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رئیس مجلس شورای اسلامی:

روند آبادانی شهر قم مطلوب است

تفاوت »جنس« منتقدان روحانی با 3 رییس جمهور پیشین

روحانی و منتقدان فاقد شناسنامه سیاسی

در جلسه مجمع تشخیص مصلحت نظام مطرح شد:

ناگفته های آیت الله از جلسه 5 نفره با امام

ممنوعیت توزیع تنباکوهای میوه ای از مهرماه 

در دیدار رییس دفتر رییس جمهوری با مراجع وعلمای قم مطرح شد

رضایت مراجع تقلید 
از عملکرد دولت

نهاوندیان: دولت، در کنار علما، حوزه های علمیه و مرجعیت است

فرماندار قم عنوان کرد:

اهتمام جدی دولت 
به حل مشکل فرودگاه قم

فرماندار قم با بیان این که فرودگاه به عنوان نقطه ثقل 
سرمایه گذاری و توسعه استان مورد تاکید و تایید همه 
مسئولان است گفت: دولت تدبیر و امید برای اتمام طرح 

فرودگاه بین المللی قم اهتمام ویژه ای دارد. رضا سیار جمعه 
شب در دیدار مردمی مسئولان استان به مناسبت هفته 

دولت در مسجد سلمان فارسی قم ...

 همزمان هفته دولت دکتر محمد نهاوندیان رییس دفتر رییس جمهوری در سفری دو روز به قم با تعدادی از مراجع معظم 
تقلید و علمای قم دیدار و در جلسه هفتگی جامعه مدرسین حوزه علمیه قم نیز شرکت نمود. مراجع تقلید در این دیدارها 

ضمن ابراز رضایت از عملکرد دولت، از تلاش ها و اقدامات سه سال گذشته دولت در حوزه های مختلف تقدیر کردند ...

وقتی از روی برنامه جنجالی »صندلی داغ«، بلند شد و 
نظرسنجی های تازه را برای او آوردند گمان کرد که می تواند 
رییس جمهور جدید ایران باشد. او تصور کرد که ردای بر جای 
مانده از رییس دولت اصلاحات به جای لباس نظامی که به 
تازگی از تن در آورده خواهد نشست. از آن روز 11 سال می 
گذرد و محمد باقر قالیباف فقط یکبار آن هم با دعوت حسن 
روحانی از رقبای انتخاباتی اش به اتاق کار رییس جمهور ایران 
راه یافته است. این روزها اما صداهای تازه شنیده می شود؛ 
گویا او به این فکر می کند که آیا می تواند بار دیگر نامزد 

انتخابات ریاست جمهوری ایران شود؟
جناح چپ ایران در آستانه نیمه دوم دهه هشتاد حال 
چندان خوبی نداشت؛ پارلمان و شورای شهر را از دست داده 
بود و روزشمار پایان صدارت سید محمد خاتمی را نظاره می 
کرد. تمام شواهد گویای این بود که قدرت در یک قدمی جناح 
اصولگرا قرار گرفته است. همه امور به علی اکبر ناطق نوری 
سپرده شده بود تا بتواند جایگزین برای رقیب قدیمی اش در 
پاستور برگزیند. او اصولگرایان را فراخوانده و بنا بود از میان 5 

تن از آنان یکی را برای رقابت نهایی انتخاب کند...

شهریورسال گذشته بود که وزیر اطلاعات از برنامه داعش 
برای بمب گذاری در پنج کشور منطقه خبر داد. در این میان 
ایران تنها کشور منطقه بود که توانست قبل از ورود، عاملان 
بمب گذاری به کشور آنها را شناسایی و دستگیر کند. حالا یک 
سال از آن روز می گذرد و این بار وزیر از کشته شدن فرمانده 
تیپ موصل داعش و دستگیری سه نفر دیگر خبر می دهد، 
جزیره ثبات خاورمیانه همچنان باثبات است. نام داعش این 
روزها با اخبار گره خورده است. تقریبا روزی نیست که خبری 
از اقدامات تروریستی این گروه مخابره نشود. آن ها در همه 
جا هستند. از سوریه و عراق و افغانستان گرفته تا قلب اروپا. 
از ینگه دنیا تا شرق آسیا. حملات انتحاری و بمبگذاری های 
جهان امروز، یا با برنامه ریزی گروه ابوبکر البغدادی شکل 
می گیرد یا عاملانی که خودسرانه چنین کارهایی را انجام 

می دهند و پیش از آن با داعش بیعت کرده اند...

ریاست جمهوری قالیباف؛ شاید وقتی دیگر، شاید...!

رویابازی های 
ناتمام قالیباف

وقتی اطلاعات خواب داعش را به کابوس بدل کرد

مرگ تدریجی 
یک رویا
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روزنامه صبح ایران
استان  گفت:  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزیر 
قم دارای چند ویژگی مثبت از جمله نزدیکی به 
پایتخت است به همین خاطر ظرفیت و بستر توسعه 

صنعت و واحدهای تولیدی در آن فراهم می باشد.
آیین  زاده روز شنبه در حاشیه  نعمت  محمد رضا 
بهره برداری از واحد تولیدی لوازم خانگی پاکشوما در 
شهرک صنعتی محمود آباد قم به مناسبت هفته دولت 
در گفت و گو با خبرنگاران افزود: قم دارای چند شهرک 

صنعتی پیشرفته است و روز به روز استقبال سرمایه گذاران و تولید 
کنندگان داخلی و خارجی برای فعالیت در بخش صنعت استان قم 
بیشتر می شود. وی با اشاره به اهمیت بهره برداری از واحد تولید 
لوازم خانگی پاکشوما، افزود: این واحد صنعتی که توانایی تولید 
لوازم خانگی پر تقاضا همچون ماشین لباسشویی را دارد، در زمینی 
به مساحت 100 هزار متر مربع با اشتغال زایی برای بیش از 700 تن 
مشغول به فعالیت است. وی ادامه داد: کارخانه فوق می تواند با 

افزایش میزان تولید روزانه خود علاوه بر پاسخ گویی به ...

وزیر صنعت، معدن و تجارت در قم:

بستر توسعه صنعت در استان قم مهیا است

ناگفته های آیت الله 
از جلسه 5 نفره با امام

در جلسه مجمع تشخیص مصلحت نظام مطرح شد:

ابراز تاسف شدید از موج جدید تخریب ها برای حمله به امام )ره(

8

8
17

7

8

رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، با تسلیت سالروز شهادت 
شهیدان بزرگوار، رجایی و دکتر باهنر و تبریک هفته دولت به 
دولتمردان و رئیس جمهور، گفت: در این ایام شاهدیم که با سفرهای 
استانی و فعال تر شدن وزرا و مسئولان اجرایی کشور، دستاوردهای 

دولت بیشتر به اطلاع مردم رسانده می شود.
آیت الله هاشمی رفسنجانی تأکید کرد: انتظار می رود در همه ایام 
سال، دولتمردان و مسئولان کشور در اطلاع رسانی خدمات خود 
جدّی تر باشند و دستاوردهای انقلاب و نظام اسلامی بیشتر برای 

مردم تبیین کنند.
هفته دولت فرصتی مناسب برای بازبینی 

شرایط حساس انقلاب است
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، هفته دولت را فرصتی 
مناسب برای مرور تحولات و بازبینی شرایط حساس انقلاب اسلامی 
و خطرات پشت سرگذاشته از آغاز تاکنون توصیف کرد و گفت: پس 
از نقش آفرینی مهم حزب جمهوری اسلامی ایران در خنثی کردن 
توطئه بنی صدر و منافقین در تشکیل مجلس شورای اسلامی، آنان 
مبنا را بر انتقام گیری از امام، مردم و نمایندگان مجلس گذاشتند 
و با انفجار دفتر حزب جمهوری اسلامی ایران، 72 نفر از بهترین 
شخصیت های نظام را که 27 نفر آنان از نمایندگان مجلس بودند، به 
شهادت رساندند که هدفشان ضربه زدن به اصل نظام، مجلس شورای 

اسلامی و قوه قضائیه بود.
وی افزود: در رأس شهدای فاجعه هفت تیر، شهید مظلوم آیت الله 
دکتر بهشتی قرار داشت که هفته قوه قضائیه در سالروز شهادت این 

بزرگوار برگزار می شود.
آیت الله هاشمی رفسنجانی با اشاره به شرایط حساس آن روزها، 
گفت: مسائل آن زمان در کتابی تحت عنوان »روایت هجران« توسط 
اینجانب به طور کامل منعکس شده است که گویای بخشی از زوایای 

وقایع تلخ آن دوره است.
وی در تشریح شرایط و حوادث سال های اول انقلاب اسلامی، به 
ویژه پس از انتخاب بنی صدر به عنوان رئیس جمهور، اظهار داشت: 
پس از این انتخاب و منصوب شدن وی به عنوان جانشینی فرماندهی 
کل قوا، آنها تلاش کردند مجلس را هم از طیف خود شکل دهند و 
این امید در استعمارگران ایجاد شده بود که محتوای انقلاب را بگیرند 

و به دست بنی صدر و لیبرال ها بدهند.
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، افزود: خوشبختانه آنها در 
انتخابات مجلس شورای اسلامی شکست خوردند و حزب جمهوری 
اسلامی اجازه نداد توطئه آنان در مورد مجلس محقق شود و در 

همین مقطع امام فرمودند که مجلس در رأس امور است.
آیت الله هاشمی رفسنجانی، گفت: با برگزاری انتخابات مجلس 
شورای اسلامی، شرایط کشور برای بنی صدر و منافقان عوض و تقابل 
جدی بین مردم، شخصیت های سابقه دار انقلاب و نیروهای مسلح با 

دولت وقت ایجاد شد.
وی با تأکید بر درایت، تیزهوشی و پیش بینی های محکم امام، 
خاطر نشان کرد: به تدریج که بنی صدر ماهیت واقعی خودش را نشان 
داد، امام هم که تا آن زمان در مقابل وی صبوری کرده بودند، به دنبال 
دو نامه اساسی و تاریخی که در آن مشکلات اساسی را خدمت امام 
نوشتیم، ایشان با درایت و هوشمندی ابتدا بنی صدر را از جانشینی 
فرماندهی کل قوا عزل و سپس راه را برای ردّ صلاحیت ایشان در 

مجلس هموار کردند.
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، تأکید کرد: پس از این 
وقایع، بنی صدر و منافقین که قبلًا خیلی با هم فاصله داشتند، به هم 
نزدیک شده و گروه های دیگر از جمله لیبرال ها، جبهه ملی و حتی 
برخی چهره هایی از روحانیت هم با آنها همصدا شدند که پس از عدم 
صلاحیت بنی صدر از ریاست جمهوری با رأی اکثریت مجلس شورای 
اسلامی، برنامه منافقین برای حمایت از وی وارد فاز جدیدی شد که 

جنگ خیابانی به راه انداختند.
آیت الله هاشمی رفسنجانی، افزود: حتی در جلسات آن زمان 
مجلس، صدای شلیک مسلسل ها در خیابان های اطراف به گوش 
می رسید. ولی با درایت امام و هوشیاری نیروهای مخلص و شجاع 
نظامی و امنیتی، آنها موفق به پیاده کردن برنامه های شوم خود نشدند 
و نهایتاً بنی صدر و رجوی با آن خفت و خواری از کشور فرار کردند، 
ولی باقی  مانده آنها در کشور مأموریت داشتند تا کار نا تمام آنها را 

تمام کنند.
آیت الله هاشمی رفسنجانی افزود: منافقین ابتدا با ترور شخصیت ها 
و  مسئولان بسیج کننده مردم، سعی کردند آنها را از صحنه خارج 
کنند و با وسعت هم اینکار را شروع کردند و ضربات زیادی زدند، ولی 
به دلیل اشراف نیروهای اطلاعاتی و نظامی، پس از مدتی این توطئه 

آنها نیز خنثی شد.
حزب  دفتر  انفجار  نظام،  مصلحت  تشخیص  مجمع  رئیس 
جمهوری اسلامی را انتقام منافقین از نقش آفرینی این حزب در 
بسیج مردم برای تشکیل مجلس شورای اسلامی ذکر کرد و گفت: 
فاجعه هفتم تیر، مصیب بزرگی بود که با شهادت 72 نفر ضربه زیادی 
به نظام وارد کرد، ولی در عین حال موجب بیداری و هوشیاری مردم 

شد و همه را به فکر چاره جویی انداخت.
ابراز تاسف شدید از موج جدید تخریب ها 

برای حمله به امام )ره(
آیت الله هاشمی رفسنجانی با ابراز تأسف شدید از موج جدید 
ایجاد شده برای حمله به امام)ره(، گفت: تقریباً در همه رسانه های 
معاند خارجی این موج ادامه دارد، تا جایی که اخیراً شهردار پاریس 
نمایشگاهی از بازسازی صحنه های اعدام آن زمان برگزار کرده است 
که حمایت از این گروه تروریستی در این مقطع، جای تعجب و تأمل 

دارد.
وی تأکید کرد: امام)ره( بنیانگذار پایگاه اصلی انقلاب اسلامی 
هستند و با دست خالی فقط با اتکاء به مردم، رژیم جلاد شاهنشاهی 
را ساقط و دست قدرت های جهانی مستکبر را از کشور کوتاه کردند 
و شورش های ابتدایی را از بین بردند، دفاع مقدس را به خوبی 
اداره کردند و به مردم ما هویت بخشیدند و به همین دلیل است 
که دشمنان الان درصددند که شخصیت بی بدیل ایشان را ترور و 

پایه های روحی مردم را متزلزل کنند.
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام در معرفی شخصیت 
امام)ره( در ایجاد و رهبری انقلاب اسلامی در شرایط سخت بحرانی، 
افزود: ایشان مانند کوه در جماران، متین و استوار در مقاطع مختلف، 
انقلاب را رهبری می کردند و دستور داده بودند که پس از هر ترور و 
انفجار، سریعاً نیروهای مناسب جایگزین شوند و هر جا افراد مؤثر را از 
صحنه خارج می کنند، بلافاصله جای خالی آنان پُر شود که خللی در 

اداره کشور حاصل نشود.
وی به حوادث پس از انفجار حزب جمهوری اسلامی پرداخت و 
اظهار داشت: پس از عزل بنی صدر، به سرعت شهید رجایی با آرای 
بسیار بالا جایگزین ایشان شد که همین امر موجب شد روح و نشاط 
جدیدی در مردم دمیده شود، چون شهید رجایی شخصیتی مبارز، 
زجرکشیده، شکنجه دیده و سخنوری توانا بود که کم نمایش، ولی 
عمیق بود و وقتی چنین شخصیتی رئیس جمهور شد، دل مردم به 
آینده انقلاب محکم شد و انتخاب شهید باهنر به عنوان نخست وزیر 
نیز کار را کامل کرد، چون باهنر نیز از جمله شخصیت های کم نظیر، 
باسواد، پرکار، صاحب قلم، خوش فکر و بیان بود که متأسفانه این دو 
بزرگوار را هم منافقان جنایتکار در انفجار نخست وزیری از ما گرفتند.

رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، با اشاره به اوضاعی که بعد 
از فاجعه ی هشت شهریور در کشور ایجاد شده بود، تصریح کرد: پس 
از شهادت شهیدان رجایی و باهنر، باز دست ما خالی شد، ولی امام 
دوباره استوار و با آرامش و با خونسردی خاص خود، به همه دلداری 
دادند و فرمودند: شما به فکر جایگزین باشید و خداوند جای خالی آنها 
را پر خواهد کرد که آیت الله خامنه ای با وجود ضعف جسمی ناشی از 

ترور منافقان به ریاست جمهوری رسیدند.
حمله به امام )ره( و بیت ایشان، انتقام از 

جایگاه بی نظیر ایشان در تاریخ معاصر است
آیت الله هاشمی رفسنجانی، هدف اصلی دشمنان جهانی و داخلی 
را در مقطع کنونی برای حمله به امام، مرحوم حاج احمد آقا و بیت 
محترم ایشان، انتقام از نقش و جایگاه بی نظیر امام در تاریخ معاصر 
ایران و جهان دانست و گفت: باید هوشیار عمل کنیم و راه امام را به 

گونه ای تشریح کنیم که بدخواهان نتوانند سوءاستفاده کنند.
وی افزود: زحمات بیت حضرت امام)ره(، به ویژه احمد آقا برای 
اسلام، ایران، تشیّع و انقلاب اسلامی بی نظیر است که از عراق تا 
پاریس و سپس تا ایران و در تمام سالهای پس از پیروزی انقلاب و 
حیات امام، بیت عظیم ایشان را با همه اهمیتی که به اندازه انقلاب 

داشت، به خوبی اداره کرد.
وی در خصوص گردآوری، حفظ، تدوین و انتشار آثار گفتاری 
و نوشتاری امام نیز بیان داشت: حاج احمد آقا با درایتی که داشت، 
تلاش کرد همه آثار امام را حفظ کنند که اسناد مهمی از اظهارات 

و آثار امام، به عنوان سرمایه ای بزرگ برای نسل فعلی ثبت کردند و 
امروز فرزندان بزرگوارشان به ویژه آیت الله حاج سید حسن آقا جای 

خالی حاج سید احمد را به خوبی پر نگه  می دارند.
آیت الله هاشمی رفسنجانی، تأکید کرد: یکی از اهداف شوم 
دشمنان از طرح مسائل اخیر، خدشه وارد کردن به جایگاه مرحوم 
حاج احمد آقا و بیت معزز امام در جامعه است که نباید اجازه داد به 

اهداف خود برسند.
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، با اشاره به تحولات پس 
از رحلت امام، اضافه کرد: امام با درایت و پیش بینی خود راه آینده 
انقلاب را نیز ترسیم کردند و در جمع ما 5 نفر: آیت الله خامنه ای، آیت 
الله موسوی اردبیلی، مرحوم حاج احمد آقا، مهندس موسوی و من، 
در مورد نگرانی از شرایط پس از عزل آیت الله منتظری و وجود شرط 
مرجعیت برای شورای رهبری در قانون اساسی فرمودند: برای بعد از 
خودم، شما افرادی دارید، مثلًا همین آقای خامنه ای که به خواسته ی 
آیت الله خامنه ای، در همان جلسه حکم کردند که در زمان حیات 

ایشان، این مطلب و موضوع این جلسه جایی بازگو نشود.
وی بار دیگر به مناسبت هفته دولت، شهادت دو همرزم، دو 
یار و دو همکار دیرین، شهدای بزرگوار رجایی و باهنر را به مردم و 
خانواده های محترم و معظم آنان تسلیت گفت و افزود: مردم همواره 

قدردان زحمات این شهیدان بزرگوار خواهند بود.
در ادامه جلسه دکتر محسن رضایی در سخنانی با توجه به 
تشکیل سازمان اطلاعات سپاه پاسداران در اوایل انقلاب و اشراف 
تروریستی  و  فعالیت های شوم  و  ورود  نحوه ی  از  که  اطلاعاتی 
منافقین ایجاد شده بود، گفت: با برنامه ریزی و تشکیل هسته های 
اطلاعاتی در سراسر کشور، به سرعت برنامه های تروریستی آنان 
شناسایی و خنثی شد و نگذاشتیم به اهداف خود برای براندازی 

نظام اسلامی برسند.
حجت الاسلام مجید انصاری نیز در این جلسه، اتفاقات اخیر را 
فراتر از تخریب چهره امام)ره( دانست و گفت: احساس می شود توطئه 
ای پیچیده در سطح بین المللی در شرف وقوع است که سازمان 
تروریستی منافقین را به سازمانی مشروع مدنی معرفی کنند و باید 
از لحاظ فقهی و حقوقی در سطح بین الملل در مورد جنایات این 

گروهک تروریستی، کارهای بیشتری انجام شود.

 

آیت الله سیدمحمد غروی :

جلیلی در حد ریاست جمهوری نیست 
آیت الله سیدمحمد غروی می گوید سعید جلیلی در حدی نیست که بتواند مدیریت کلان 

را در سطح کشور داشته باشند و مدیریت کنند. 
استاد حوزه و دانشگاه در گفت و گو با »انتخاب«، در پاسخ به پرسشی در مورد اظهارات 
اخیر سعید جلیلی علیه دولت گفت: هنوز ما برآورد کاملی از شخصیت این آقا نداریم، نه تنها 
من بلکه خیلی از افراد چنین برداشتی دارند. بنابر گفته بعضی از بزرگان، ایشان در حدی نیست 
که بتواند مدیریت کلان را در سطح کشور داشته باشند و مدیریت کنند. عضو جامعه مدرسین 
در ادامه افزود: با اینکه آقای سعید جلیلی از دانش آموختگان دانشگاه امام صادق است ولی 
مرحوم آیت الله مهدوی کنی اصلا معتقد نبود که آقای جلیلی می تواند مدیریتی در سطح 
کلان در حد ریاست جمهوری را عهده دار شود، لذا همان موقعه  جامعه روحانیت مبارز نظرش 
معطوف به آقای جلیلی نبود. آقای جلیلی را پایداری ها علم و مطرح کردند ولی روحانیت مبارز 
که در راس آن مرحوم آیت الله مهدوی کنی بود، نظرش بیشتر معطوف به آقای قالیباف و 
آقای ولایتی بود.غروی تصریح کرد: من شناخت چندانی از آقای جلیلی ندارم ولی کسانی که با 
ایشان شناخت داشتند اعتقادشان این است که در عین حالی که آدم متدین و خوبی و سالمی 
است ولی در اینکه بتواند مدیریت کلان را در سطح مملکت داشته باشد و از طرف دیگر بتواند 
نیروهای قوی را با خودش بیاورد جای تردید دارد. وی با اشاره به رفتارهای انتخاباتی احمدی 
نژاد گفت: آقای احمدی نژاد با توجه به سابقه دو دوره ریاست جمهوری و عملکردی که برجای 
گذاشت و همچنین مشکلاتی که از نظر قانونی و اجرایی و پرونده های باز مختلفی که برای 

ایشان و نزدیکانشان وجود دارد، بعید می دانم ورود پیدا کند.

حجت الاسلام والمسلمین محسن غرویان:

روحانی بهترین گزینه برای انتخابات 96 است
یک استاد حوزه علمیه قم معتقد است که سعید جلیلی گزینه احتمالی آیت الله مصباح 

یزدی برای انتخابات ریاست جمهوری است.
حجت الاسلام والمسلمین محسن غرویان در گفتگو با انتخاب گفت: با توجه به اقداماتی 
که اخیرا جلیلی انجام می دهد قطعا ایشان به فکر انتخابات ریاست جمهوری دوره بعد است. 
وی افزود: به نظر بنده، اصلا به صلاح کشور نیست که قدرت و ریاست جمهوری دوباره به 
دست افرادی از جمله احمدی نژاد و جلیلی بیافتد. اگر بار دیگر جامعه به دستان این افراد 
بیافتد، قطع به یقین شاهد اتفاقات ناگواری در مملکت خواهیم بود. غرویان تاکید کرد: حضور 
این افراد و این تفکرات در جامعه فعلی کاملا خطرناک است. غرویان اضافه کرد: با توجه به 
شواهدی که وجود دارد، احتمال حمایت آیت الله مصباح یزدی از جلیلی در انتخابات ریاست 
جمهوری وجود دارد. البته باید اضافه کنم که اصولگرایان در تلاش هستند که یک چهره 
جدیدی را در انتخابات رونمایی کنند. وی با بیان اینکه اصولگرایان، از احمدی نژاد بعنوان 
یک ابزار در دوره بعد استفاده می کنند، گفت: ممکن است برای ایجاد فضاسازی و جوسازی 
و رقابت و ایجاد فضای دو قطبی از آقای احمدی نژاد به عنوان یک ابزار استفاده شود. وی در 
ادامه تصریح کرد: با تمام این اوصاف معتقدم، بهترین و لایق ترین فرد برای دوره بعد شخص  
روحانی است. فکر می کنم، زعما و بزرگان کشور و اهل سیاست و آنهایی که اهل عقلانیت و 

اعتدال هستند گزینه ای بهتر از آقای دکتر روحانی ندارند. 

 محمد رضاعارف:

 دولت موفق عمل کرده است
رییس فراکسیون امید مجلس شورای اسلامی عملکرد دولت یازدهم در سه سال گذشته 
را مثبت ارزیابی کرد و گفت: حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی در سه سال گذشته 
در عرصه های مختلف موفق عمل کرده است که می توان این موفقیت ها را در بخش های 

مختلف مشاهده کرد. 
محمد رضا عارف افزود: اگر روند حرکت دولت در سه سال گذشته با توجه به شرایطی 
که دولت سرکار آمد را بررسی کنیم مشاهده خواهیم کرد که دولت آقای روحانی موفق عمل 
کرده است. وی تاکید کرد: ما بر این باور بوده و هستیم که با تشکیل مجلسی که همراهیش 
با دولت بیشتر است، دولت می تواند در سال آخر بیشتر استفاده کند. نماینده مردم تهران 
در مجلس شورای اسلامی اظهار امیدواری کرد که در زمینه هایی همچون اشتغال، معیشت 
و آسیب های اجتماعی که از اولویت های مردم است، شاهد حرکت های جدی تری دولت 
باشیم تا هر چه سریع تر به سمت حل مشکلات پیش برویم. عارف با تاکید بر این که عملکرد 
دولت در زمینه هایی همچون رسیدگی به شاخص تورم، وضعیت بهداشت و درمان و حقوق 
معلمان خوب بوده است، گفت: ما در بسیاری از شاخص ها با اقدامات خوب و مثبت دولت 
مواجه بوده ایم از جمله این که دولت در کنترل تورم و رسیدگی به وضعیت بهداشت و درمان 
خوب موفق کرده است، توجه دولت به حقوق کارمندان و وضعیت آنان قابل قبول بوده است. 
وی یادآور شد: در دولت یازدهم با رشد حقوق معلمان روبرو بوده ایم، در سه سال گذشته 
رشد حقوق معلمان بالای 83 درصد بوده که این نشان دهنده آن است که دولت اقدامات 
خوبی برای این قشر انجام داده است. نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی تاکید 
کرد: کارهای خوبی در دولت تدبیر و امید انجام شده است، ان شاء الله در سال جاری شاهد 

کارهای بهتری هم از سوی دولت باشیم.

اخبــار
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جلوه گری نگین خدمت
عرصه خدمت رسانی نظام اسلامی به مردم که مصداق 
اهتمام به امور مسلمین در کلام نبوی )ص( و مقدمه رضایت 
خدای تعالی است، در صدر تاکیدات و رهنمودهای امام 
راحل )ره( و رهبر معظم انقلاب اسلامی قرار داشته و در 
مسیر پرشتاب و عزتمند نظام اسلامی، خدمت خالصانه به 

مردم و رفع حوایج آنان، خط مشی مناسبی برای دولتمردان پرتلاش است که با سرریز 
مدیریت جهادی به بدنه دستگاه اجرایی، شور و نشاط و تحرک و تاثیرگذاری فراوانی را در 
جامعه ایجاد نمایند و همچون نگینی بر حلقه انگشتری نظام بدرخشند. هشتم شهریور، 
سی و پنجمین سالروز شهادت شهیدان رجایی و باهنر، فرصتی برای بازخوانی کارنامه پر 
افتخار نظام مقدس جمهوری اسلامی است که بخش اعظم آن در بستر قوه مجریه محقق 
می شود و خدمتگزاران راستین، با بطلان تبلیغات دروغین دشمنان اسلام مبنی بر ناکارآیی 
و ناتوانی نظام، با قوت تمام اثبات کردند که حکومت اسلامی تحت رهبری و تدبیر ولی 
فقیه، به بهترین وجه توانایی اداره جامعه را دارد. هفته دولت فرصتی است برای بازخوانی 
منش و سیره شهیدان والامقام رجایی و باهنر که با هنر »تدبیر و« رجاء »واثق خود به 
فضل پروردگار جلوه دیگری از شکوه خدمتگزاری به نظام و مردم را به یادگار گذاشتند؛ 
دولتمردان شهیدی که در دوران کوتاه اما پربرکت مسئولیت خود با حرکت در خط ولایت 
و تلاش جهادی در رفع محرومیت، بر عهد و پیمان خویش و اصول و ارزش های انقلاب 
اسلامی، هم انقلابی بودند و هم انقلابی و استوار ماندند و ساده زیستی، عشق و محبت 
به مردم، تواضع و تلاش جهادی را در اوج اقتدار سیاسی و اقبال اجتماعی، به نمایش 
گذاردند. مسئولان نظام مقدس جمهوری اسلامی که مفتخر به خدمت به ولی نعمتان 
راستین انقلاب شده اند، در سالی که به نام« اقتصاد مقاومتی، اقدام و عمل نامگذاری شده 
و در همین راستا، دستگاه های اجرایی به لحاظ عهده داری فرماندهی اقتصاد مقاومتی، 
مسئولیت مضاعف و سنگین تری دارند و با عزمی راسخ در جهت اعتلای نظام مقدس 
جمهوری اسلامی و فراهم نمودن رفاه و آسایش مردم در ابعاد اقتصادی، اجتماعی، عرصه 
تامین امنیت و ...، به طور شبانه روزی تلاش می نمایند. مسئولان خدمتگزار در استان قم 
که با احترام و توجه ویژه به حرمت و حریم حرم اهل بیت )ع(، عرصه خدمت در این استان 
را در تراز آبروی نظام مقدس جمهوری اسلامی می دانند، مصداق بارز خدمتگزاری صادقانه، 
عالمانه، پرتوان و موثر در بعد استانی، ملی و جهانی هستند و مسلما پیمودن این مسیر 
پویا که نمونه ای از مشی انقلابی و روحیه جهادی دوران حماسه و ایثار است تا رسیدن 
به نقطه آرمانی، نیازمند همدلی و همراهی مستمر و متقابل مسئولان عزیز و مردم شریف 
می باشد که البته، مردم عزیز نیز نشان داده اند همواره پشتیبان نظام و قدردان تلاش های 
مسئولان خدمتگزار هستند. هفته دولت همچنین فرصت مغتنمی است تا یک بار دیگر 
از نقش دستگاه های اجرایی در کنار دیگر نهادهای نظام در دوران دفاع مقدس قدردانی 
گردد، دستگاه هایی که علاوه بر مسئولیت خدمت رسانی به مردم در پشت جبهه، با ایفای 
نقش سازنده و موثر در جبهه ها و حضور مستقیم کارکنان به عنوان نیروی رزم و ... در خط 
مقدم، منشاء فتوحات درخشان رزمندگان اسلام شدند؛ جا دارد در این ایام یاد و خاطره 
شهدای گرانقدر بخصوص حدود 93 شهید کارمند استان قم را گرامی داشته و به ارواح 

پاک و مطهر آنان درود بفرستیم.
* مدیر کل بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس

شاخصه های توسعه 
در مدیریت شهری 

باتوجه به افزایش تعداد خودرو ها، این روزها معضل 
ترافیک، یکی از مشکلات شایع در اکثر شهرهای بزرگ و 
کوچک  است و این روند خود به نوعی موجب کم حوصلگی 

رانندگان و نقض قانون از سوی آنان می گرددوبه همین جهت  حتی در کشورهای توسعه 
یافته امروزه مقوله ترافیک و روان سازی از اهمیت بالایی برخوردار است. باید درصدد باشیم 
با تغییر نگاه از مدیریت شهری سنتی به دیدگاهی مدرن در اداره شهر برسیم و یکی از 
الزامات این مهم هوشمندسازی و به خصوص توسعه سامانه ها ی هوشمند ترافیکی است. با 
توجه به افزایش تعداد خودروها و نیز افزایش سرعت آنها و به جهت برقراری نظم وامنیت 
در شهر، نظارت وکنترل بر جریان ترافیک بسیار حائز اهمیت است و باتوجه به توسعه روز 
افزون شهر نمی توان آن را به روش های انسانی و دستی کنترل کرد. موثرترین راه برای 
کنترل ترافیک حرکت در راستای مکانیزه کردن چراغ های راهنمایی و رانندگی و استفاده 
از  تکنولوژی می باشد.  با توجه به اینکه بیش از 7۰ درصد تصادفات در استان قم به دلیل 
عوامل انسانی اتفاق می افتد وهمچنین به دلیل اینکه قم شهری زائر پذیر می باشدو در 
دوره های زمانی خاص خیل زائران کریمه اهل بیت به این شهر سفر می کنند وکنترل 
ترافیک شهر سخت تر می شود، به همین جهت شهر به لحاظ جریان ترافیکی حساس 
است و هراتفاق کوچکی کل جریان شهر را تحت الشعاع قرار می دهد، وجود دوربین در 
مسیر راه های مسافران به ذاته عاملی بازدارنده از بروز تخلف های رانندگی محسوب می شود 
وآرامش نسبی را به شهر هدیه می دهد. این اقدام البته باعث کاهش برخورد چهره به 
چهره پلیس، درگیری ها و اعتراضات و کنترل 24 ساعته ترافیک شهر می شود. بانصب 
این دوربین هامی توان تخلف ها رادر کمترین زمان رسیدگی کرد و یقینا آثار این نوع 
برخورد  بیشتر از جمع شدن و اعلام آن در یک مقطع زمانی خاص است، این مسئله اقتدار 
پلیس رانیز نشان می دهد. باید در نظر داشت که  ایمنی ترافیک و سلامت شهروندان، 
جزو اولویت های شهرداری است واین سازمان می تواند با راه اندازی دوربین های کنترل 
ترافیک در تمام نقاط شهر زمان رسیدن به محل حادثه را کاهش داده و در زمینه تامین 
نیازهای شبکه جاده ای و رفع موانع احتمالی، کنترل ترافیک و پیشگیری از حوادث جاده 
ای، تسهیل در امر بازرسی بصورت جامع تر و سریع تر کارآیی و بهره وری بیشتری داشته 
باشد. باتوجه به اینکه توسعه هوشمندسازی در مدیریت شهری امروزه یك ضرورت اساسی 
ویکی از شاخصه های مهم توسعه محسوب می شود از مدیر عامل محترم سازمان ترافیک 

شهری قم تقاضا داریم که ظرفیت هوشمند سازی شهر را ارتقا دهد.

آیت الله مومن:

مدیریت رهبر انقلاب عالی و ستودنی است
آیت الله مومن گفت: مدیریت آیت  الله خامنه ای انصافا عالی و ستودنی است و ایشان 

نه تنها از نظر مدیریت بلکه از لحاظ علمی نیز کم نظیر هستند.
آیت الله محمد مومن عضو مجلس خبرگان رهبری با بیان اینکه، حسن کیفیت اداره 
نظام توسط حضرت آیت الله خامنه ای که بعد از امام راحل مدیریت نظام را به عهده گرفتند، 
برای همه اشخاصی که اندکی فکر و تامل دارند، روشن است، اظهار داشت: حضرت آیت الله 
خامنه ای در دوران زعامت امام خمینی )ره( در مسئولیت های مهم آزموده شدند. این عضو 
جامعه مدرسین حوزه علمیه قم که با تسنیم گفتگو می کرد، با تاکید بر اینکه، آیت الله 
خامنه ای در تمام جهات قابل انتظار به لطف خدا نظام اسلامی را قاطع، زیبا و ستودنی 
مدیریت کرده است، اظهار داشت: آیت الله خامنه ای به لطف خدا و با درایت ذاتی که داشتند 
و آموزشی که از امام دیده بودند موفق شدند به درستی به وظیفه شرعی خود عمل کنند. 
وی مدیریت رهبر معظم انقلاب را عالی خواند و تاکید کرد: ایشان یک تنه در مقابل تمام 
جنایتکاران جهان ایستاده و مقاومت کرده است. آیت  الله مومن در پاسخ به سوالی درباره 
منزلت علمی آیت   الله خامنه ای، گفت: آیت  الله خامنه ای تنها یک مرجع تقلید عادی نیستند 
بلکه یک مرجع تقلید ارزشمند هستند؛ نه اینکه یک مرجع تقلیدی که فرض کنید هفت 
یا هشت بلکه از 1۰ یا 2۰ مرجع بلکه بالاتر. مثل ایشان کمتر )مرجع تقلید( پیدا می شود. 
عضو مجلس خبرگان رهبری در ادامه با بیان اینکه، اولین و آخرین برنامه و هدف دشمن، 
تضعیف رهبری نظام است، تاکید کرد: دشمن هر نهاد که موجب تثبیت نظام می شود را 
تخریب و تضعیف می کند که یکی از آنها شورای نگهبان است؛ دشمن بعد از رهبری، هر 
نهاد و فردی که در تثیبت نظام موثر است را تضعیف می کند؛ شورای نگهبان را تخریب 
می کند چون شورای نگهبان نهادی است که صلاحیت رییس جمهور و نمایندگان مجلس 
را تائید می کند و نظارت استصوابی دارد. شورای نگهبان صلاحیت کاندیدای مجلس را با 
دقت بررسی می کند حال تعداد کاندیدا چند نفر باشد یا 12 هزار نفر که اخیر در انتخابات 
مجلس داشتیم. هرکس با شورای نگهبان مخالفت کند، با نظام مخالف است. آیت الله 
مومن با اشاره تخریب  هایی که علیه آیت الله جنتی صورت می گیرد، گفت: آیت الله جنتی 
سال  هاست وقت خودش را صرف شورای نگهبان می کند؛ دشمن دبیر شورای نگهبان را 
تخریب می کند چون ایشان موثر است؛ مخالفین نفهم داخلی علیه شورای نگهبان و دبیر 
آن حرف می زنند اما شورا توجه به این حرف ها ندارد و مقابل همه خلاف ها ایستاده است؛ 
شورای نگهبان به خاطر دوستی کسی را برای ریاست جمهوری تائید نکرده و نمی کند چون 
تنها به وظیفه الهی خود عمل می کند. وی در ادامه به تلاش دشمن برای رای نیاوردن 
آیات یزدی، جنتی و مصباح در انتخابات خبرگان رهبری اشاره کرد و گفت: دشمن این سه 
بزرگوار را شناخته و می داند که اینها به درد بخور هستند؛ به همین خاطر است که به اینها 
انگ می زد؛ رسانه انگلیسی برای رای نیاوردن اینها تلاش کرد اما همان طور که مقام معظم 
رهبری فرمودند، رای نیاوردن آیات یزدی و مصباح برای مجلس خبرگان خسارت است. 
وی درباره برخی گمانه زنی ها درباره تایید یا رد صلاحیت برخی کاندیدا در انتخابات آتی 
ریاست جمهوری، گفت: این حرف ها از نظر شورای نگهبان هیچ اعتباری ندارد و آقایان باید 

بعد از مشخص شدن کاندیدا و بررسی های لازم نظرشان را بدهند.

علی جنتی: 

تاکید دولت استفاده از خرد جمعی است 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: تاکید و اهتمام دولت تدبیر و امید، استفاده از خرد 
جمعی و بهره گیری از همه استعدادها برای توسعه کشور بوده و وفاق ملی نیز در کشور 

تقویت شده است. 
علی جنتی روز شنبه در جلسه شورای اداری استان گیلان در رشت بیان داشت: رویکرد 
دولت بر استفاده از خرد جمعی، بهره گیری از همه استعدادها، پرهیز از افراط گرایی و 
تفریط است و تلاش می شود که اعتدال در همه برنامه های دولت حفظ شده، جامعه به 
سمت واقع گرایی و رفع توهم سوق یابد و در راه منافع ملی گام برداشته شود.وی ادامه داد: 
دولت در عرصه سیاسی برای تقویت وفاق ملی و افزایش پیشرفت سیاسی و امنیت سیاسی، 
گسترش احزاب، نهادهای مدنی و پذیرش اصل تنوع و تکثر و نشاط فرهنگی تلاش کرده 
است.جنتی گفت: فضا برای فعالیت های فکری و سیاسی در این دولت آماده شد، امید 
بخشیدن در جامعه و احساس امید در مردم افزایش یافته و برای توسعه سرمایه اجتماعی 
و استفاده از همه نیروها بر اساس شایسته سالاری تلاش شده است.وی افزود: سیاست 
دولت یازدهم بر این است که با همه نیروهایی که شایستگی کار دارند و دلشان برای اسلام 
و نظام می تپد، اعتقاد به ولایت فقیه داشته و در کار خود تخصص دارند، بهره مند شود و 
به هیچ کدام از عناوین ساختگی اصلاح طلب، اصولگرا، چپ و راست اعتقادی ندارد. وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی خاطرنشان کرد: در حوزه اقتصاد کارهای بسیار ارزنده ای شده؛ 
فضای مناسبی پس از برجام بوجود آمده به گونه ای که برای جلب سرمایه گذاری های 
داخلی و خارجی و ترغیب سرمایه گذاران که نیاز امروز کشور است، تلاش شده و اکنون، 
فضا برای سرمایه گذاری آماده است و دولت نیز تلاش می کند لوازم این رشد را فراهم آورد.

سرمقاله

 همزمان هفته دولت دکتر محمد نهاوندیان رییس دفتر 
رییس جمهوری در سفری دو روز به قم با تعدادی از مراجع 
معظم تقلید و علمای قم دیدار و در جلسه هفتگی جامعه 
مدرسین حوزه علمیه قم نیز شرکت و گزارشی از فعالیت ها 
و اقدامات دولت بیان نمود و اعضای جامعه مدرسین نیز نقطه 
نظرات خود را در خصوص بهبود وضعیت کشوربیان کردند. 
مراجع معظم تقلید نیز در دیدار رییس دفتر رییس جمهوری 
از تلاش ها و اقدامات سه سال گذشته دولت در حوزه های 
مختلف تقدیر کردند خواستار تبیین بیشتر فعالیت های 

دولت در جامعه شدند.

آیت الله مکارم شیرازی:
فعالیت های دولت برای جامعه تبیین و تشریح شود

آیت الله مکارم شیرازی در این دیدار با ابلاغ سلام به 
رییس  جمهوری و تقدیر از تلاش های انجام شده توسط 
دولت در سه سال گذشته گفت: جامعه نیازمند تبیین 
و تشریح تلاش ها و فعالیت های دولت است و حتماً باید 
بکارگیری شیوه های موثر، این دستاوردها برای مردم تبیین 
شوند.  این مرجع تقلید تصریح کرد: جامعه نیازمند تبیین 
تلاش ها و فعالیت های دولت است و حتما باید با راه های 
موثری این دستاوردها برای مردم گفته شود و اگر اقدام های 
دولت با سبک منظم و ادبیات روشن بیان شود آثار بیشتری 
در افکار عمومی خواهد داشت، البته این مساله به معنی نفی 
کلی مشکلات نیست. آیت الله ناصر مکارم شیرازی: سه 
معضل قاچاق، سود بانکی و پرداخت یارانه ها آسیب های 
جدی برای اقتصاد کشور هستند که اگر این سه مشکل حل 
شود، به طور حتم اقتصاد وضعیت بهتری خواهد داشت وی 
با تاکید بر مقابله با پدیده شوم قاچاق خاطرنشان کرد: مساله 

مبارزه با قاچاق مساله فراقوه ای است و حتی مردم نیز باید در 
این موضوع در کنار دولت و سایر قوا به مقابله با آن بپردازند. 
این مرجع تقلید با تاکید بر جدیت مبارزه با قاچاق گفت: باید 
ریشه ها و منشاء اصلی این پدیده مورد شناسایی قرار بگیرد و 
برای افکار عمومی گفته شود که چه کسانی و گروه هایی این 
معضل را برای اقتصاد کشور به وجود آورده اند و برای مردم 

افشا شود که چه کسانی از این وضعیت منفعت می برند. 
آیت الله مکارم شیرازی همچنین با برشمردن سودهایی 
که در بانک ها پرداخت می شود، از آن به عنوان معضل جدی 
اقتصاد کشور نام برد و افزود: سیاست های بانک مرکزی و 
مصوبات آن باید از سوی همه بانک ها تبعیت شود و ضمانت 
اجرایی برای آن وجود داشته باشد ولی متاسفانه هنوز عملی 
نشده است. وی اضافه کرد: سیاست غلط سال های گذشته 
در تبلیغات افسارگسیخته ای که در مورد پرداخت سود و 
گره زدن به اقتصاد کشور به فعالیت های بانکی به وجود 
آمد، باعث ایجاد مشکل اقتصاد کشور شده است لذا باید سود 
عقود شرعیه در بانک ها به شکل منطقی و به شیوه ای که 
بانک مرکزی تصویب می کند از سوی همه بانک ها تبعیت 
شود. وی به پرداخت غلط یارانه ها به همه مردم در سال های 
گذشته اشاره و اظهار کرد: این برنامه اقتصادی از ابتدا غلط 
اجرا شد و این موضوع یکی از بزرگترین مشکلات را ایجاد 
کرده است که حتی می تواند معضلات اجتماعی و فرهنگی 
هم به دنبال داشته باشد. آیت الله مکارم شیرازی گفت: باید 
تجدید نظر جدی در این موضوع صورت بگیرد و ادامه این 
سیاست غلط اصلا منطقی و به نفع کشور نیست. وی در 
پایان با اشاره به تاثیرهایی که گسترش شبکه های مجازی 

بر فرهنگ و اعتقادات مردم دارد تصریح کرد: امروز تنها با 
سیاست های انقباضی و فیلتر کردن شبکه های مجازی نمی 
توان مانع از آسیب های این فضا شد و چنین سیاست هایی 
امروز دیگر کارایی ندارد و باید اقدام های اثباتی و ایجابی انجام 
داد و راهکار آن راه اندازی شبکه ملی اطلاعات و ساخت نرم 
افزارهای داخلی و بومی است و ما گروهی را مامور کرده ایم 

که این کار را دنبال و کمک به حل این مشکل کنند.
 اهتمام ویژه دولت برای حل بنیادین مشکلات مردم

رییس دفتر رییس جمهوری نیز در این دیدار با ابلاغ سلام 
دکتر روحانی، گزارشی از فعالیت ها و اقدامات دولت تدبیر 
و امید در حوزه های مختلف سیاسی، اقتصادی و فرهنگی 
ارایه داد. دکتر محمد نهاوندیان به اهتمام ویژه دولت برای 
حل و فصل بنیادین مشکلات مردم و کشور اشاره کرد و 
اظهارداشت: دولت یازدهم براساس ارزیابی های انجام داده، 
اصلاح مناسبات خارجی و رفع تحریم ها و نیز ایجاد آرامش 
در اقتصاد و فضای داخلی کشور را به عنوان دو اولویت اساسی 
در دستور فعالیت های خود قرار داد و به فضل الهی در سه 
سال گذشته توفیقات و پیروزی های بزرگی در این حوزه ها 
حاصل شده است. وی خاطر نشان کرد: دولت تدبیر و امید 
بر این باور است که رفع مشکلات اقتصادی مردم و جامعه 
می تواند مسیر فعالیت اجتماعی و فرهنگی را مهیاتر کند لذا با 
برنامه ریزی مناسب و با جدیت در این مسیر حرکت می کند.

آیت الله سبحانی:
مجموعه اقدام های دولت رضایت بخش 

و خوشحال کننده است
آیت الله جعفر سبحانی از مراجع تقلید نیز در دیدار 
محمد نهاوندیان رییس دفتر رییس جمهوری با تقدیر و تشکر 

از تلاش های دولت یازدهم، گفت: مجموعه اقدام هایی که 
دولت برای خدمت به مردم و جامعه در حوزه های مختلف 

انجام می دهد، رضایت بخش و خوشحال کننده است.
وی با ابلاغ سلام به رئیس جمهوری و سایر مسئولان 
دولت، بر ضرورت توجه به سه معضل باقیمانده از سال های 
گذشته و نهادینه شده در جامعه، یعنی ازدواج جوانان، کاهش 

جمعیت و وضعیت حجاب در جامعه تاکید کرد.
وی در این دیدار که عصر روز جمعه برگزار شد افزود: 
بر اساس آمار، جمعیت قابل توجهی از جوانان، مجرد بوده و 
برخی از مشکلات مانع از ازدواج آنان است، از این رو دولت و 
مسئولان لازم است برنامه های خود را برای رفع موانع ازدواج 
جوانان سرعت ببخشند و تمامی ارکان کشور در ایجاد بستر 

فرهنگی برای ترویج ازدواج آسان تر، همت کنند.
این مرجع عالم تشیع با اشاره به روند کاهش جمعیت 
افزود: با توجه به کاهش موالید و فرهنگ ترویج شده در سابق 
مبنی بر تک فرزندی و پرهیز از ازدیاد نسل، موضوع کاهش 
جمعیت در سال های آینده می تواند به معضل بزرگی تبدیل 
شود، لذا همه باید در این زمینه برنامه ریزی ها و اقدام های 

موثری انجام دهند. 
آیت الله سبحانی به وضعیت حجاب در جامعه اشاره کرد 
و گفت: حفظ حجاب به عنوان یکی از ارکان اصلی جامعه 
دینی باید مورد توجه قرار بگیرد و همه مسئولان، علما، 
نخبگان، نویسندگان و رسانه ها، لازم است با یک عنایت 
جمعی به این موضوع بپردازند. وی گفت: معضل حجاب باید 
با نگاه فرهنگی و اقناع در جامعه مورد توجه قرار بگیرد و 
مادامی که همه دستگاه ها، گروه ها و آحاد جامعه به شکل 
منسجم و دقیق عمل نکنند به مقصود نهایی و مطلوب 

نخواهیم رسید.

آرامش و ثبات، بزرگترین دستاورد دولت
رییس دفتر رییس  جمهوری نیز در این دیدار که به 
مناسبت هفته دولت انجام شد، با ابلاغ سلام رییس جمهوری 
و مسئولان دولت و ارایه گزارشی جامع از دستاوردهای دولت 
تدبیر و امید در سه سال گذشته، گفت: بزرگترین دستاورد 
دولت تدبیر و امید که مورد تأیید بزرگان نظام و کشور نیز 
قرار گرفته، ایجاد آرامش و ثبات در حوزه اقتصاد بوده که از 
این رهگذر، بستر فعالیت اقتصادی در کشور به نحو مناسبی 
سامان یافته و امروز بخش خصوصی به دور از التهاب و 
اضطراب های گذشته می تواند فعالیت اقتصادی داشته باشد. 
دکتر محمد نهاوندیان با برشمردن شرایط دشوار کشور در 
سال های پیش از آغاز فعالیت دولت یازدهم، افزود: دولت 
تلاش داشته تا شرایط تورمی، بیکاری و رکود را که در 
سال های گذشته رشد اقتصادی را به منفی 6.8 رسانده بود 
با مقاوم سازی اقتصاد و پیگیری و اجرایی کردن سیاست های 
اقتصاد مقاومتی با کمترین اتکا به منابع درآمد نفت، به مثبت 
5 درصد در سال جاری برساند. دکتر نهاوندیان با اشاره به 
شرایط اقتصادی کشور بعد از رفع تحریم ها و اجرایی شدن 
برجام، گفت: دولت با حفظ استقلال، مبانی و اصول انقلابی 
نظام و از ره آورد تعامل سازنده با کشورهای دیگر، موفق 
شده شرایط بین المللی را به نفع اهداف و مطالبات نظام و 
کشور نزدیک کند. رییس دفتر رییس جمهوری در این دیدار 
همچنین دستاوردهای دولت در حوزه های مختلف اقتصادی 
از جمله کشاورزی، حمل و نقل، انرژی، مسکن، بهداشت و 

درمان را تشریح کرد.

آیت الله صافی گلپایگانی:
دولت موفقیت های زیادی به دست آورده است

آیت الله لطف الله صافی گلپایگانی از مراجع تقلید نیز 
دیدار محمد نهاوندیان رئیس دفتر رئیس جمهوری با تقدیر 
و تمجید از تلاش های دولت و مسئولان، گفت: دولت در 
مسیری که تاکنون پیموده موفقیت های زیادی به دست 
آورده است. وی با ابلاغ سلام به رئیس جمهوری و آرزو و 
دعای خیر برای توفیق مسئولان دولت، تصریح کرد: من از 
فعالیت های دولت آگاهم و برای رئیس جمهوری و مسئولان 
دعا می کنم و باید باور داشت که وقتی قصد و نیت خیر و 
خدمت به خدا و مردم در نظر باشد، به طور حتم موفقیت، 
قرین راه خواهد بود. وی با اشاره به آرامش موجود در جامعه 
افزود: تعادل در رفتار دولت و تعامل بین قوا و آرامشی که 
در اثر رفتار دولت در جامعه به وجود آمده، کاملا مشهود و 
عیان است و این موضوع از جمله دستاوردهای مهم دولت 
است. آیت الله صافی گلپایگانی با اشاره به مشکلاتی که 
دولت میراث دار آن بوده، گفت: مطمئنم که مردم می دانند 
و درک می کنند که دولت با چه مشکلاتی مواجه بوده و 
هست و دولت در مسیری که تا اینجا پیموده، موفقیت های 
زیادی بدست آورده است. وی در این دیدار که شب گذشته 
برگزار شد با اشاره به گزارش رئیس دفتر رئیس جمهوری 
از دستاوردهای دولت یازدهم اظهار داشت: حق این مردم 
و کشور، پیشرفت و ارتقاء روز افزون است و امروز می توانیم 
ببینیم که اگر افراد عاقل و آگاه و متخصص، امور را در دست 
داشته باشند، موفقیت و پیشرفت دور از دسترس نخواهد 
بود. این مرجع عالیقدر تشیع هم چنین با اشاره به فعالیت 
های فرهنگی در کشور، اظهار کرد: نیازهای فرهنگی جامعه 
به گونه ای است که باید برنامه ریزی ها و فعالیت های 

بیشتری انجام بگیرد. رئیس دفتر رییس جمهوری نیز در 
این دیدار ضمن ابلاغ سلام رئیس جمهوری و اعضای هیات 
دولت، با ارایه گزارشی از دستاوردهای دولت تدبیر و امید در 
حوزه های مختلف اقتصادی، سیاسی، بین الملل و فرهنگی، 
موفقیت های به دست آمده را ناشی از انسجام ملی و حمایت 

های مردم، ولایت فقیه و مراجع عظام تقلید دانست.

نهاوندیان:
دولت، در کنار علما، حوزه های علمیه 

و مرجعیت است
رییس دفتر رییس جمهوری همچنین در جریان سفر 
به قم به مناسبت هفته دولت، با حجت الاسلام والمسلمین 
شهرستانی نماینده آیت الله العظمی سیستانی در ایران دیدار 
و گفتگو کرد. دکتر محمد نهاوندیان در این دیدار با اشاره به 
برخی از دستاوردهای دولت و اقداماتی که به منظور ایجاد 
زمینه و بستر مناسب برای فعالیت های دینی و فرهنگی انجام 
شده، اظهار داشت: امروز با توجه به فرصتی که در دنیا فراهم 
آمده است و شناختی که جهانیان در رابطه با سلفی ها و 
افراطیون و تفاوت آن با اسلام حقیقی پیدا کرده اند، باید از این 
فرصت در جهت معرفی هر چه بهتر اسلام و تشیع استفاده 
کرد و در این راستا دولت در کنار علما، حوزه های علمیه و 
مرجعیت قرار دارد. رییس دفتر رییس جمهوری در ادامه با 
اشاره به پذیرش طرح ویو )WAVE( که به پیشنهاد رییس  
جمهوری اسلامی ایران در مجمع عمومی سازمان ملل با 
اجماع به تصویب رسیده است، گفت: این موضوع جلوه ای 
دیگر از دیپلماسی فعال ایران در دولت یازدهم بود و ایران 
را به عنوان کشوری با حکومت دینی در خط مقدم مقابله با 
خشونت و تروریسم معرفی کرد. دکتر نهاوندیان تصریح کرد: 

امروز باید از فرصتی که در جهان علیه جریان تکفیری فراهم 
شده بهترین بهره برداری را به عمل آورد.

تقدیر و تشکر از تلاش های دولت
حجت الاسلام والمسلمین شهرستانی نماینده آیت الله 
العظمی سیستانی نیز در این دیدار با تقدیر و تشکر از 
تلاش های دولت، لزوم حفظ انسجام و وحدت جامعه را مورد 
تأکید قرار داد و گفت: امروز باید دولت، مرجعیت و مردم 
در کنار یکدیگر و در مسیر واحد حرکت کنند و در مقابل 
مشکلات و معضلات به صورت یکپارچه و متحد اقدامات 
مؤثری را انجام دهند. ایشان تأکید کرد: در حوزه فرهنگی 
با توجه به تحولات ارتباطی و رسانه ای که در جهان اتفاق 
افتاده نمی توان با سیاست های انقباضی عمل کرد، بلکه باید 
فعالیت های ایجابی و اثباتی داشت تا از آسیب هایی که ممکن 

است به ارکان دین وارد شود، جلوگیری کرد.

گزارش نهاوندیان به 
جامعه مدرسین حوزه علمیه قم

رییس دفتر رییس جمهوری در جلسه جامعه مدرسین 
حوزه علمیه قم به ریاست آیت الله یزدی حضور یافت و 
ضمن ارایه گزارشی از اقدامات دولت تدبیر و امید، با رییس 
و اعضای این جامعه دیدار و گفتگو کرد. محمد نهاوندیان که 
به مناسبت هفته دولت برای دیدار با مراجع عظام و علمای 
حوزه علمیه به قم سفر کرده است، در دیدار رییس و اعضای 
دفتر جامعه مدرسین حوزه علمیه قم، مهم ترین دستاوردها 
و اقدامات دولت یازدهم در سه سال گذشته را در حوزه های 
مختلف اقتصادی، سیاسی و فرهنگی تشریح کرددر این 

جلسه آیت الله یزدی و اعضای جامعه مدرسین حوزه علمیه 
قم، با تقدیر از تلاشهای دولت و موفقیتهای به دست آمده، 
موضوعات  خصوص  در  را  خود  پیشنهادات  و  دیدگاه ها 
رئیس  دفتر  رئیس  است  گفتنی  کردند.  مختلف مطرح 
جمهوری روز جمعه با آیت الله صافی گلپایگانی و آیت الله 
سبحانی از مراجع تقلید و حجت الاسلام والمسلمین سید 
جواد شهرستانی نماینده آیت الله سید علی سیستانی در 
ایران دیدار و گفت و گو و در جلسه اعضای جامعه مدرسین 
حوزه علمیه قم نیز شرکت کرد. نهاوندیان روز گذشته نیز با 
حضرات آیات مراجع تقلید مکارم شیرازی و موسوی اردبیلی 

و وحید خراسانی دیدار و گفت و گو کرد.

آیت الله غروی ؛
صحبتی درزمینه انتخابات صورت نگرفت

عضو جامعه مدرسین از برگزاری جلسه جامعه مدرسین 
به ریاست آیت الله یزدی و با حضور نهاوندیان به مناسبت 
هفته دولت خبر داد. آیت الله سیدمحمد غروی؛ از برگزاری 
جلسه جامعه مدرسین حوزه علمیه قم در روز جمعه 5 
شهریور ماه خبرداد، گفت: بعد از تعطیلات مردادماه جلسه 
جامعه مدرسین به ریاست آیت الله یزدی برگزار شد. غروی 
تصریح کرد: نهاوندیان رئیس دفتر رئیس جمهور به مناسبت 
هفته دولت در این جلسه حضور داشتند و گزارشی از عملکرد 
دولت در زمینه سیاسی، اقتصادی و فرهنگی ارائه دادند و 
اعضا هم نکاتی را که مدنظرشان بود با وی در میان گذاشتند. 
عضو جامعه مدرسین  در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا 
در رابطه با انتخابات ریاست جمهوری 96 در جلسه مذکور 
صحبت هایی انجام دادید، گفت: هیچ صحبتی در این زمینه 

صورت نگرفت.

در دیدار رییس دفتر رییس جمهوری با مراجع وعلمای قم مطرح شد

رضایت مراجع تقلید از عملکرد دولت
اخبــار

دادنامه
پرونده کلاسه 95۰99825232۰۰184 شعبه 32 حقوقی شورای حل اختلاف قم 
تصمیم نهایی شماره 95۰99725232۰۰65۰ خواهان: آقای ابراهیم هنربخش قمی 
فرزند محمد تقی به نشانی قم جمکران محله عرب ها پ 33. خوانده: آقای محرم آزرم به 
نشانی مجهول المکان. خواسته: مطالبه وجه یک فقره چک به مبلغ 12/۰۰۰/۰۰۰ ریال و 

هزینه دادرسی و خسارت تاخیر تادیه از تاریخ سررسید لغایت اجرای حکم.
رای شورا

در خصوص دادخواست خواهان ابراهیم هنربخش قمی فرزند محمد تقی به طرفیت 
خوانده محرم آزرم به خواسته مطالبه وجه به مبلغ 12/۰۰۰/۰۰۰ ریال به استناد فقره چک 
عهده بانک ملی شعبه زین الدین به شماره چک 417712 به تاریخ 94/2/15 و گواهینامه 
عدم پرداخت بانک محال علیه سپه شعبه چهارراه موسوی به انضمام هزینه دادرسی و 
خسارات تاخیر تادیه. با توجه به محتویات پرونده و اسناد و مدارک پیوستی من جمله 
کپی مصدق مستندات ذکر شده و بقاء اصول آن ها در ید خواهان که دلالت بر بقاء دین 
بر ذمه خوانده داشته و اینکه خوانده با وصف ابلاغ قانونی وفق ماده 73 قانون آئین دادرسی 
مدنی در جلسه رسیدگی حاضر نشده و لایحه ای ارسال نکرد و وکیلی نیز معرفی ننموده 
و دلیل و مدرکی بر برائت ذمه خویش ارائه ننموده است لذا شورا ضمن استصحاب بقاء 
دین خوانده، استحقاق خواهان را نسبت به خواسته محرز و ثابت تشخیص داده و مستندا 
به مواد 198 و 515 و 519 قانون آئین دادرسی مدنی و مواد 313 و 314 و 31۰ قانون 
تجارت ناظر به ماده 249 قانون تجارت و مواد 13۰1 ق.م و مستندا به تبصره الحاقی به 
ماده 2 قانون صدور چک و ماده واحده استفساریه تبصره مذکور مصوب 1377 مجمع 
تشخیص مصلحت نظام حکم بر محکومیت خوانده به پرداخت مبلغ 12/۰۰۰/۰۰۰ ریال 
بابت اصل دین به علاوه هزینه دادرسی و همچنین هزینه نشر آگهی مورد درخواست در 
جلسه اول دادرسی و خسارت تاخیر تادیه چک موصوف از تاریخ سررسید آن لغایت زمان 
اجرای حکم حسب شاخص بانک مرکزی ایران در حق خواهان صادر و اعلام می نماید. 
راس صادره غیابی است و ظرف مدت 2۰ روز پس از ابلاغ قابل واخواهی در همین شعبه 
و 2۰ روز پس از آن قابل تجدید نظر خواهی در دادگاه های عمومی حقوقی قم می باشد.
قاضی شورای حل اختلاف شماره 22 قم - پناهی بروجردی

آگهی تحدید حدود اختصاص
چون تحدید حدود ششدانگ یکباب ساختمان بپلاک 79 فرعی از 1۰537 اصلی واقع 
در بخش یک ثبت قم اراضی خیابان روحانی فرعی 5 بن بست 13پلاک 26 که بنام خانم 
مریم نحوی فرزند حسین میباشد، در جریان ثبت است که بعلت تبصره واحده ماده 13 قانون 
تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده 15 
قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود، لذا بنا به تقاضای کتبی نامبرده طی وارده 1/2۰114 - 
95/6/3 تحدید حدود پلاک مذکور در روز چهارشنبه مورخ 95/7/7 ساعت 8/5 الی 12 صبح 
در محل وقوع ملک انجام میگردد بدینوسیله به اطلاع اهالی و خصوصا به مالکین مجاور و یا 
نماینده قانونی آنها اعلام میدارد که در روز و ساعت مقرر در حل مذکور حضور بهم رسانند. 
مهلت قانونی از تاریخ تنظیم صورتمجلس بمدت یکماه خواهد بود و اعتراضات مجاورین طبق 
ماده 2۰ قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمنا تبصره ماده مصوب 73/2/25 
متعرض ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض با اداره ثبت میبایست گواهی تقدیم 

دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نماید. تاریخ انتشار: 95/6/7
جعفر کاظمی - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم

آگهی مزایده اموال منقول نوبت اول
به موجب اجراییه صادره از شعبه 25 دادگاه عمومی حقوقی قم که در شعبه 4 اجرای 
احکام مدنی قم به شماره 4/94ج/1399 - 4/94ج/14۰۰- ثبت گردیده له محمد زینلی 
علیه آقایان یاسر و محمد علی هر دو افشاری محکوم علیه محکوم است به پرداخت جمعا 
مبلغ 1/849/393/442 ریال و در حق محکوم لها و مبلغ 92/469/672 ریال به عنوان 
نیم عشر دولتی در حق دولت، محکوم له در قبال طلب خود اموال منقول معرفی کرده که 
کارشناس به شرح ذیل ارزیابی کرده است. 1 - جرثقیل دروازه ای به ظرفیت 3۰ تن با ریل 
دو طرفه 32۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال. 2 - قله بر 3۰ تیغ همراه با الکتروموتور 64۰/۰۰۰/۰۰۰ 
ریال. 3 - دستگاه طولی بر و دستگاه کله بر با عرض 1/2 متر 65/۰۰۰/۰۰۰ ریال. 4 - 
دستگاه پیش ساب سنگ بری هشت کله 3۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال. 5 - خط رزین با طول 
2۰ متر و عرض ۰/9۰ متر 3۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال. 6 - دستگاه ساب نواری 12 کله همراه 
با الکتروموتورها و گیربکس مربوطه 6۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال. جمع دو میلیارد و دویست و 
بیست و پنج میلیون ریال. 2/225/۰۰۰/۰۰۰ ریال. مقرر گردیده مورد فوق الذکر در تاریخ 
95/۰7/۰5 ساعت 8/3۰  الی 9 صبح به آدرس قم، خ ساحلی، جنب زندان ساحلی، دادگاه 
های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. 
لذا افرادی که قصد بازدید از مورد مزایده را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده 
با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت 
نمایند قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند 
واگذار می گردد. برنده مزایده باید ده درصد از مبلغ پیشنهادی را فی المجلس نقدا و مابقی 
آن ظرف یکماه از تاریخ مزایده بپردازد این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی 

درج می گردد جهت اطلاعات بیشتر به واحد مراجعه نمائید. 
حسن کاظمی - دادورز اجرای احکام مدنی دادگستری قم 

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی
 و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به 

استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13956۰33۰۰۰1۰۰92۰۰ شماره  رأی   -1
139111443۰۰۰1۰۰۰73۰ آقای جواد مومنی قمی فرزند عباسعلی ششدانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 81/5۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک شماره 11494 اصلی واقع در 

بخش1 ثبت قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13956۰33۰۰۰1۰۰7911 شماره  رأی   -2
139111443۰۰۰1۰۰3۰23 آقای پیوند علی پورنوبهاری فرزند علی حسین ششدانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 183/58 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک شماره 11۰۰4 اصلی واقع 

در بخش1 ثبت قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13956۰33۰۰۰1۰۰6514 شماره  رأی   -3
139111443۰۰۰1۰۰1898 آقای علی علمی مقدم فرزند رضا ششدانگ یک باب ساختمان 
بمساحت 155/66 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک شماره 1۰82۰ اصلی واقع در بخش1 

ثبت قم.
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر 
سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت 
به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از 
تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه1 قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود 
را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور 

سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1395/06/07 تاریخ انتشار دوم: 1395/06/23
جعفر کاظمی - رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی
 و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به 

استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13956۰33۰۰۰2۰15۰77 شماره  رأی   -1
139111443۰۰۰2۰۰۰۰32 خانم انسیه اربابی فتاح  فرزند محمد حسین سه دانگ از 
ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 93/85 متر مربع پلاک شماره 

فرعی از 2498 اصلی واقع در بخش2 ثبت قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13956۰33۰۰۰2۰18447 شماره  رأی   -2
139111443۰۰۰2۰۰4418 آقای علی عباس سعادت مهری فرزند ایپگ علی ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 4۰ متر مربع پلاک شماره 7/4۰ فرعی از 

2319 اصلی واقع در بخش2 ثبت قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13956۰33۰۰۰2۰17339 شماره  رأی   -3
139111443۰۰۰2۰۰4828 آقای علیرضا فاندر فرزند نصرالله ششدانگ یک قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده بمساحت 163/63متر مربع پلاک شماره فرعی از 2268 اصلی واقع 

در بخش2 ثبت قم.
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر 
سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت 
به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از 
تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه1 قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود 
را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور 

سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1395/06/07 تاریخ انتشار دوم: 1395/06/23
مرتضی نورانی آرانی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

یادداشت

محمد جواد موسوی

احمد  حسینی *



3 اقتصادی
یکشنبه -هفتم شهریورماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4085

سیف اعلام کرد:

رشد اقتصادی ایران امسال به ۵ درصد می رسد
رئیس کل بانک مرکزی با بیان اینکه پس از برجام ایران درهای خود را برای روابط خارجی 
گشوده است، گفت: یکسان سازی نرخ ارز از دیگر اولویت هایی است که امسال محقق می 

شود. 
ولی الله سیف در اجلاس گروه منطقه ای سیانزا )SEANZA( که در نپال در حال برگزاری 
است، گفت: نظام بانکی ایران پیمان بال 1 در زمینه کفایت سرمایه مبتنی بر ریسک را 
پذیرفت و تلاش دارد چارچوبی برای اصلاحات جامع بخش مالی از جمله قوانین و مقررات 

بانکداری و بانک مرکزی تدوین کند.
وی با بیان اینکه اقدام های زیادی در نظام بانکی ایران در دست انجام است تا مسیر حرکت 
به سمت بال 2 و 3 هموار شود، افزود: ما آزمون استرس و طبقه بندی مجدد دارایی ها را در 
سطحی گسترده انجام دادیم. الزام های ذخایر نیز شدیدتر شدند تا با استانداردهای بهترین 

اقدامات هم راستا شوند.
رئیس کل بانک مرکزی با اشاره به اینکه به منظور تقویت الزام های شفافیت و افشا، بانک ها 
و موسسات اعتباری موظف شدند تا صورت های مالی خود را بر مبنای استانداردهای گزارش 
دهی مالی بین المللی )IFRS( تهیه کنند، گفت: به خاطر تحولات سریع و پیچیدگی های 
محیط مالی و بانکی، لازم است تا بخش نظارت بهبود یابد و از این رو بخش نظارت خود را 
تجدید ساختار کرده و ادارات جدیدی با وظایف و مسئولیت های مشخص و دقیق به آن اضافه 
کردیم. همچنین بانک مرکزی ایران با بازرسی های دوره ای و سرزده نظارت خود بر تک تک 

موسسات را تشدید کرده است.
تولید ناخالص داخلی به 5 درصد می رسد

رئیس کل بانک مرکزی ایران با برشمردن دستاوردهای سه ساله دولت در حوزه اقتصاد 
کلان و نظام بانکی اظهار داشت: در سه سال گذشته اقتصاد ایران توانست اهداف مهمی را 
محقق سازد. نرخ تورم از اوج 4۰ درصدی خود در اواسط 2۰13 به کمتر از 9 درصد کاهش 
یافت و بازار ارز به ثبات و آرامش رسید. سیف خاطر نشان کرد:در حالی که کشورهای صادر 
کننده نفت در اوایل سال 2۰13 با افت شدید قیمت نفت مواجه شده بودند ایران توانست 
از ارزش پول ملی و ذخایر ارزی خود محافظت کند. وی افزود: بانک مرکزی ایران با مهار 
موفقیت آمیز انتظارات تورمی توانست فرآیند کاهش ملایم تورم به سمت نرخ تک رقمی را 
پیش ببرد و همزمان رشد اقتصادی را مثبت کند و امروز انتطار داریم در سال جاری نرخ رشد 

تولید ناخالص داخلی به پنج درصد برسد.
وی با اعلام اینکه یکسان سازی نرخ ارز از دیگر اولویت هایی است که امسال محقق می شود، 
افزود: بازار آرام و باثبات ارز به همراه روابط کارگزاری بهتر بانکی پس از برجام شرایط مطلوبی 
را برای اجرای موفقیت آمیز سیاست یکسان سازی نرخ ارز فراهم کرده است که خود در آینده 

به تقویت بیشتر صادرات و رشد تولید ناخالص داخلی منجر خواهد شد.

قائم مقام وزیر راه و شهرسازی خبرداد 

تحویل 800هزار واحد مسکن مهر
به متقاضیان در دولت یازدهم 

قائم مقام وزیر راه و شهرسازی در امور مسکن مهر گفت: 8۰۰ هزار واحد مسکن مهر در 
دولت یازدهم تکمیل و تحویل متقاضیان در سراسر کشور شده است. 

احمد اصغری مهرآبادی روز شنبه در شورای تامین مسکن چهارمحال و بختیاری اظهار کرد: 
طی 2 سال گذشته 72۰ هزار واحد مسکن مهر در کشور تکمیل و تحویل متقاضیان شده 

است و امسال نیز در هفته دولت حدود 8۰ هزار واحد افتتاح می شود.
به گفته وی، 2 میلیون و 215 هزار واحد مسکن مهر در کشور احداث شده که عملیات 
اجرایی یک میلیون و 915 هزار واحد آن نیز تاکنون به اتمام رسیده است.اصغری مهرآبادی 
ادامه داد: 17 هزار و 5۰۰ میلیارد ریال اعتبار به وزارت نیرو برای تامین آب، برق و فاضلاب 
مسکن مهر در کشور ابلاغ شده است که یکهزار میلیارد ریال آن از منابع داخلی وزارتخانه و 
مابقی از منابع دولتی تامین می شود.قائم مقام وزیر راه و شهرسازی در امور مسکن مهر افزود: 
هفت میلیارد ریال اعتبار از محل تامین فروش اراضی دولتی برای معابر و آسفالت شهرک 
های مسکن مهر و 2 هزار میلیارد ریال یارانه به طرح های مسکن مهر نیز به این وزارتخانه 
ابلاغ شده است.استاندار چهارمحال و بختیاری نیز گفت: 25 هزار واحد مسکن مهر احداث 
شده است که 22 هزار واحد از این تعداد تکمیل و پرونده مسکن مهر نیز تا پایان امسال در 
این استان بسته می شود.قاسم سلیمانی دشتکی ادامه داد: مشکلات مدیریتی برخی تعاونی 
ها، کمبود و نبود اعضا در برخی تعاونی ها، گران تر بودن برخی سایت های مسکن مهر و 
مشکلات زیرساختی از مشکلات مسکن مهر این استان است.به گفته وی، همه دستگاه ها 
برای ساخت، تکمیل و تحویل مسکن مهر و رفع مشکلات مردم در چهارمحال و بختیاری 

تلاش کرده ولی بدهی های ایجاد شده نیازمند اعتبار است.

قائم مقام وزیر صنعت:

 رونق تولید تا پایان شهریورمحسوس می شود 
قائم مقام وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: با اجرای برنامه های مختلف اقتصادی توسط 

دولت مردم تا پایان شهریور ماه سال جاری رونق را در تولید احساس می کنند. 
رضا رحمانی افزود: ستاد تسهیل مشکلات صنایع بزرگ را بررسی می کند و برای آن ها 
راهکارهای مناسب را اتخاذ می کند، در همین زمینه برنامه اصناف تولیدی نیز به صورت 
دقیق در حال اجرایی شدن است. وی با بیان اینکه پرداخت ها در طرح' رونق تولید' تا پایان 
شهریور ماه به پایان می رسد، تصریح کرد: اصل پرداخت ها در مرداد ماه آغاز شده و در 
شرایط فعلی روزانه 3۰۰ پرونده در این خصوص اضافه می شود. قائم مقام وزیر صنعت، معدن 
و تجارت گفت: در طرح رونق تولید هفت هزار و 5۰۰ واحد هدف گذاری شده است که البته 
محدودیتی در این زمینه وجود ندارد. رحمانی خاطر نشان کرد: تداوم پرداخت تسهیلات 
تا پایان شهریور ماه تولیدکننده ها را قادر می کند در نیمه دوم سال مواد اولیه را تهیه و به 
اشتغالزایی برسند.  وی یادآور شد: خوشبختانه بسیاری از مشکلات بانک ها حل شده و در 
شرایط فعلی یک زبان واحد در کشور حاکم شده است.  قائم مقام وزیر صنعت، معدن و تجارت 
اظهار کرد: روند پرداخت تسهیلات به واحدهای تولیدی وضعیت مناسب دارد و طی ارتباط 
دوسویه با بانکها تسریع در روند پرداخت تسهیلات به واحدها پیگیری می شود. رحمانی افزود: 
یکی دیگر از هدف گذاری های انجام شده افزایش 1۰ میلیارد دلاری صادرات در کشور است 

که تا کنون در چهار ماه نخست سال بر اساس آمار گمرک این موضوع محقق شده است.

کاهش اتکای بودجه عمومی دولت به درآمدهای نفتی 
که اعمال تحریم ها و کاهش شدید قیمت جهانی نفت 
نیز بر اتخاذ این رویه اثر گذار بود، از دستاوردهایی است 
که در صورت تداوم، یکی از اهداف سند چشم انداز 2۰ 

ساله کشور را محقق می کند. 
دولت یازدهم در شرایطی فعالیت خود را آغاز کرد که 
قانون بودجه کل کشور با تاخیر زیاد در اواخر خرداد ماه 
سال 1392 به تصویب مجلس رسید. بودجه تصویب 
شده از یک سو با کاهش شدید درآمدهای نفتی مواجه 
بود و از سوی دیگر مجلس شورای اسلامی با اتکا به 
منابع نامطمئن، مصارف هنگفتی را در قالب بودجه 
تعیین کرده بود که اجرای احکام قانون بودجه می 
توانست باعث تشدید تورم و بحران بدهی های دولت 
شود.بررسی های اولیه نشان می داد کسری پنهان 
در قانون بودجه سال 1392 در حد7۰۰ هزار میلیارد 
ریال بود؛ بنابراین بزرگترین چالش دولت یازدهم در 
آغاز کار، کسری منابع بودجه عمومی بود که با صرفه 
جویی هزینه ها و تجهیز بیشتر منابع تا حدودی این 
چالش رفع شد.در سال های 1393 و 1394 با وجود 
کاهش قیمت نفت، بودجه با رشد 2۰ و 17 درصدی 
افزایش یافت و سعی شد به رغم کمبود منابع، تحرکی 
در اجرای طرح های تملک دارایی های سرمایه ای 
)عمرانی( ایجاد شود.عملکرد برخی از شاخص های 
کلیدی بودجه عمومی حاکی از بهبود برخی از آنهاست 
به طوری که سهم درآمد نفتی از کل مصارف از حدود 
43.4 درصد در سال 1392 به حدود 3۰.5 درصد در 
سال 1394 بهبود یافت. شاخص نسبت مالیات به تولید 
نیز در دوره گفته شده بهبود یافت و به عدد 7.2 در 

سال 1394 رسید.
همچنین نسبت مالیات به اعتبارات هزینه ای که به 
نوعی پوشش اعتبارات هزینه ای از طریق مالیات را 
نشان می دهد، از حدود 4۰.7 درصد در سال 1392 به 
حدود 45.5 درصد در سال 1394 افزایش یافت که بالغ 

بر پنج درصد بهبود را نشان می دهد.
البته پارسال سهم اعتبارات عمرانی از کل مصارف 
دولت به دلیل کاهش شدید درآمدهای دولت کاهش 
یافته است، هر چند که در 1393 افزایش نسبی در 
حدود 1.8 واحد درصد داشت.این شاخص جهت گیری 
سیاستی )سیاست مالی( دولت به عنوان سرمایه گذاری 
در زیرساخت ها را نشان می دهد که در تهییج سرمایه 

گذاری بخش خصوصی موثر است.
 * سیاست های دولت برای بهبود توازن منابع 

و مصارف بودجه
 رویکرد سیاستی دولت نسبت به بودجه عمومی ناظر 
بر انضباط مالی با تاکید بر مدیریت مصارف بودجه ای 
و خلق منابع مالی جدید است؛ بر این اساس دولت 
یازدهم سیاست های اصلاحی را در اجرای بودجه به 

کار بسته است.
تاکید بر کاهش وابستگی بودجه به نفت و افزایش 
اتکای بودجه به درآمدهای عمومی به ویژه مالیات، 
اولویت دهی به تخصیص منابع ریالی مرتبط با کالاهای 
اساسی و دارو، تلاش برای افزایش اختیارات دولت در 
خصوص تخصیص اعتبارات طرح های عمرانی متناسب 

با اولویت های اجرایی به خصوص طرح های خاتمه 
یافته در سال 1392 و 1393 و 1394 و تلاش برای 
پرداخت بدهی های دولت به ویژه بدهی دولت به 
پیمانکاران طرح های عمرانی از طریق کنترل مصارف 
غیر ضرور و همچنین انتشار اسناد خزانه اسلامی از 
جمله سیاست های بودجه ای دولت یازدهم درسال 

های گذشته است.
دولت تدبیر و امید همچنین در سه سال گذشته 
نقدینگی  کنترل  منظور  به  مشارکت  اوراق  انتشار 
سرگردان و همچنین تزریق منابع جدید برای افزایش 
سرعت اجرای طرح های عمرانی، اختصاص 6 درصد 
از سهم صندوق توسعه ملی در بودجه سال 1392 
برای تقویت تولید داخلی و افزایش توان وام دهی بانک 

ها و تسریع در اجرای طرح های تملک دارایی های 
سرمایه ای را در دستور کار قرار داده است.حمایت از 
بخش تولید با تاکید بر رفع محدودیت ممنوع الخروجی 
برای واحدهای تولیدی و نیز استهلاک شتابان دارایی 
های ثابت خریداری شده موسسات تولیدی ، صنعتی، 
خدماتی و معدنی و بخشودگی جرایم مودیان مالیاتی 
سالهای 1389، 139۰ و 1391 از دیگر سیاست ها و 

اقدام های دولت در سه سال گذشته بوده است.
در مجموع جلوگیری از پیشی گرفتن مصارف بودجه 
عمومی دولت بر منابع آن، که می توانست آثار تورمی 
و بی ثبات کننده ای برای اقتصاد کشور در پی داشته 
باشد را می توان مهمترین سیاست بودجه ای دولت 

یازدهم در این سال ها ارزیابی کرد.

 * چشم انداز وضعیت بودجه عمومی دولت در 
سال 1395

 نگاهی به عملکرد دوازده ماهه منابع عمومی مصوب 
قانون بودجه سال 1394 کل کشور نشان می دهد این 
منابع 2۰17 هزار میلیارد ریال بود که نسبت به عملکرد 
مدت مشابه در سال قبل )رقم 177۰ هزار میلیارد ریال( 
حدود 13.9 درصد رشد داشته است.درآمدهای عمومی 
کشور نیز از رشد 14.3 درصدی برخوردار بوده، هرچند 
درآمدهای مالیاتی رشد بیشتر حدود 15.8 درصدی 
داشته است. در قانون بودجه سال 1395 منابع عمومی 
دولت 2943 هزار میلیارد ریال تعیین شده که این رقم 
با لایحه پیشنهادی دولت حدود 1۰ درصد اختلاف دارد 
و مجلس آن را افزایش داده است.از این رو پیش بینی 
می شود 84 درصد از بودجه مصوب سال جاری محقق 
شود و با توجه به این برآورد انتظار می رود جهت گیری 
های بودجه دولت در حد لایحه بودجه محقق شود.بر 
این اساس با اجرای بودجه سال 1395، انتظار می رود 
اهدافی چون نرخ رشد اقتصادی پنج درصدی و نرخ تورم 
11.3 درصدی، تسهیل شرایط استفاده از منابع برای 
بخش خصوصی، تسهیل شرایط محیط کسب و کار و 
پیمانکاری و تامین اعتبار برای اجرایی کردن سیاست 
های اقتصاد مقاومتی اجرایی شود.توجه به کیفیت فعالیت 
های آموزشی و پرورشی، تاکید بر طرح های تملک دارایی 
های سرمایه ای با قابلیت بهره برداری در سال 1395 و با 
پیشرفت فیزیکی بالا، متنوع کردن تامین مالی طرح ها، 
تقویت اعتبارات توسعه زیرساخت های صنعتی و معدنی 
و تقویت نقش حاکمیتی دولت به ویژه در محیط زیست 
و احیای اراضی و مراتع و تقویت اعتبارات بهینه سازی 
مصرف انرژی از محورهایی است که در سیاست های 
بودجه ای امسال دیده شده است. دولتمردان همچنین 
کمک به بهبود آموزش و تقویت اعتبارات تکمیل 25۰ 
پروژه ورزشی، توجه به توسعه حمل و نقل ریلی و تکمیل 
کریدورهای اصلی و بین المللی شبکه حمل و نقل کشور، 
حمایت از شرکت های دانش بنیان )2۰۰ میلیون دلار(، 
تامین اعتبار برای علم و فناوری از طریق اجازه جابجایی 
اعتبارات، واگذاری باقیمانده سهام دولت در بانک ها و 
بیمه های مشمول واگذاری به افزایش سرمایه بانک های 
دولتی، افزایش سرمایه بانک ها از محل ارزیابی دارایی ها و 
انضباط مالی و بازپرداخت بدهی ها و افزایش سرمایه بانک 

ها را در بودجه امسال هدف گذاری کرده اند.

3 طرح صنعتی، روز شنبه همزمان با پنجمین روز از هفته 
دولت با حضور محمد رضا نعمت زاده وزیر صنعت، معدن و 
تجارت، استاندار قم و جمعی از مسئولان استانی در شهرک 

های صنعتی این استان به بهره برداری رسید.
به پایه این گزارش ، این طرح ها شامل واحدهای تولیدی 

کویر کارتن پلاست، البرز فیلم ماندگار و پاکشوما است.
در واحد تولیدی کویر کارتن پلاست، ورق کارتن چند لایه 
با ظرفیت اسمی 1۰ هزار تن در سال تولید می شود. این 
واحد صنعتی با سرمایه گذاری ثابت 5۰ میلیارد ریال و سرمایه 
گذاری در گردش 14 میلیارد ریال با اشتغالزایی 62 تن در 
شهرک صنعتی شکوهیه قم افتتاح شد.در واحد تولیدی البرز 
فیلم ماندگار، فیلم پلاستیکی چند لایه با ظرفیت اسمی 12 
هزار و 32۰ تن در سال تولید می شود. این واحد صنعتی با 
سرمایه گذاری ثابت 14 میلیارد ریال و 2 میلیون و 5۰۰ هزار 
یورو و سرمایه گذاری در گردش 27 میلیارد ریال با اشتغالزایی 
18 تن در شهرک صنعتی شکوهیه قم مورد بهره برداری قرار 

گرفت.
در واحد تولیدی پاکشوما، قطعات پلاستیکی انواع لوازم 
خانگی با ظرفیت اسمی 8 هزار تن در سال تولید می شود. 
این واحد صنعتی با سرمایه گذاری ثابت 7۰۰ میلیارد ریال و 
8 میلیون یورو و سرمایه گذاری در گردش یک هزار میلیارد 
ریال با اشتغالزایی 55۰ تن در شهرک صنعتی محمودآباد قم 
به بهره برداری رسید.نعمت زاده هم چنین از واحد تولیدی 

عطرین نخ وابسته به گروه صنعتی گلریز تولید کننده انواع 
پارچه در شهرک صنعتی شکوهیه قم بازدید کرد. 

گروه صنعتی بلندا تولید کننده انواع شیرآلات اتوماتیک، 
واحد تولیدی دیگری بود که امروز وزیر صنعت از آن بازدید 

کرد.
استان قم دارای هفت شهرک صنعتی شکوهیه، الغدیر، چاپ 
و نشر، سلفچگان، محمود آباد، ثامن الائمه)ع( - قنوات - و 
فناوری اطلاعات و ارتباطات )I.C.T( و چهار ناحیه صنعتی 

خورآباد، دستجرد، سیرو و طغرود است. 
وزیر صنعت، معدن و تجارت، در سفر به شهر مقدس علاوه 
بر افتتاح طرح های صنعتی و بازدید از شهرک ها و نواحی 
صنعتی استان با شماری از مراجع تقلید و علما دیدار و گفت 

و گو کرد.
بازدید از نمایشگاه در حال احداث فرش دستباف قم، افتتاح 
ساختمان اداری معصومیه سازمان صنعت، معدن و تجارت 
استان قم و حضور در جلسه کارگروه ستاد تسهیل و رفع موانع 
تولید از دیگر برنامه های سفر این عضو کابینه دولت یازدهم 

به قم بود.

کارنامه سه ساله دولت؛ کاهش اتکای بودجه به درآمد نفت 

با حضور وزیر صنعت 

3 طرح صنعتی در قم به بهره برداری رسید 

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,907,000یک مثقال طلا

1,132,800یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

11,100,000سکه بهار آزاد ی

11,120,000سکه امامی

5,630,000نیم سکه

2,920,000ربع  سکه

1,810,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 36,800,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,600,000 پژو 

SLX 405 30,600,000 پژو 

ELX 39,700,000 پژو پارس 

 35,300,000 پژو پارس سال

E2 90 38,000,000 تند ر 

LX 33,000,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,100,000 سمند LX سال

EF7 29,900,000 سمند 

ELX 36,100,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 52,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,200,000 سایپا 

SE 141 18,500,000 سایپا 

 20,100,000 سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 40,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 62,000,000 تیگو 
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دبیر هیأت کشتی استان قم خبر داد

رقابت کشتی گیران قم برای کسب سهمیه 
اعزام به مسابقات قهرمانی کشور

احمد رضایی اظهار کرد: امسال متاسفانه نماینده ای در اردوی تیم های ملی اعزامی کشتی 
فرنگی بزرگسالان کشورمان به رقابت های برون مرزی نظیر پیکارهای قهرمانی آسیا و المپیک 

2۰16 ریودوژانیرو برزیل حضور نداشت.
وی ادامه داد: ما در سال های قبل در چندین دوره رقابت های جام جهانی کشتی فرنگی، 
مسابقات قهرمانی  آسیا و همچنین پیکارهای قهرمانی جهان و چندین میدان بین المللی 
شاهد حضور کشتی گیران رده سنی بزرگسالان قم در اردو و ترکیب اصلی تیم ملی کشورمان 
بودیم و می خواهیم دوباره این اتفاق تکرار شود. دبیر هیأت کشتی استان قم ابراز کرد: البته 
مسابقات کشتی آزاد و فرنگی رده سنی بزرگسالان سال 2۰16، اسفند ماه سال 1394 در 
شهر بانکوک تایلند به انجام رسید و با توجه به برگزاری بازی های المپیک در سال جاری، 
مسابقات جهانی در رده سنی بزرگسالان برگزار نشد. وی تصریح کرد: در نیمه دوم سال 
جاری پیکارهای کشتی فرنگی قهرمانی رده سنی بزرگسالان کشور پیش روی فرنگی کاران 
استان قم و همچنین کشتی گیران رشته آزاد قرار دارد و این رقابت ها همانند سال ها و 
دوره های قبل، قطعا جنبه انتخابی تیم ملی دارد و کادر فنی تیم های ملی روی آن نظارت 
ویژه ای انجام می دهند. رضایی بیان کرد: ما در سال گذشته شاهد درخشش کشتی گیران 
استان قم در رقابت های قهرمانی بزرگسالان کشور بودیم و نفراتی همچون مهدی ابراهیمی، 
هادی علیزاده پورنیا و علی زینتی رفاه در این مسابقات خوش درخشیدند و حتی مدال آوران 
ما به اردوی تیم ملی نیز دعوت شدند. وی اضافه کرد: شرط اینکه در پیکارهای قهرمانی 
سال 1395 کشتی فرنگی و آزاد بزرگسالان کشور حضور موفق و پرمدالی داشته باشیم این 
است که کشتی گیران ما ابتدا در رقابت های انتخابی استان که در دهه اول مهر ماه برگزار 
می شود، نمایش قابل قبولی ارائه کنند تا به تیم منتخب قم راه یابند. دبیر هیأت کشتی 
استان قم با بیان اینکه طبق تقویم سال جاری هیأت کشتی استان قم رقابت های انتخابی رده  
سنی بزرگسالان روزهای هشتم و نهم مهر ماه برگزار می شود، اضافه کرد: برگزاری مسابقات 
انتخابی کشتی آزاد و فرنگی بزرگسالان استان قم با حضور کشتی گیران تمام باشگاه ها 
انجام خواهد پذیرفت. وی خاطرنشان کرد: مسابقات انتخابی کشتی آزاد و فرنگی رده سنی 
بزرگسالان استان قم به مناسبت گرامیداشت هفته دفاع مقدس روزهای هشتم و نهم مهرماه 
ماه به انجام خواهد رسید و آیین وزن کشی برای کشتی گیران شرکت کننده در این رقابت ها با 
دو کیلوگرم ارفاق وزن برگزار می شود. رضایی با بیان اینکه خانه کشتی فجر واقع در مجموعه 
ورزشی جواد الائمه منطقه نیروگاه قم میزبانی این رقابت ها را انجام می دهد، بیان کرد: علاوه 
بر این انتخابی، در رده های سنی نوجوانان و جوانان نیز مسابقات انتخابی استان برای شناخت 
ترکیب تیم های اعزامی به رقابت های قهرمانی کشور و گزینشی تیم ملی برگزار خواهد شد تا 
امسال موفق تر از سال  و سال های قبل در جدال با رقبای خود مدال کسب کرده و به سهمیه 

بیشتر تیم های ملی دست یابیم.

در مسابقات تنیس روی میز نونهالان کشور رقم خورد؛

قهرمانی نمایندگان تهران و عنوان سوم
 برای پینگ پنگ باز قمی

 مسابقات تنیس روی میز نونهالان پسر کشور با قهرمانی نمایندگان تهران و عنوان سوم 
برای پینگ پنگ باز قمی به پایان رسید.

 پرونده مسابقات تنیس روی میز نونهالان پسر کشور با برگزاری مسابقات بخش انفرادی 
بسته شد و در این بخش نمایندگان استان تهران در رده های اول و دوم قرار گرفتند و پینگ 

پنگ باز استان قم سوم شد.
در این مسابقات که شامگاه جمعه در سالن شهید منتظری قم به انجام رسید محمد معین 
منتظری پینگ پنگ باز آینده دار و برجسته استان قم در ادامه روند رو به رشد خود این بار 
به جمع 4 نفر برتر کشور رسید و توانست به همراه ارشیا عنایت زاده از خوزستان به مقام سوم 
مشترک کشور برسد.منتظری در حالی موفق به کسب این عنوان شد که چندی پیش به 
عنوان یکی از نمایندگان کشورمان در مسابقات بین المللی تنیس روی میز طرح هوپس آسیا 

در هند شرکت داشت و در یک سال اخیر رشد خیره کننده ای داشته است.
در دیدار نهایی این مسابقات در قسمت انفرادی، محمد امین صمدی از تهران برابر هم 
استانی خود آریا نصیری قرار گرفت و موفق شد با شکست حریف خود عنوان قهرمانی این 

رقابت ها را در قم به دست بیاورد.
پیکارهای انفرادی با حضور 111 نفر از برترین های تنیس روی میز نونهالان کشور در 
جدول 128 نفری حذفی دنبال شد و در مراسم پایانی این مسابقات احکام و مدال قهرمانان 
توسط نظری دبیر فدراسیون تنیس روی میز، حسن عابدی مدیر کل ورزش و جوانان استان 
قم، محمد عموییان رئیس هیئت تنیس روی میز استان قم و امید شمس سرمربی تیم ملی 

نونهالان به نفرات برتر اهدا شد.
پیش از این در بخش تیمی نیز، تیم تنیس روی میز تهران در فینال کردستان را شکست 
داد و قهرمان شد اما تیم تنیس روی میز استان قم با وجود صعود از مرحله گروهی و در عین 

شایستگی نتوانست به رتبه ای بهتر از دهم دست پیدا کند.
فدراسیون تنیس روی میز نیز در پایان این رقابت ها از میزبانی مناسب و سطح بالای هیئت 

تنیس روی میز استان قم در برگزاری این مسابقات از این هیئت قدردانی کرد.

در وزن 6۰ کیلوگرم صورت گرفت

دعوت جودوکار قم
 برای اعزام به مسابقات جهانی لیتوانی

 تیم جودو اعزامی استان قم به مسابقات کارگران کشور در هیچ یک از اوزان نتوانست 
روی سکو رفته یا مدالی برای قم به ارمغان بیاورد اما از سوی کادر فنی تیم ملی که از 
نزدیک رقابت ها را به دقت زیر نظر داشت، یک جودوکار قم به اردوی تیم ملی کارگران 

ایران دعوت شد.
محسن صادق که در وزن منهای 6۰ کیلوگرم برای تیم جودو کارگران استان قم برابر 
حریفان شرکت کننده در این دوره از رقابت ها به میدان رفته بود، با حضور در جمع چهار نفر 
برتر این وزن ابتدا فرصت طلایی رفتن به دیدار نهایی را از دست داد و سپس در رده بندی 
از رسیدن به مدال برنز ناکام شد.با وجود اینکه صادق در مسابقه رده بندی وزن منهای 6۰ 
کیلوگرم مقام سوم و نشان برنز این دوره از رقابت های قهرمانی کارگران جودوکار کشور را 
از دست داد اما به خاطر مبارزات قابل قبولی که از خود به نمایش گذاشت نظر مسوولان 
برگزاری مسابقات را به خود جلب کرد و از سوی مربیان تیم ملی به اردوی تیم ملی کارگران 
دعوت شد.این در حالی است که تیمی متشکل از بهترین جودوکاران قم به مسابقات کارگران 
جودوکار قهرمانی کشور اعزام شد و سی امین دوره رقابت های جودو قهرمانی کارگران کشور، 
به میزبانی هیأت ورزش های کارگری استان زنجان به انجام رسید و شرکت کنندگان در 

مدت دو روز برای کسب عناوین برتر و مدال های طلا، نقره و برنز با یکدیگر رقابت کردند.
پیکارهای سال 1395 جودو قهرمانی کشور ویژه کارگران با حضور جودوکاران استان های 
مختلف در قالب 22 تیم از سراسر کشور برگزار شد و تیم اعزامی هیأت ورزش های کارگری 

استان قم نیز متشکل از 6 جودوکار در این دوره از مسابقات به میدان رفت.
این در حالی است که کادر فنی تیم ملی جودو کارگران کشورمان نیز بر این رقابت ها 
نظارت داشت تا پس از مسابقات قهرمانی کشور در زنجان و برگزاری المپیاد ورزش کارگری 
در بهمن ماه به میزبانی استان خراسان رضوی، نفرات برتر هر دو مسابقه به اردوی تیم ملی 
جودو کارگران دعوت شوند.این در حالی است که تیم ملی جودو کارگران کشورمان مسابقات 
برون مرزی نیز پیش رو دارد و بعد از دو رقابت داخلی در شهریور و بهمن ماه، باید برای حضور 
در رقابت های جهانی کارگران آماده شود تا تیمی قدرتمند به نمایندگی از ایران در این 
مسابقات حضور یابد.تیم ملی جودو کارگران کشورمان در سال قبل توانست با شایستگی 
عنوان قهرمانی جهان را در مسابقات جهانی کارگران به میزبانی کشور ایتالیا به خود اختصاص 
بدهد و برای اینکه از این عنوان ارزشمند خود دفاع کند باید با توان بیشتر به مصاف حریفان 
برود.در ترکیب تیم جودو کارگران قم به سی امین دوره رقابت های قهرمانی کشور به میزبانی 
هیأت ورزش های کارگری استان زنجان، علی کریم زاده، محسن صادق، علی اصغر محمدی، 

محمدجواد حمزه پور، سیدمحسن احسانی طبایی و محمد احسن به مصاف حریفان رفتند.

 بیک زاده:

 دنبال رتبه تک رقمی هستیم
مدافع تیم فوتبال صبای قم تأکید کرد که این تیم در لیگ امسال دنبال رتبه تک رقمی 

است.
هاشم بیک زاده در مورد شرایط فعلی صبا اظهار داشت: تعطیلات لیگ برتر بهترین فرصت 
بود تا یک اردو در سرعین برگزار کنیم. ما قبل از شروع فصل فرصت کمی برای هماهنگ 
شدن داشتیم و این اردو می تواند هماهنگی تیمی ما را بیشتر کند. در ادامه لیگ برتر باید 
نتایج خوبی بگیریم و بیشتر امتیاز کسب کنیم. صبا امسال دنبال رتبه تک رقمی در جدول 

است و امیدوارم در نهایت به هدف مان برسیم.
مدافع تیم فوتبال صبای قم همچنین راجع به وضعیت بحرانی تیم سابقش استقلال عنوان 
کرد: مطمئناً هواداران استقلال نگران هستند، چون این تیم شروع خوبی نداشته است. با 
این حال باید به استقلال فرصت داد، چون این تیم دچار تغییرات نسبتاً زیادی شده است و 
نیاز به هماهنگی دارد. امیدوارم استقلال در بازی های آینده نتایج خوبی بگیرد و هوادارانش 

را خوشحال کند.
وی در واکنش به انتقادهای صورت گرفته از علیرضا منصوریان تصریح کرد: من معتقدم 
باید به منصوریان و بازیکنان استقلال فرصت داد و نباید با چهار بازی در مورد این تیم 
قضاوت کرد. البته در استقلال و پرسپولیس همیشه چنین مسائلی وجود دارد و وقتی نتایج 
خوبی گرفته نمی شود انتقادها شروع می شود. شما می توانید شرایط استقلال را در چند سال 
گذشته مورد ارزیابی قرار دهید، واقعاً کدام یک از مربیان استقلال در این چند سال مورد 

انتقاد قرار نگرفته است؟

مهماندوست:

از نظر پولادگر همه مقصر هستند

سرمربی ایرانی تیم تکواندوی آذربایجان با بیان اینکه از نظر رئیس فدراسیون ایران همه 
مقصر هستند جز خودش گفت: دین خود را به ایران اسلامی در مقاطع مختلف ادا و در 

عمل ثابت کرده ام که عاشق ایرانم.
رضا مهماندوست درباره اتفاقات اخیر و صحبتهای رئیس فدراسیون تکواندو با بیان 
مطلب فوق، گفت: من یک مربی حرفه ای هستم و بعد از اتفاقاتی که سال 91 منجر 
به قطع همکاری ام با تیم ملی شد، مدتها خانه نشین شدم. بعد از آن برای ادامه زندگی 

مجبور شدم کار مربیگری را در خارج از ایران دنبال کنم. 
وی افزود: من سرمربی تیم ملی آذربایجان هستم و با این تیم قرارداد دارم. براساس 
همین قرارداد هم من کار خودم را انجام داده و به تیم های دیگر کاری ندارم.  در این مدت 
هم در خصوص تیم ملی ایران صحبتی نداشتم، ولی نمی دانم چرا برای شکست خود پای 

من را به میان می کشند.
مهماندوست در مورد اینکه چرا پولادگر رئیس فدراسیون تکواندوی ایران شما را مقصر 
ناکامی ایران معرفی می کند؟ گفت: رئیس فدراسیون تکواندو ایران معمولا در پیروزیها 
مغرور عمل کرده و دائم از خود تعریف می کند و در شکستها دیگران را مقصر می داند. 
این موضوع برای تمام مردم ایران شناخته شده است. مثل زمان شکست تیم ایران در 
جام جهانی مقابل تیم آذربایجان یا در جام جهانی دوره قبل که عوامل برگزار کننده و 

»هوگوها«  به عنوان مقصر معرفی شدند. 
سرمربی پیشین تیم ملی تکواندو در مورد دلایل شکست تیم ملی تکواندو ایران در 
المپیک هم تصریح کرد: غرور بالای کادر فنی و اعضای تیم ملی در کنار نادیده گرفتن 
رقبا از عوامل مهم ثبت این نتیجه بود. توجه گذرا به کانال تلگرام فدراسیون و یا برنامه 
تکواندو ایرانی این ادعای مرا ثابت می کند. تکواندوکاران ما را  با استفاده از القابی چون 
سونامی، خوف انگیز، نابودگر و مواردی از این دست دچار غرور کاذبی کردند. القابی از این 
دست نقشه کره ای ها بود که خوب هم جواب داد. نکته جالب این موضوع این بود که همه 
دنیا از آن خبر داشتند ولی مسئولان فدراسیون بر اشتباه خود اصرار داشتند. چرا باید در 
1۰ روز آخر منتهی به مسابقات که مهمترین روزهای تمرینی بود تیم دائم در سفر باشد. 
وی ادامه داد: مقصر اصلی در این جریان شخص رئیس فدراسیون است که متاسفانه 
همچنان با غرور صحبت می کند. ایشان به جای عذرخواهی از مردم شریف ایران، با 
ادبیات بد و مغرورانه صحبت می کند. پولادگر ضعف مدیریت خودش را بر گردن دیگران 
و اعضای تیم می اندازد و ملی پوشان را به المپیکی نبودن متهم می کند. به زعم ایشان، 
مهماندوست که برای موفقیت تیم خود خوشحالی کرده، اعضای تیم که هر کدام یک 
ستاره هستند، دکتر »چو«، داوران،  مسئولان برگزاری، نور سالن و سر و صدای تماشاگران 
حاضر در سالن مقصر هستند اما ایشان که میلیاردها تومان و اعصاب مردم را نابود کردند 

هیچ تقصیری ندارند.
مهماندوست در خصوص اینکه گفته می شود  بعد از شکست مهدی خدابخش 
خوشحالی کرده است، گفت: چنین چیزی صحت ندارد.  من مبارزات هر سه تکواندوکار 
کشورمان را دیدم و از شکست آنها به شدت ناراحت شدم و حتی گریستم. من فقط از 
پیروزی شاگرد و موفقیت تیم تحت رهبری خودم خوشحال شدم که فکر می کنم طبیعی 
هم بود. ضمن اینکه پولادگر در آن زمان با این نوع برخورد تمرکز میلاد بیگی تکواندوکار 
ما را به هم ریخت و همین موضوع باعث شد او به فینال نرسد. پولادگر با این حرکت به 

خدابخش هم که می توانست برای مدال برنز تلاش کند ، لطمه زد. 
این کارشناس تکواندو در خصوص سطح فنی رقابتهای تکواندو در بازیهای المپیک 
یادآور شد: بعد از حضور تکواندو به عنوان یک رشته ورزشی رسمی در بازیهای المپیک، 
کشورهای مختلف سرمایه گذاری زیادی در آن داشته اند. به همین دلیل در هر دوره، 
رقابتها سخت تر از دوره قبل می باشد. در این دوره نیز  شاهد ورود بهترین، تکنیکی ترین 
و قدبلندترین ها و به تبع آن سطح فنی بالایی بودیم تاجایی که برخی از بهترین های دنیا 

موفق به کسب مدال نشدند. 
سرمربی پیشین تیم ملی تکواندو ایران در خصوص دلایل موفقیت خود هم به خبرنگار 
مهر، گفت: رمز موفقیت من تلاش، نظم، برنامه ریزی، تمرکز، دوستی با همکارانم و مهمتر 
از آن بزرگ نکردن بیش از اندازه حریفان و ایجاد اعتماد به نفس انفرادی و تیمی در بین 
اعضای تیم است. من با پشتوانه تلاش دو چندان بدون هیچ ادعایی بر روی کارم تمرکز 

می کنم.
وی در پایان درباره اتهام  »وطن فروشی« که به وی زده شد، گفت: این توهینی بود که 
به من به عنوان یک جانباز جنگ تحمیلی از سوی رئیس فدراسیون در مقابل مردم عزیز 
شد. من عاشق ایرانم و نشانه های آنرا دارم. چند روز پیش جواب پولادگر را با صدور یک 
بیانیه رسمی دادم و قرار است از مراجع قانونی نیز پیگیری کنم. بیش از این نیازی نمی 

بینم در مورد آن صحبت کنم.

 آزمون:

ازبازی مقابل بایرن مونیخ و اتلتیکو هراسی ندارم

کاشانی:

برانکو به بازگشت رضائیان راضی می شود

مهاجم روستوف که موفق شد با گلزنی اش مقابل آژاکس پایه گذار صعود تیمش به لیگ 
قهرمانان اروپا شود، می گوید که از تیم هایی مثل بایرن مونیخ و اتلتیکو هراسی ندارد.

شروع اتفاق تاریخی که برای روستوف رقم خورد، از دو فصل پیش بود. زمانی که این تیم در 
پلی آف سقوط از لیگ برتر روسیه موفق شد همچنان در سطح اول فوتبال این کشور باقی بماند؛ 
با درخشش سردار آزمون، مهاجم ایرانی شان. آزمون در فصل گذشته هم برای روستوف خوب 
بازی کرد و گلزنی های او در نیم فصل دوم این تیم را تا آستانه قهرمانی برد و در نهایت روستوف 
با نایب قهرمانی در لیگ برتر روسیه سهمیه حضور در پلی آف لیگ قهرمانان اروپا را کسب کرد. 
پلی آفی که بازهم با درخشش آزمون پُلی برای حضور این تیم در این مسابقات بزرگ شد. حضور 
در لیگ قهرمانان اروپا با گلزنی های سعید عزت اللهی و سردار آزمون مقابل اندرلخت بلژیک و 
آژاکس رقم خورد تا ستاره های ایرانی روستوف با کمک هم تیمی های خود تاریخ را را برای این 

باشگاه تغییر دهند.
سردار آزمون در گفت وگویی در خصوص شرایطی که برای صعود روستوف به لیگ قهرمانان 
اروپا فراهم کرد، گلزنی هایش در بازی مقابل اندرلخت و آژاکس و قرعه کشی لیگ قهرمانان اروپا 
 PSV صحبت کرد. بازیکنی که پس از همگروهی روستوف با بایرن مونیخ، اتلتیکو مادرید و
آیندهوون این فرصت را دارد تا بار دیگر با درخشش در ترکیب تیمش خودش را به تیم های 

مطرح اروپایی معرفی کند.
نمی توان نقش سردار آزمون را در صعود تاریخی روستوف به لیگ قهرمانان اروپا 
انکار کرد. تو هم فصل قبل به نایب قهرمانی تیمت کمک کردی و هم در دو بازی 
سخت مقابل اندرلخت و آژاکس گل زدی تا به لیگ قهرمانان برسید. درباره این مسائل 

صحبت می کنی؟
همه بچه ها خیلی زحمت کشیدند تا توانستیم این اتفاق بزرگ را رقم بزنیم. ما به این فکر 
نمی کردیم که چه کسی گل بزند و همه می خواستیم وظایف مان را درست انجام دهیم. من فکر 
می کنم در این بازی آخر با آژاکس، آنها ما را دست کم گرفته بودند که به این شکل هم شکست 
خوردند،  چون ما در هلند بازی خوبی مقابل آنها انجام ندادیم، اما خوشبختانه توانستیم یک 
مساوی بگیریم. در بازی برگشت آنها فکر می کردند راحت ما را شکست می دهند، اما شکست 
بدی را متحمل شدند، چون ما خوب بازی کردیم. شایسته حضور در لیگ قهرمانان اروپا بودیم 

که خوشبختانه این اتفاق رقم خورد.
گل هایی که خودت در این دو بازی زدی، بسیار مورد توجه قرار گرفت و خیلی ها 

گلت مقابل اندرلخت و آژاکس را اروپایی قلمداد کردند.
من خیلی خوب تمرین کردم. قبل از بازی با آژاکس هم روی گلزنی خوب تمرین می کردم و 
خدا را شکر پاسخ زحماتی که در یک هفته قبل کشیده بودم، گرفتم. تلاش بچه ها هم خوب بود 
که من توانستم گل اول را بزنم و از این اتفاق خوشحالم اما بیشتر از همه خوشحالم که شادی ام 

با رفتن به لیگ قهرمانان تکمیل شد.
کریچنکو با نام بردن از تو، اعلام کرد که نقش مهمی در صعود تیم داشتی. این نوع 

تعریف کردن ها از سوی سرمربی تیم تان، چقدر در روحیه ات تأثیرگذار است؟
قطعاً وقتی سرمربی تیم از عملکرد بازیکنی تعریف می کند، روی روحیه بازیکن تأثیر گذار 
است و از این مسئله خوشحالم. می دانم که انتظارها از من بالاست و این اتفاقات هم کار را برای 

من دشوارتر می کند، اما تا می توانم به تیمم کمک می کنم تا بهترین عملکرد را داشته باشیم.
یک مشکل در تیم شما به وجود آمد و آن هم اتفاقاتی بود که در باشگاه رقم خورد 
تا باعث جدایی قربان بردیف شود. هرچند او کنار تیم بود و در تمرینات هم حضور 
داشت، با این حال شاید خیلی ها فکر کنند با صعود به لیگ قهرمانان قربان بردیف 

دوباره هدایت تیم را قبول کند. خودت فکر می کنی او بر می گردد؟
من نمی دانم آقای بردیف برمی گردد یا نه، اما در این مدت خیلی اذیت شده است. درست 
است تیم به لیگ قهرمانان رفت، اما خیلی مشکلات داشتیم و شرایط مان سخت بود که در 
همین شرایط سخت قربان بردیف تیم را رها نکرد و در کنار تیم بود، ما را تمرین می داد و در 
بازی ها هم حضور داشت. همین مسائل و رها نشدن تیم توسط بردیف بود که باعث شد به لیگ 

قهرمانان صعود کنیم.
 PSV درباره قرعه کشی هم صحبت کنیم که باید با بایرن مونیخ، اتلتیکومادرید و

آیندهوون مقابله کنید. تیم هایی قدرتمند که مسلماً کار شما را سخت خواهند کرد.
درست است که همگروه های ما تیم های قدرتمندی هستند. اتلتیکومادرید و بایرن مونیخ در 
سه چهار سال گذشته نتایج خوبی در لیگ قهرمانان گرفته اند و حضور آنها در فینال این بازی ها 
قدرت شان را نشان می دهد. بایرن مونیخ تیم پرافتخاری است و این کار ما را سخت می کند، اما 
ما بازی خودمان را انجام می دهیم و از تیمی ترس نداریم. به هر حال روستوف هم تیم خوبی 
است و این را نشان داده که بازیکنان خوبی دارد. ما می توانیم جلوی این تیم ها هم خوب بازی 
کنیم. شاید همه بگویند ما نمی توانیم در این بازی ها پیروز شویم، اما فوتبال است و چیزی 
قابل پیش بینی نیست. هر تیمی بهتر بازی کند، برنده می شود و ما هم سعی می کنیم بهترین 

بازی مان را انجام دهیم.
به نظر خودت روستوف با حذف کردن اندرلخت و آژاکس توانسته از حریفان خودش 
زهر چشم بگیرد، به این لحاظ که تیم شما برای تیم های بزرگ اروپایی ناشناخته است 

و با پیروزی های اخیر کار کرده اید که روستوف به تیمی ترسناک تبدیل شود.
می تواند همینطور باشد. خوشبختانه در تیم ما اینطور نیست که به نام حریفان توجهی کنیم و 
اینکه جلوی چه تیمی بازی می کنیم از نظر ما تفاوت ندارد، چون باید برای همه بازی ها، بیشترین 

تلاش مان را انجام دهیم. بازیکنان ما بازی خودشان را انجام می دهند و مطمئناً مقابل بایرن 
مونیخ، اتلتیکومادرید و آیندهوون هم به همین شکل عمل خواهیم کرد.

حالا مقابل این تیم های قدرتمند دفاعی بازی خواهید کرد یا هجومی و فکر 
می کنی اگر سیستم تیم تان هجومی باشد، بتوانی برای روستوف مقابل بایرن مونیخ، 

اتلتیکومادرید و آیندهوون گلزنی کنی؟
تاکتیک ما هم می تواند دفاعی باشد و هم انجام یک بازی هجومی، اما تحت هر شرایطی من 
یک مهاجم هستم و اگر در ترکیب تیم باشم باید اول از همه وظایفی که برایم تعریف شده را 
انجام بدهم و هم بتوانم به عنوان یک مهاجم گل بزنم. من تمام تلاشم را خواهم کرد که گلزنی 

کنم.
و اگر مقابل این تیم ها گلزنی کنی...

مسلماً خیلی خوشحال خواهم شد. هم خودم، هم خانواده ام، هم هواداران و خیلی های دیگر از 
این اتفاق خوشحال می شوند. من تلاشم را می کنم.

مسلماً گلزنی به این تیم ها اتفاق بزرگی است. می خواهیم درباره این اتفاق بزرگ 
صحبت کنی و اینکه گلزنی به این تیم ها چقدر سخت است؟

مسلماً گل زدن به این تیم ها کار خیلی بزرگی است، اما می توان به این تیم ها هم گل زد. 
فرقی برای ما ندارد. درست است که آنها تیم بزرگی هستند، بازیکنان بزرگی دارند، اما می توان 
به آنها هم گل زد. چطور می توانیم به آژاکس چهار گل بزنیم، پس گل زدن به این تیم ها هم 

نشدنی نیست.
پس از ستاره های بزرگ این تیم ترسی ندارید.

اصلا ترسی نداریم.
قرعه کشی لیگ اروپا هم انجام شد و  AZ آلکمار باید به روسیه بیاید تا با زنیت بازی 
کند. علیرضا جهانبخش برای بازی شما مقابل آژاکس در هلند به ورزشگاه آمده بود. 

تو و سعید برای بازی جهانبخش در روسیه به ورزشگاه می روید؟
سن پترزبورگ نسبت به روستوف خیلی فاصله دوری است، اما اگر بتوانم حتماً این کار را 
می کنم تا از دوست خوبم حمایت کنم و حتماً این کار را خواهم کرد. با این حال ممکن است 
خودمان تمرین یا بازی داشته باشیم. علیرضا بازی ما را از نزدیک دید و باید از او تشکر کنم که 

به ما روحیه داد.
این هفته باید با ترک گروزنی بازی کنید که میلاد محمدی را در اختیار دارد. حضور 

سه بازیکن ایرانی در زمین اتفاق خوبی می تواند باشد. درست است؟
ابتدا باید ببینیم در ترکیب هستیم یا نه، اما بازی سختی داریم. تیم میلاد محمدی، تیم 
خوبی است و این فصل هم مقابل تیم های بزرگ نشان داده خوب نتیجه می گیرد. امیدوارم آنها 

را شکست بدهیم.
جدا از بحث روستوف و لیگ قهرمانان اروپا، ما آخر هفته )11 شهریور( با قطر بازی 

داریم. بازی های مقدماتی جام جهانی آغاز می شود و کار سختی پیش رو داریم.
ما همه آماده این بازی ها هستیم. با بچه های تیم ملی که صحبت می کردم، همه می گفتند 
آماده ایم. همه ما برای بازی با قطر لحظه شماری می کنیم و انتظار می کشیم و امیدوارم نتیجه 

خوبی بگیریم.
البته به حمایت هواداران هم نیاز دارید.

صددرصد؛ امیدوارم مردم به ورزشگاه بیایند تا آزادی را برای قطری ها جهنم کنند و ما هم 
بتوانیم نتیجه خوبی بگیریم.

رئیس هیات مدیره باشگاه پرسپولیس می گوید در سفر مسئولان این باشگاه به شهر شیراز به 
همراه سرمربی تیم، برای بازگشت رامین رضائیان با برانکو ایوانکوویچ صحبتهایی صورت گرفته 

است.
جعفر کاشانی درباره اظهار پشیمانی رامین رضائیان برای بازگشت به پرسپولیس و اینکه این 
بازیکن اعلام کرده حتی حاضر است قرارداد سفید امضا کند، گفت: باشگاه پرسپولیس حرمت 
دارد. متاسفانه بعضی از این بچه ها نمی دانند باشگاه پرسپولیس چه بوده است. وی افزود: استقلال 
و پرسپولیس دو باشگاه بزرگ ایران هستند و یک بازیکن به صرف خوب بودن از نظر فنی، 
نمی تواند در این دو تیم بازی کند. بازیکنان باید شخصیت بازی در پرسپولیس را داشته باشند و 
شرایط برای حضورشان در این تیم فراهم شود. رئیس هیات مدیره پرسپولیس در پاسخ به این 
سئوال که آیا در سفر به شیراز با برانکو ایوانکوویچ برای بازگشت رضائیان صحبت شد؟ گفت: 

بله، در این سفر با برانکو صحبت شد. به هر حال این بازیکنان باید هدایت شوند و بدانند در 
چه تیمی بازی می کنند. قطعا بازیکنی که با حضور در پرسپولیس »یک شبه راه صد ساله را 
می رود« به این باشگاه شخصیت نمی دهد بلکه باشگاه به او شخصیت می دهد. کاشانی در پاسخ 
به این سئوال که آیا برانکو راضی به بازگشت رضائیان شده است یا خیر؟ تاکید کرد: ان شاءالله 
که برانکو راضی می شود. وی همچنین درباره وضعیت پرونده حقوقی ژوزه مانوئل و اینکه محمد 
رویانیان می گوید کم کاری مدیران بعد از وی باعث سنگین شدن این پرونده شده است، گفت: 
کمیته حقوقی ما فعالیت مستمری دارد و این موضوع را پیگیری می کند. ما زیاد به این مسائل و 
صحبتها توجه نمی کنیم. قطعا هر مدیری آمده، دوست داشته منشا خدمات باشد. مسائل حقوقی 
از جمله مسائل مهمی است که باید هنگام عقد قرارداد بخصوص با بازیکنان و مربیان خارجی به 

آن توجه زیادی داشت.

رسول خادم:

جایگاه و افتخارات محمد بنا فراموش نشود
رئیس فدراسیون کشتی با اشاره به عملکرد این رشته در المپیک 
ریو، گفت: بعنوان عضو کوچکی از خانواده بزرگ کشتی، تقاضا دارم نقد 
عملکرد فنی موجب نشود جایگاه فنی و افتخارات محمد بنا فراموش 

شود.
 رسول خادم رئیس فدراسیون کشتی با بیان این مطلب افزود: به 
عنوان مسئول فدراسیون کشتی، از مردم عزیز ایران که با همه دغدغه 
های خود با عشق و علاقه فراوان با قلبشان در لحظه لحظه نبرد 
سنگین دلاوران تیم های ملی کشتی آزاد و فرنگی ایران با حریفان 
سرسخت خود در کنار ورزش ملی کشور، کشتی، بوده اند، بسیار 
سپاسگزارم.، صادقانه می گویم که ما با تمام وجود "بودن" شما را  در 

کنار خود احساس می کردیم.
وی ادامه داد: از تمامی پیشکسوتان و بزرگان کشتی بویژه اعضای 
محترم شوراهای فنی تیم های ملی کشتی آزاد و فرنگی، روسای 
هیات های کشتی استان ها، خانواده های محترم قهرمانان تیم های 
ملی کشتی آزاد و فرنگی کشور، مربیان سازنده این قهرمانان، حامیان 
مالی تیم های ملی، تمامی کادرهای اجرایی سازمان مدیریت کشتی 
کشور، اعم از داوران، کارکنان اداری و خدماتی، و سایر عزیزانی که در 
مسیرآماده سازی قهرمانان تیم های ملی کشتی آزاد و فرنگی ایران، 
برای حضور در رقابت های المپیک برزیل، نهایت کمک و همکاری 

لازم را برای کسب افتخاری ملی داشتند، سپاسگزارم.
رییس فدراسیون کشتی افزود: همچنین از مسولان و اهالی محترم 
رسانه شامل رسانه ملی، خبرگزاری ها و روزنامه ها که همواره در 
کنار ورزش ملی کشور قرار داشته اند،  قدردانی می کنم. قطعا تلاش 
های  این عزیزان در انعکاس اخبار کشتی در رقابت های المپیک 
ریو،  و صبوری و همراهی ایشان به دلیل محدودیت های موجود 
برای همکاری کامل کادرهای فنی و کشتی گیران، قابل احترام و 

قدردانی است.
خادم تصریح کرد: از کادرهای  فنی تیم های  ملی کشتی آزاد و 
فرنگی کشور و قهرمانان ارزشمند این دو تیم که همه تلاش خود را 
برای کسب افتخار در المپیک برزیل بکار بستند و در مجموع یکی 
از نتایج برتر تاریخ حضور تیمهای  ملی کشتی  ایران در رقابت های 

المپیک را رقم زدند، تشکر می کنم.
رئیس فدراسیون کشتی در مورد کسب دو مدال برنز تیم ملی 
کشتی فرنگی در رقابتهای المپیک ریو اظهار داشت: همه مردم عزیز 
ایران بخوبی می دانند که حضور در مسابقات بزرگ، همیشه با موفقیت 
مورد انتظار همراه نیست. فراز و نشیب در ورزش قهرمانی، بخشی از 
ذات ورزش قهرمانی است و بزرگترین مربیان و قهرمانان ورزش در 
جهان نیز این فراز و فرود را تجربه می کنند. در این مدت محمد بنا 
و قهرمانان تیم ملی کشتی فرنگی، برای آماده سازی لازم با تمام توان 

زحمت کشیدند.
وی افزود: قهرمانان تیم ملی کشتی فرنگی ایران، فرزندان بزرگ  و 
افتخار آفرین تیمهای ملی کشتی ایران در حال حاضر بوده و هستند. 
آنها تمامی آبروی خود را به میدان مبارزه آورده بودند. اعضای شورای 
فنی تیمهای ملی کشتی فرنگی نیز تلاش کردند، بدلیل شرایط خاص 
تیم ملی کشتی فرنگی که در سه وزن فاقد سهمیه المپیک بود و 

برنامه های فنی فشرده ای را باید با حضور در رقابتهای گزینشی، جام 
جهانی کشتی فرنگی، و تورنمنت های آماده سازی دنبال می کرد، 
نهایت همکاری را حتی با گذشتن از نظرات فنی خود با کادرفنی تیم 

ملی داشته باشند.
وی ادامه داد: مطمئن هستم با ارزیابی دقیق اعضای شورای فنی، 
و برداشت های فنی سرمربی تیم ملی از وضعیت تیم در المپیک، 
بزودی سرمایه های ارزشمند کشتی فرنگی برای کسب افتخارات 
بزرگ، مجدداً سازماندهی خواهند شد. خادم تاکید کرد: محمد بنا 
یکی از سرمایه های فنی بزرگ ورزش کشور، یک مربی حرفه ای و 
سرمربی باغیرتی است. ضمن احترام به تمامی نظرات پیشکسوتان 
و کارشناسان محترم کشتی فرنگی کشور، بعنوان عضو کوچکی از 
خانواده بزرگ کشتی، تقاضا دارم نقد عملکرد فنی موجب نشود جایگاه 

فنی و افتخارات این سرمربی عزیز فراموش شود.
رئیس فدراسیون کشتی در مورد برنامه های آینده کشتی کشور 
گفت: معتقد هستم که به لطف خدا و حمایت عموم مردم عزیز ایران 
از ورزش ملی کشور، کشتی ایران می تواند همیشه  جایگاه خود 
را بعنوان مدعی اصلی کسب عنوان قهرمانی در مسابقات المپیک و 
جهانی حفظ نماید، در صورتی که ضمن تنظیم و اصلاح دائم "سیستم 
بسترسازی" )برای شناسایی و پرورش استعدادهای بالقوه در سنین 
پایه(، سیستم کارگاه های فنی )برای شناسایی و پرورش استعدادهای 
برتر در رده سنی جوانان و امید( و سیستم گلخانه ای ) برای پرورش 
برترین استعدادهای فنی در هر وزن در رده سنی بزرگسالان( در قالب 
ساختار فنی مشخص، الزام به اجرا قانون "فرآیند انتخابی تیم های ملی 

کشتی کشور " متناسب با برنامه های بین المللی هر سال، با نهایت 
جدیت در سازمان مدیریت کشتی ایران دنبال شود.

وی افزود: فرآیند انتخابی تیم ملی باید هر سال باتوجه به شرایط 
رقابتهای اصلی )المپیک - جهانی- بازی های آسیایی- جام جهانی 
- آسیایی( در تقویم جهانی آن سال تنظیم شود. بر این اساس باید 
حضور کشتی گیران واجدشرایط در مسابقات انتخابی تیم های ملی 
بعنوان اصل اول، و توجه به سایر ویژگی مورد نظر فرآیند)عملکرد 
کشتی گیر در میادین خارجی، نظم اخلاقی و آمادگی فنی- جسمی- 
روانی( بعنوان اصول جانبی، مبنای ارزیابی مدعیان هر وزن  برای 

پوشیدن پیراهن تیم ملی در هر سال فنی محسوب شود.
خادم ادامه داد: از این راه می توانیم سال به سال، ضمن افزایش 
تدریجی توان فنی تیمهای ملی خود، در مسابقات بزرگ جهانی 
و المپیک نیز، همیشه  ترکیبی از قهرمانان جوان و با تجربه را، در 
تیمهای ملی کشتی فرنگی و آزاد بزرگسالان  داشته باشیم. باید توجه 
داشت گرچه رعایت این قانون ممکن است بعضاً هزینه های سنگینی 
نیز به لحاظ فنی برای کادرهای فنی تیمهای ملی در مسابقات بزرگ 
و مهمی چون مسابقات المپیک و جهانی داشته باشد، اما در نهایت 
به سود منافع ملی کشتی ایران در عرصه های بین المللی خواهد بود.

وی تصریح کرد: رعایت این قانون کلیدی، باید اصل مهم و محوری 
تشکیل تمامی تیم های ملی کشتی در تمامی رده های سنی در 
کشور باشد. پایبندی به این قانون موجب می شود،" امید " در میان 
جوانان مستعد کشتی کشور، برای دستیابی به عناوین بزرگ کشتی 
در جهان، همواره زنده بماند و از دل رقابت داخلی، میان استعدادهای 

برتر کشتی ایران در هر وزن، ستاره های متعددی  همیشه در آسمان 
کشتی ایران و جهان بدرخشند.

سرمربی تیم ملی کشتی آزاد در مورد عملکرد این تیم در رقابت 
های المپیک 21۰6 ریو اظهار داشت: لازم می دانم بعنوان سرمربی 
تیم ملی کشتی آزاد در المپیک، نگاه کلی به عملکرد کشتی گیران تیم 
ملی کشتی آزاد نیز داشته باشم. ابتداء از اعضای محترم شورای فنی 
تیم های ملی کشتی آزاد کشورکه در روند انتخاب و آماده سازی تیم 
ملی کشتی آزاد بیشترین هدایت و حمایت ممکن را اعمال داشتند، 
تشکر می کنم. از مربیان و سایر همکاران عزیزم ) کادر سرپرستی و 
پزشکی(که شاهد زحمات بی دریغ و شبانه روزی آنان بوده ام، و نیز 
قهرمانان زحمتکش تیم ملی کشتی آزاد که تمرینات طاقت فرسایی را 

برای کسب افتخار در المپیک برزیل تحمل کردند، سپاسگزارم.
وی ادامه داد: اما اگر چه داشتن بهترین عملکرد در بیست سال اخیر 
در این رویداد بزرگ و میزان رضایتمندی نسبی مردم عزیز ایران از 
این عملکرد در المپیک برزیل، می تواند ملاک ارزیابی قلمداد شود، 
اما انتظار من از فرزندانم در تیم ملی کشتی آزاد، بیش از اینها بوده 

و هست.
در ادامه اظهارات رئیس فدراسیون کشتی آمده است:

مطمئن باشید؛
- زجر و رنج رضا یزدانی در تمرینات با پایی مصدوم و درد جانکاه 

ناشی از تضییع حق او
- شعور و کلاس فنی برتر حسن رحیمی در کشتی جهان، بهمراه 

شخصیت مهربان، برادروار و محوری او در جمع  اعضای تیم ملی
- اندیشه و غیرت کمیل قاسمی در نبرد با حریفانی که حدود پانزده 
کیلو از او سنگین تر بودند، بهمراه شخصیت مقید ، صبور، و متین او 

در مواجهه با مشکلات
- شجاعت و دلاوری ... و دلاوری.... و دلاوری حسن یزدانی که 
باهماهنگی کادر فنی در مدت ده ماه از جایگاه نفر دوم مسابقات 
جهانی امریکا در وزن 7۰ کیلو ، باصعود به یک وزن بالاتر )74 
کیلوگرم( به جایگاه نفر اول المپیک دست یافت ، بهمراه پاکی و 

اعتقادات راسخ این فرزند عزیز
برای مردم ایران فراموش نشدنی است.

همچنین استقامت ، زحمت و رنج فراوان  جوان نجیب کشتی ایران، 
علیرضا کریمی در تمرینات،  و ضعف ناشی از نجابت بیش از حد و 
فقدان جنگندگی لازم او ، بر روی تشک،  و نیز ذوق و زحمات فراوان 
میثم نصیری برای اماده کردن خود برای حضور در  المپیک، و بی 
تجربگی و فقدان تمرکز  ناشی از عدم سابقه حضور در میادین بزرگ از 
ضعفهای قابل مشاهده در مسابقات المپیک برزیل محسوب می شود، 
که امیدوارم این قهرمانان عزیز، از هم اکنون با مشورت کادر فنی و 

مربیان مربوطه، برای رفع انها، چاره اندیشی کنند.
خادم در پایان گفت: در پایان به تمامی مردم عزیز، پیشکسوتان، 
مدیران، مربیان، داوران، دست اندرکاران، و قهرمانان کشتی کشور 
اعلام می کنم؛ از امروز، برنامه ریزی برای حضور شایسته و قدرتمند 
تیم های ملی کشتی ایران در  المپیک 2۰2۰ "توکیو " آغاز شده 

است.
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تولید نانوذرات آلومینا در پالایش نفت خام با خلوص و سطح بالا

محققان دانشگاه صنعتی اصفهان با همکاری محققانی 
از کشور آلمان با به کارگیری یک روش آزمایشگاهی سبز، 
نانوذرات آلومینا را با خلوص و کیفیت بالا تولید کرده اند. 
نانوذرات آلومینا در پالایش نفت خام و کنترل تولید 

گازهای گلخانه ای کاربرد دارد.
آلومینا یکی از مواد سرامیکی است که به جهت ارزان 
بودن هزینه  تولید، پایداری حرارتی خوب، سطح ویژه  بالا، 
قدرت اسیدی سطحی بالا و برهمکنش  با فلزت واسطه 
در بسیار از صنایع و واکنش ها مورد توجه واقع شده است. 
این ماده به عنوان جاذب سطحی، کاتالیست و کمک 
کاتالیست در بسیاری از فرایندهای پتروشیمی و تصفیه  

نفت مورد استفاده قرار می گیرد. ابداع روش های جدید 
و پربازده در تولید نانوذرات اکسیدی از جمله نانوذرات 

آلومینا از اهمیت بالایی برخوردار است.
دکتر غلامحسین محمد نژاد مجری طرح از وجود 
ناخالصی در مواد اولیه به  عنوان یک عامل تأثیرگذار در 
کیفیت نانوذره نهایی یاد کرد و افزود: هدف از انجام این 
طرح، تولید نانوذرات با کیفیت آلومینا با استفاده از مواد 

اولیه  خالص سازی شده بوده است.
وی در خصوص مزایای روش استفاده شده در این طرح 
گفت: واکنش مورد استفاده در این طرح جهت تولید 
نانوذرات آلومینا در زمان و دمای پایینی انجام می شود. 

به علاوه، هزینه  تولید و آلودگی زیست محیطی انجام این 
فرایند نسبت به فرایندهای مشابه کمتر است.

در این طرح تلاش شده با استفاده از پیش ماده با 
خلوص بالا و ایجاد شرایط بهینه  تولید، خواص نهایی 
نانوذره  تولیدی از قبیل مساحت سطح به شرایط بهینه 
برسد. بدین منظور از پیش ماده های مولکولی الکوکسیدی 
از جمله آلومینیم ایزوپروپوکسید و آلومینیم متوکسی 
اتوکسید که به راحتی می توان آن ها را از ضایعات آلومینیوم 
تهیه و خالص سازی کرد، استفاده شده است که می تواند 
تأثیر زیادی در خلوص ماده نهایی داشته باشد. همچنین 
در راستای تأمین شرایط ساده  واکنش، از انجام مراحلی 
از قبیل صاف کردن، شست وشوی مکرر، حلال های آبی 
و آلی غیر سبز و استفاده از قالب ها اجتناب شده است تا 
محصول نهایی با مساحت سطح، حجم حفره و خلوص 

بالایی تولید شود.
آزمایشگاهی،  مطالعه   این  در  نژاد  محمد  گفته   به 
الکوکسید آلومینیم ایزوپروپوکسید به عنوان پیش ماده  
مولکولی تک منبعی از تراشه های آلومینیم تهیه شده و 
در حلال الکل ایزوپروپانول به طور کامل حل شده است. 
رفلاکس،  و  آلی  اسید  محلول  اضافه کردن  با  سپس 
بوهمیت نانو با حفره های مزو و با مساحت سطح بسیار 
بالای حدود 8۰۰ مترمربع بر گرم و حجم حفره  بسیار 

زیاد تهیه شده است.
این تحقیقات حاصل تلاش های دکتر غلامحسین 
محمد نژاد- عضو هیأت علمی دانشگاه صنعتی اصفهان و 

محققانی از FSU-Jena کشور آلمان است.

چربی سوزی و کنترل کلسترول با بادمجان 

می شود با ترفندها و روش های ساده و طبیعی با چربی خون و چربی تجمع یافته 
در بدن مقابله کرد. آب بادمجان یکی از این روش های طبیعی است که علاوه بر تصفیه 
مایعات بدن و دفع توکسین ها احساس سیری ایجاد کرده و کلسترول خون را نیز کاهش 

می دهد.
این روزها خیلی از افراد جامعه از جوان و سالمند نگران چربی خونشان هستند. 
خوشبختانه کنترل چربی خون و همچنین رسیدن به تناسب اندام از اولویت های مردم 
شده است. تجمع چربی زیاد در بدن و به خصوص دور شکم نه تنها باعث نارضایتی فرد 
از اندامش می شود بلکه احتمال بروز مشکلات مزمنی مانند بیماری های قلبی، دیابت یا 
بیماری های مربوط به مفاصل را نیز بالا می برد. بنابراین تلاش ما بر این است که شما را 
به داشتن عادت های غذایی درست و اصلاح سبک زندگی تان تشویق کنیم. می شود 
با ترفندها و روش های ساده و طبیعی با چربی خون و چربی تجمع یافته در بدن مقابله 
کرد. آب بادمجان یکی از این روش های طبیعی است که علاوه بر تصفیه مایعات بدن و 
دفع توکسین ها احساس سیری ایجاد کرده و کلسترول خون را نیز کاهش می دهد. این 
نوشیدنی سرشار از فیبر و ترکیبات آنتی اکسیدانی است که به دفع مایعات مضر از بدن 
کمک زیادی می کند. مصرف منظم آن نیز مانند یک مکمل خوب برای لاغری به خصوص 
برای افرادی که به سختی وزن کم می کنند محسوب می شود. با ما همراه باشید تا با این 

نوشیدنی موثر و بی عارضه بیشتر آشنا شوید.
اندر خواص آب بادمجان

یکی از اصلی ترین خواص بادمجان در زمان چربی سوزی این است که با رساندن 
کالری اندک به بدن مواد مغذی آن را نیز تأمین می کند. در واقع بادمجان حاوی میزان 
چشمگیری آب است. در نتیجه خاصیت دیورتیک دارد و با حالت احتباس آب و التهاب 
مقابله می کند.میزان بالای ویتامین E در این سبزی یک آنتی اکسیدان قوی محسوب 
می شود که به بهبود جریان خون و کاهش بیماری های قلبی کمک زیادی می کند. 
بادمجان سرشار از پتاسیم و سدیم است. این دو ماده معدنی به بهبود سلامت دستگاه 
عصبی و دستگاه قلب و عروق کمک زیادی می کنند.مصرف این ماده غذایی در سم زدایی 
از بدن و بهبود سوخت و ساز آن و همچنین کنترل قند خون تأثیر زیادی دارد. فیبرهای 
موجود در آن نیز حرکت روده ها را تنظیم کرده و از بروز اختلالاتی مانند یبوست و گاز 
پیشگیری می کند. بادمجان همچنین خاصیت سیرکنندگی طولانی مدت دارد و قدرت 
جذب چربی ها در روده را بالا می برد. در نتیجه امکان انباشتگی این چربی ها در خون و 
افزایش کلسترول محدودتر می شود. از دیگر فواید بادمجان که باید همیشه در نظر داشت، 
تأثیر آن در تحریک صفرا و محافظت از کبد است. بنابراین این ماده غذایی از بروز کبد چرب 
نیز پیشگیری می کند. اگر دچار کم خونی هستید و از مشکلات مربوط به دستگاه ایمنی 
رنج می برید یعنی اینکه احساس ضعف دارید نیز می توانید به سراغ بادمجان بروید. چون 

حاوی میزان خوبی منیزیم و آهن است.
چگونه می توان با بادمجان چربی سوزی کرده و کلسترول را کنترل کرد؟

کار چندان دشواری نیست. با تهیه آب بادمجان می توانید از خواص آن برای ارتقای 
سلامت، کنترل وزن و افزایش انرژی بدن برای انجام بهتر کارهای روزمره استفاده کرد. 
مزیت دیگر استفاده از بادمجان تهیه ساده آن است و اینکه بادمجان چندان گران نیست و 
می توانید با صرف انرژی و هزینه اندکی این مکمل خوب را تهیه کنید. حال که با گوشه ای 

از خواص بادمجان آشنا شدید بهتر است طرز تهیه آب آن را نیز یاد بگیرید.
مواد لازم

بادمجان متوسط: 1 عدد
آب لیموترش: 1 عدد

آب: 1 لیتر
روش تهیه

بهتر است از بادمجان های طبیعی و ارگانیک استفاده کنید. حتماً بادمجان را بشویید و 
سپس با اندکی سرکه سیب یا جوش شیرین شستشو دهید. زمانی که آن را به طور کامل 
ضدعفونی کردید به اندازه مکعب های یک و نیم سانتی متری خرد کنید. سپس تکه ها 
را داخل یک پارچ شیشه ای یا ظرف سس شیشه ای بزرگ بریزید و یک لیتر آب به آن 
اضافه کنید. آب یک عدد لیموترش را گرفته به ترکیب اضافه کنید. سپس در ظرف را بسته 

و داخل یخچال قرار دهید تا یک شب کامل استراحت کند.
روش مصرف

برای سم زدایی از بدن این نوشیدنی را به مدت 7 روز پی در پی بنوشید. البته می توانید 
هر هفته سه مرتبه و زمانی که احساس می کنید اشتهایتان بسیار زیاد شده است میل 
کنید.  توصیه می کنیم قبل از هر وعده غذایی اصلی یک فنجان تا یک لیوان از ترکیبی که 
تهیه کرده اید را مصرف کنید. برای افزایش تأثیر این نوشیدنی در کاهش وزن حتماً مصرف 
میوه و سبزیجات را بالا ببرید و از مصرف چربی های صنعتی و مواد آردی تصفیه شده 
خودداری کنید. علاوه بر این لازم است که در طول روز یک فعالیت ورزشی به مدت حداقل 
3۰ دقیقه داشته باشید. با همین توصیه های ساده می توانید در عرض یک هفته چند 
سانتی متر از اندازه دور کمرتان را کم کنید. البته باید در نظر داشته باشید که متابولیسم 
بدن هر فرد با افراد دیگر متفاوت است و برخی افراد نیاز به تلاش بیشتری برای کاهش 
وزن دارند. یادتان باشد که مصرف بادمجان خام به میزان زیاد توصیه نمی شود. چون 
حاوی آلکالوئیدی به نام سولانین است که می تواند باعث بروز استفراغ و اسهال شود. با این 
حال اگر با میزان کم شروع کنید و در مصرف آن زیاده روی نکنید مشکلی پیش نمی آید.

 

 یک متخصص پوست و مو بیان کرد:

عوارض آفتاب سوختگی
یک متخصص پوست و مو گفت: : به افراد توصیه می شود در ساعات 1۰ صبح تا چهار 

بعدازظهر که شدت آفتاب زیاد است در معرض آن قرار نگیرند.
دکتر حمید رشنو ، اظهار کرد: آفتاب یکی از مهم ترین عوامل محیطی و فیزیکی است 
که روی پوست افراد اثر می گذارد. وی با بیان اینکه ایجاد آفتاب سوختگی و کک و مک 
در فصل تابستان که زاویه آفتاب قائم تر و طولانی تر است، شدت بیشتری دارد، اضافه کرد: 
افرادی که به علت های خاصی در آفتاب قرار می گیرند باید مراقبت های بیشتری از پوست 
داشته باشند.این متخصص پوست و مو با بیان اینکه عوارض فوری و آنی آفتاب سوختگی، 
قرمزی و التهاب و خشکی پوست است که بیشتر در پوست های سفید و مایل به سفید 
بروز می کند، افزود: برنزه شدن پوست در افرادی که سبزه تر هستند، بروز می کند.رشنو 
بیان کرد: ایجاد لک، کک و مک، خال، سرطان های پوستی و پیرپوستی از دیگر عوارض 
قرار گرفتن در زیرنور شدید خورشید است. آفتاب دورنگی روی پوست )لکه های روشن و 
تاریک( ایجاد می کند که لکه های سفید پوست اصلی و لکه های تیره بر اثر آفتاب سوختگی 
است.وی اضافه کرد: به افراد توصیه می شود در ساعات 1۰ صبح تا 4 بعدازظهر که شدت 
آفتاب زیاد است در معرض آن قرار نگیرند و با پوشش فیزیکی)کلاه، چتر، دستکش( و 
لباس های آستین بلند و مناسب بیرون آیند. همچنین نیاز است از کرم های ضدآفتاب با 
دز کافی استفاده شود؛ چراکه محافظ خوبی است به شرطی که افراد زیاد در معرض نور 
خورشید قرار نگیرند.این متخصص پوست و مو افزود: افرادی که دارای پوست های چرب 
هستند از ضدآفتاب فاقد چربی و افرادی که دارای پوست های خشک هستند از کرم های 
دارای چربی استفاده کنند. برای محافظت از پوست در مقابل نور خورشید نیاز است هر دو 
ساعت یک بار کرم ضدآفتاب استفاده کرد.رشنو با تاکید بر اینکه چنانچه افرادی عادت به 
استفاده از کرم های آرایشی دارند، نیاز است قبل از استفاده از این کرم ها، کرم ضد آفتاب 
بزنند، گفت: مارک و کشور سازنده کرم های ضد آفتاب مورد توجه نیست، بلکه کرم هایی 

که دارای استاندارد و مجوز لازم از وزارت بهداشت بوده مورد تایید هستند.

یک متخصص پوست مطرح کرد :

لوازم آرایشی خطری برای سلامت پوست
یک متخصص پوست گفت: هر چه میزان مصرف لوازم آرایشی افزایش یابد روند 

مشکلات و بیماریی های متعدد پوستی، چشمی و عفونی بالاتر می رود.
ندایی متخصص پوست و مو گفت: لوازم آرایشی و بهداشتی همچون رنگ ها، اسانس ها 
و غیره که دارای ترکیبات شیمیایی سرب و افلاتوکسین ها هستد باعث ایجاد آسیب های 
پوستی همچون تغییر رنگ و قارچ های پوستی می شود.ندایی بروز حساسیت های پوستی 
را یکی دیگر از آسیب های استفاده از این لوازم دانست و بیان کرد: هنگام استفاده از وسایل 
آرایشی پوست دچار حساسیت می شود که مهمترین مشخصه این حساسیت ها، التهابات 
پوستی است.وی درخصوص التهاب پوستی افزود: از نشانه های این التهابات، خارش ، قرمزی، 
تورم و تاول های زیر پوستی است و در صورت استفاده مدام در پوست باقی و رفع آسیب های 
آن مشکل است.این متخصص پوست در خصوص واکنش های پوستی اظهار داشت: برای 
جلوگیری و کاهش این واکنشها ، از لوازم آرایشی استاندارد استفاده کنید و قبل از استفاده از 
لوازم آن را تست کرده و در صورت سوزش و قرمزی پوست از مصرف آن خود داری کنید. 
ندایی درباره مدت زمان استفاده از لوازم آرایشی اذعان داشت: پس از مدت 3 الی 4 ساعت 
این مواد را از پوست خود پاک کنید زیرا اگر بیش از زمان مذکور مواد آرایشی بر پوست شما 
باشد برای سلامت پوست شما مضر است.وی در ادامه افزود: بعد از استفاده از مواد آرایشی و 
بهداشتی و برای جلوگیری از هر گونه واکنش ، صدمات و تضعیف بیشتر پوست تان ، روزی 

دوبار صورت خود را با آب و یا شیر فاقد چربی و سازگار با پوستتان بشورید .

چرا خیلی عرق می کنم؟
تعریق یک پدیده کاملا طبیعی و برای خنک نگه داشتن بدن است. زمانی که دمای بدن 
افزایش پیدا می کند، سیستم عصبی به غدد مولد عرق چراغ سبز نشان می دهد و روی 
پوست مرطوب می شود. این مسئله را تعریق می گویند. عوامل متعددی برای تعریق وجود 
دارد که در برخی موارد مربوط به مشکلی در سلامتی می شود. بنابراین بهتر است آگاهی 

لازم را در خصوص تعریق و موقعیت هایی که باعث آن می شود کسب کنید.
بی شک کسی دوست ندارد سر و صورتش پوشیده از عرق باشد، یا اینکه روی لباس هایش 
شوره ببندد و بوی عرق بدهد. معمولا همه ما با شرایطی که باعث ایجاد تعریق زیاد می شود 
مقابله می کنیم. استفاده از دستمال، عطر ، دئودورانت و غیره جزو روش هایی برای کاهش 
تعریق و بوی بدن آن هستند. اما گاهی با انجام تمام این اقدامات نمی شود جلوی عرق کردن 
را گرفت. در این صورت ممکن است بدن در حال ارسال سیگنال هایی برای توجه بیشتر به 

سلامتی باشد. در ادامه خواهیم گفت تعریق چه اسراری در خود نهفته دارد.
 تعریق زیاد : باردار هستید و یا در شرف یائسگی قرار دارید

 حتی در مکان های سرد نیز نفس تان می گیرد و یا زمانی که همه خود را در پلیور و یا 
پتو پیچیده اند، شما گرم تان است. اینها علائمی هستند که 85 درصد خانم ها در شروع 
یائسگی دچار آن می شوند. اما با این حال این وضعیت مخصوص یائسگی نیست و خانم های 

باردار نیز دچار تعریق زیاد می شوند. 
در هر دو حالت، تعریق زیاد مربوط به تغییرات هورمونی می شود. به نظر می رسد که 
ترموستات مغز دچار خطا می شود. در نتیجه بدن گرم شده و برای مقابله با این مسئله، 

بیش از پیش عرق می کنید. 
تعریق زیاد : استرس به جان تان افتاده 

اگر حس بدی دارید، کمی تامل کنید. فکر کنید چه اتفاقی افتاده است و در مغزتان چه 
می گذرد؟ سوالی از خود بپرسید:»آیا من استرس دارم و مضطرب هستم؟« اگر جواب تان 
مثبت است و به هر دلیلی دچار اضطراب و تشویش شده اید، بیشتر تعریق کرده و درگیر 

بوی بد بدن خواهید شد. 
تعریقی که در اثر هوای گرم و از غدد اکرین که در سرتاسر بدن وجود دارند ترشح می شود، 
از آب و نمک تشکیل شده و اگر بدن تان تمیز باشد، بویی ندارد. اما زمانی که مضطرب 
هستید و بدن بر اثر استرس دچار تعریق می شود، این عرق از غدد آپوکرین ترشح می شود 
که صرفا در برخی قسمت های بدن مانند زیربغل ها وجود دارند. این نوع تعریق حاوی چربی 
و پروتئین است و با باکتری های پوست ترکیب می شود و بوی نامطبوعی تولید می کند. 

بنابراین تعریق زیاد و بودار می تواند نشان دهنده استرس و اضطراب درونی شما باشد.
 تعریق زیاد : بسیار خوشحال هستید یا ترسیده اید

شاید به نظر عجیب بیاید، اما اطرافیان تان می توانند احساسات شما را از بوی بدن تان 
تشخیص دهند. در یک پژوهش 36 زن و 12 مرد تحت آزمایش قرار گرفتند. به این ترتیب 
که فیلم هایی برایشان به نمایش گذاشه شد و احساس ترس یا شادی آنها برانگیخته گردید. 
بررسی ها مشخص کرد که بوی تعریق ناشی از ترس، از بوی تعریق ناشی از خوشحالی 

متفاوت است. بنابراین حتی بوی بدن نیز نشان دهنده حالت های درونی فرد است.
 تعریق زیاد : نشان دهنده پایین افتادن قند خون

در حالت ناشتا قند خون باید بین 7۰ تا 1۰۰ میلی گرم در دسی لیتر باشد و اگر به دلیل 
ابتلا به دیابت یا فعالیت بدنی زیاد به زیر 7۰ برسد، اثرات آن را در بدن تان خواهید دید. 
یکی از علائم پایین بودن قند خون، تعریق زیاد بویژه در پشت گردن روی خط موها است. 
اگر ضربان قلب تان افزایش پیدا کرده یا احساس لرز، حالت تهوع خفیف و تاری دید شده 
اید مراقب باشید. اینها نشان دهنده افت قند خون هستند. لازم است که میزان قند خون 

در حد طبیعی قرار داشته باشد. 
 تعریق کم : شاید در معرض گرمازدگی قرار دارید

تا اینجا در خصوص مسائل مربوط به تعریق زیاد صحبت کردیم. اما برخی افراد نیز هستند 
که کمتر از حد معمول عرق می کنند. اگر شما نیز جزو افرادی هستید که پیاده روی 

می کنید، ولی عرق تان در نمی آید، باید کمی هوشیار باشید. 
برخی افراد تصور می کنند که این مسئله نشان دهنده مقاومت بدنی است. اگرچه ممکن 
است این مسئله درست باشد، اما اگر هوا گرم است و شما عرق نمی کنید و احساس تهوع 
دارید، بهتر است کمی نگران باشید. به این مسئله »آنهیدروز« می گویند، یعنی عدم توانایی 

بدن برای تعریق طبیعی. 
اگر مشکل تان این است، حتما حواستان به گرمای زیاد باشد. آب زیادی بنوشید تا مایعات 
بدن تامین شود. در هوای گرم و آفتابی خودتان را از خورشید دور نگه دارید، دوش آب ولرم 
بگیرید و قرار گرفتن در معرض گرما را کم کنید. بیرون از خانه حتما در سایه قرار بگیرید، 
چون اگر در هوای گرم بدن تان دچار تعریق نشود احتمال گرمازدگی تان بیشتر می شود. 

بنابراین به محض اینکه احساس ناخوشایندی داشتید، بلافاصله با اورژانس تماس بگیرید. 

محققان برزیلی برای اولین بار با مطالعه بر روی 45 نوزاد متولد شده از مادران مبتلا به 
زیکا، عملکرد این ویروس را در بروز بیماری میکروسفالی کشف کردند.

ویروس زیکا که از راه پشه به انسان منتقل می شود، اثرات بسیار مخربی در جنین انسان 
ایجاد می کند، بارزترین اثر زیکا بر سیستم عصبی مرکزی جنین یا مغز وارد شده و بیماری 

میکروسفالی یا رشد ناقص مغز و عدم شکل گیری جمجمه را به همراه دارد.
محققان با عکسبرداری از سر نوزادان میکروسفالی ناشی از فعالیت ویروس زیکا 
دریافتند که این ویروس نه تنها در فرایند شکل گیری جمجمه و صفحات استخوانی 
سر اختلال ایجاد می کند، بلکه رشد طبیعی مغز را سرکوب کرده و نوزاد را به بیماری 

میکروسفالی شدید مبتلا می کند.
طیف  شدت میکروسفالی)از چپ اولی نوزاد با سر عادی، دومی مبتلا به میکروسفالی و 

سومی مبتلا به میکروسفالی شدید(
در بسیاری از موارد مبتلا به ویروس زیکا جمجمه نوزادان به طور کامل در هم ریخته 
شده و پوست اضافی و چین خورده توقف رشد مغز در مراحل اولیه را نشان می دهد.     

محققان با اسکن مغز جنین مادران مبتلا به زیکا دریافتند که میزان تجمع مایع 
مغزی-نخاعی در بطن های مغز این نوزادان بسیار بیشتر از نوزادان سالم است. بنابراین 
می توان عامل اصلی بروز بیماری میکروسفالی را در ترشح بیش از حد مایع مغزی-نخاعی 
قلمداد کرد. چرا که در شرایط تجمع این مایع، فضا برای رشد و تکامل نورون های مغزی 

کاهش می یابد.

آتش نشانی که در جریان عملیاتی در سال 2۰۰1  صورتش را بطور کامل از دست داده 
بود، سال گذشته تحت عمل 26 ساعته پیوند صورت قرار گرفت و اکنون پس از یک سال 

با چهره ای کامل به جامعه بازگشته است.
 بیشتر اجزای صورت و سر پاتریک هاردیسون بر اثر این حادثه به شدت سوخته بودند، 
به حدی که دیگر قابل شناسایی نبود اما پس از انجام جامع ترین عمل پیوند صورت 
جهان در مرکز پزشکی لانگون دانشگاه نیویورک، چهره وی کاملا تغییر کرده و پزشکان با 
بی سابقه خواندن آن، امیدوارند بتوانند نتایج مشابهی را بر روی موارد این چنینی در آینده 

شاهد باشند.
در سپتامبر 2۰11، هاردیسون و سه آتش نشان دیگر در حال عملیات نجات یک زن 
از درون یک خانه در حال سوختن بودند که سقف خانه فرو ریخت. اگرچه هاردیسون با 
حبس نفس خود توانست ریه اش را نجات دهد اما صورت، سر، گردن و نیم تنه بالای بدن 
وی دچار سوختگی درجه سه شد و گوش ها، لبها، بخش زیادی از بینی و تقریبا همه بافت 

پلک چشم او از بین رفت.
در سال 2۰15، پس از سال ها درمان در بیمارستان و انجام بیش از 7۰ عمل جراحی، 
تیمی شامل 1۰۰ جراح و متخصص پزشکی به رهبری دکتر ادواردو رودریگز، رئیس 
بخش جراحی پلاستیک هانس جورج ویس در مرکز پزشکی لانگون دانشگاه نیویورک یک 
عمل پیوند صورت بی سابقه روی هاردیسون انجام دادند که پیچیده تر از همه تلاش های 

پیشین بود.
به دلیل شدت جراحات هاردیسون، پزشکان هیچ چارچوبی برای اجرای پیوند در دست 
نداشتند، از این رو بر مدلسازی پیشرفته سه بعدی و راهنماهای برش چاپی سه بعدی برای 

سازگار ساختن اندام این آتش نشان و اهداکننده تکیه کردند.
نتایج اولیه بسیار چشمگیر بود اما اکنون پس از گذشت یک سال از بهبود و چندین 
عمل بعدی برای تنظیم پلک چشمها و لب ها، برداشتن لوله تغذیه شکمی و لوله تنفس 
نای، اصلاح پیشانی، چشمها، چانه و گوش ها، هاردیسون می تواند فعالیت هایی مانند شنا و 

رانندگی را که قبلا ناممکن می نمود،  از سر بگیرد.
استفاده از ساختار استخوان صورت انتخابی به همراه چانه اهدایی به سلول های بنیادی 
طبیعی مغز استخوان هاردیسون اجازه داد تا چهره پیوندی پس از جراحی، سریع تر و بهتر 
ترمیم شود. این اندام توسط یک دوچرخه سوار 26 ساله آمریکایی اهدا شده که در اثر حادثه 

دوچرخه سواری جان خود را از دست داده بود.

زیکا چطور ساختار جمجمه را به هم می ریزد؟

نتیجه بی سابقه ترین پیوند صورت پس از 1 سال

محمد رستمی دانش آموخته دانشگاه »ماساچوست« آمریکا با همکاری یک تیم تحقیقاتی 
روشی را ابداع کرده اند که کاربران می توانند باتری وسایل الکترونیکی را با یکدیگر به اشتراک 

بگذارند.
محمد رستمی فارغ التحصل رشته اطلاعات و علوم کامپیوتر با همکاری پروفسور »گانیسان« 
از دانشگاه ماساچوست آمریکا فناوری رادیویی جدیدی را ابداع کرده اند که این امکان را برای 
صاحبان گوشی های هوشمند و وسایل الکترونیکی فراهم می کند تا بتوانند از انرژی باتری 
وسایل الکترونیکی بزرگ تر در تجهیزات هوشمند خود استفاده کنند.این فناوری جدید را 
Braidio که مخفف کلمه braid of radios است، نامیده اند که می توان با آن انرژی باتری را 
به اشتراک گذاشت.محمد رستمی در این باره گفت: اندازه باتری در وسایل الکترونیکی قابل 
حمل متناسب با اندازه آنها است. یعنی وسایل بزرگ تر دارای باتری بزرگ تر هستند. به عبارت 
دیگر باتری یک لپ تاپ تقریبا هزار برابر بزرگ تر از باتری یک ردیاب سلامتی و از باتری یک 
ساعت هوشمند هم در حدود 1۰۰ برابر بزرگ تر و از باتری موبایل هم تقریبا 1۰ برابر بزرگ 
تر است.این در حالی است که این اختلاف اندازه در باتری ها نمی توانند برای وسایل دیگر 
مفید باشد. یعنی باتری ساعت هوشمند نمی تواند از یک باتری سطح بالاتری مانند گوشی 
هوشمند بهره ببرد و مدت زمان بیشتری شارژ داشته باشد.پروفسور »گانیسان«، در این باره 
تصریح کرد، اکنون با استفاده از این روش نوین می توان، انرژی باتری وسایل الکترونیکی را با 
یکدیگر به اشتراک گذاشت و یک وسیله الکترونیکی برای تامین انرژی خود از باتری وسیله 
دیگری استفاده کند.برای رسیدن به این دستاورد، محققان در وسایل الکترونیکی از بلوتوث که 

به عنوان یک فناوری رادیویی رایج برای تبادل داده ها بین دو وسیله هوشمند محسوب می 
شود، استفاده می کنند.در واقع زمانیکه دو وسیله،  مجهز به فناوری Braidio باشند می توان 
انرژی باتری آنها را با یکدیگر به اشتراک گذاشت.همچنین این تیم تحقیقاتی الگوریتیم هایی را 
طراحی کرده اند که انرژی را در دستگاه فرستنده و گیرنده رصد می کند و با ایجاد یک تغییر 

در وضعیت آنها موجب انتقال بهینه انرژی باتری می شود.
محققان بر این باور هستند که با الهام گرفتن از این تکنیک می توان در آینده وسایل 

الکترونیکی باریک تر و سبک تری را تولید کرد که نیاز به باتری های بزرگی نداشته باشند.

فضایی  ایستگاه  از  درحالی  »دراگون«  فضایی  کپسول 
المللی به زمین بازگشت که در دل خود موشهای  بین 

آزمایشگاهی و سلولهای قلبی را نیز به همراه داشت.

پرتاب  از سال 2۰12 مشغول  ایکس  اسپیس  شرکت 
کپسولهای فضایی دراگون به سوی ایستگاه فضایی بین المللی 
بوده تا محموله های مورد نیاز دانشمندان را به این ایستگاه 
مداری برساند. اما این ارتباط همواره یک سویه نبوده است.در 
برخی موارد کپسول فضایی دراگون در راه بازگشت به زمین 
حامل نمونه های حیاتی بوده که دانشمندان برای مطالعه آنها 
بر روی زمین اهمیت زیادی قایل هستند.این کپسول فضایی 
باز هم پس از سپری کردن مأموریتی مهم، به زمین بازگشت 
تا با فرود در اقیانوس آرام، خیال دانشمندان را از سالم بودن 
محموله های مهمش راحت کرده باشد.در محموله منتقل 
شده به زمین سلولهای قلبی و موشهای آزمایشگاهی وجود 
دارند.کپسولی که اسپیس ایکس با موفقیت آن را در اقیانوس 

بازیابی کرد در بیستم جولای به ایستگاه فضایی بین المللی 
ملحق شده بود. در این مأموریت 227۰ کیلوگرم بار راهی 
این ایستگاه مداری شد.حالا این کپسول فضایی درحالی سر 
از اقیانوس آرام درآورده است که در میان محموله 136۰ 
کیلوگرمی آن نمونه های مهمی همچون سلولهای قلبی رشد 
داده شده در ایستگاه فضایی بین المللی دیده می شود. این 
سلولها که طی یک ماه شکل گرفته اند بخشی از مطالعه 
جدید ناسا موسوم به »سلولهای قلبی« است.دانشمندان با 
بررسی دقیق این سلولهای قلبی، اثرگذاری شرایط سخت 
فضا و جاذبه صفر بر عملکرد آنها را مورد بررسی قرار می 
دهند تا از این طریق ضمن تشخیص بیماریهای ناشی از این 

وضعیت، درمانهای دارویی مؤثری را ارایه کنند.

فناوری اشتراک باتری وسایل الکترونیکی ابداع شد

قلبهای فضایی به زمین بازگشتند

پان پراگ، آدامسی با طعم مرگ 
آدامس، پاستیل و خوشبوکننده های دهان در بسته بندی 
شکیل و عکس هنرپیشه های مختلف هندی و پاکستانی ، 
این بار بیش از همه کودکان را هدف گرفته تا سم مخدر را به 

جان آنان تزریق کند. 
پان پراگ که به عنوان آدامس یا پاستیل یا خوشبوکننده 
فروخته می شود و هر چند مصرف آن در کشور کم است اما 
به هرحال قربانیانی را به دام انداخته است ؛ قربانیانی که پان 

پراگ را اصلا مخدر نمی دانند.
پان پراگ مانند همه موادمخدر اسامی زیادی به خود گرفته 
تا در پشت این اسامی فریبنده و بسته بندی زیبا و طعم های 
مختلف از نعنایی تا پرتقالی با قیمتی بسیار ارزان، بتواند هرچه 

بیشتر خواسته سودجویان را تامین کند.
پان اسفناج، ملوان زبل، دپی کوپر، راجا، تایتانیک، نیسوار، 
پان عربی، ناس افغانی، سیگار جرس سوپاری، چالیا ،گوتگا، 
پان راجاء ،پان کوبیده و بی تی ) BT ( و حتی دندان سفت 
کن و ویتامین از اسامی فریبنده پان پراگ به شمار می روند.

این مواد مخدر صناعی گاهی نیز در بسته بندی های 
آلومینیومی و کوچک مانند سماق و نمک های رستورانی 
با عکس هنرپیشه های هندی و پاکستانی وارد کشور می 
شود و با ظاهری فریبنده و خوشبو، کودکان ونوجوانان را 

هدف می گیرد. 
پان ، قرن هاست به خاطر خاصیت نئشگی آور مصرف می 
شود و گفته می شود چهارمین ماده پرمصرف جهان پس از 
تنباکو، الکل و کافئین است که حداقل ده درصد جمعیت دنیا 
در کشورهای آسیای جنوب شرقی به ویژه هند و پاکستان، 

آن را مصرف می کنند.
*پان چیست؟

رئیس گروه پیشگیری از اعتیاد دانشگاه علوم 
پزشکی تهران درباره این ماده مخدر صناعی 
به خبرنگار سلامت ایرنا می گوید: پان پراگ 
ماده مخدری شبیه آدامس است که به صورت 
برگ  از  ماده  این  شود.  می  مصرف  جویدنی 

درختی به نام »بتل« به دست می آید.
دانه های  افزاید:  ها می  دکتر شهرام خرازی 
درخت  برگ  در  را  »بتل«  رنگ  قرمز  درشت 
پیچیده و مقداری تنباکو، ،آهک، خاکستر، ادویه، 
اسانس و افزودنی های غیرمجاز را با آن مخلوط 
می کنند سپس این ترکیب را در بسته های 
شیک مزین به عکس های هنرپیشه های سینما 
به ویژه هنرپیشه های بالیوود، ریخته و به عنوان 
آدامس، پاستیل، خوشبوکننده دهان وپودر با طعم 
نعنا با قیمت نه چندان زیاد به بازار عرضه می کنند.

* آژیر خطر پان برای کودکان و نوجوانان
رئیس گروه پیشگیری از اعتیاد دانشگاه علوم 
پزشکی تهران می گوید: نوجوانان و جوانان معمولا 
بیش از میانسالان و سالمندان آدامس و پاستیل 
مصرف می کنند بنابراین بیشتر از دیگر گروه های 

سنی در معرض خطر پان پراگ هستند.
خرازی ها می افزاید: این ماده به سبب شکل 
و نوع بسته بندی سلامتی کودکان را نیز تهدید 
می کند.آدامس پان پراگ به صورت جویدنی و 

پاستیل آن به صورت مکیدنی مصرف می شود.
**چرا پان را مخدر نمی دانند؟

 رئیس گروه پیشگیری از اعتیاد دانشگاه علوم 
پزشکی تهران می گوید: مصرف کنندگان پان 
پراگ بر این تصورند که چون این ماده را از راه 
دهان مصرف کرده و تدخین نمی کنند بنابراین 

خطر چندانی متوجه آن ها نیست.

خرازی ها می افزاید: این تصور غلط به جامعه هم تسری 
یافته و بسیاری از مردم فکر می کنند که پان پراگ ماده بی 
خطر یا کم خطری است و اگر اینچنین نبود در معابر عمومی 
به صورت آشکار فروخته نمی شد در حالی که این برداشت 

از اساس غلط است.
و  پان های خوش آب  ارمغان  **سرطان حنجره، 

رنگ
رئیس گروه پیشگیری از اعتیاد دانشگاه علوم پزشکی تهران 
می گوید: مصرف کنندگان، پان پراگ را زیر زبان یا بین لثه 
و لب قرار می دهند و متعاقب ورود پان به حفره دهان، دچار 
افزایش ترشح بزاق شده و مجبور می شوند در طول مصرف 
مدام آب دهان خود را به بیرون تف کنند که این مسئله 

ممکن است سبب انتقال عفونت به اطرافیان شود.
خرازی ها خاطرنشان می کند: رنگ آب دهان خروجی 
مصرف کنندگان به دلیل ترکیبات موجود در پان،نارنجی یا 

قرمز است.این ماده سرطان زا است.
به گفته وی، پان از عوامل مستعدکننده سرطان های حفره 
دهان از جمله سرطان لثه، سرطان مخاط دهان و سرطان 
حنجره محسوب می شود.رئیس گروه پیشگیری از اعتیاد 
دانشگاه علوم پزشکی تهران ادامه می دهد: از دیگرمشکلات 
ناشی از مصرف پان می توان به بد رنگ شدن دندان ها، 
احساس کسلی، عوارض گوارشی، کلیوی، قلبی و عروقی 

اشاره کرد.
خرازی ها می گوید: مهم ترین عارضه این ماده ایجاد 

مصرف  به  تمایل  افزایش  همچنین  اعتیاد  و  وابستگی 
مخدرهای قوی تر و خطرناک تر است.وی ادامه می دهد: 
برخلاف تصور رایج، جویدن پان موجب تقویت لثه و تسهیل 
هضم غذا نمی شود. وی یادآور می شود: متاسفانه رسانه ها 
در کشور ما خیلی کم به خطرات پان پراگ پرداخته اند.

عمده توجه آن ها به دیگر مواد مخدر است بنابراین لازم است 
هشدارهای ساده اما جذاب در مورد خطرات پان پراگ بیش 

از پیش از سوی رسانه ها انتشار یابد.
*از سرخوشی تا سل

فیروزه نوری مند، یک کارشناس نظارت بر داروهای تحت 
کنترل و الکل درباره پان پراگ گفته است که پان دارای 
اثر محرک بوده و مصرف کنندگان پس از استفاده از آن، 
احساس گرمی و نشاط می کنند اما اثر آن به مراتب از 
سایر مواد محرک کمتر است. وی می افزاید: عوارض پان 
در دو بعد جسمی و روانی گسترده شده است؛ نیکوتین 
موجود در آن از طریق مخاط دهان جذب و موجب بدرنگ 
شدن دندان ها شده و به مغز آسیب می رساند.وی ادامه 
می دهد: پان، موجب سرطان دهان و حنجره می شود؛ 
همچنین پان به علت تضعیف قدرت دفاعی سلول های 
بدن در مقابل باکتری ها موجب بروز بیماری های لثه می 
شود. این کارشناس نظارت بر داروهای تحت کنترل و 
الکل می گوید: ساخارین موجود در پان عامل بیماری های 
کلیه و سرطان روده بزرگ بوده و عوارض گوارشی متنوعی 
برای فرد ایجاد می کند.نوری مند می افزاید: پان همچنین 
موجب ایجاد عارضه در دستگاه تنفسی، قلب و عروق می 
شود و از آنجایی که با مصرف این ماده ترشح بزاق 
بیشتر می شود و فرد مجبور است دائما آب 
دهانش را بیرون بریزد می تواند موجب 
انتقال بیماری های عفونی مانند سل و 
هپاتیت شود. وی ادامه می دهد: فرد در 
اثر مصرف پان ممکن است تعادل رفتاری 
و حرکتی خود را از دست بدهد. همچنین 
سرگیجی  و  سبکی  احساس  موجب  پان 
و ضعف می شود.این کارشناس نظارت بر 
داروهای تحت کنترل و الکل خاطرنشان می 
کند: با توجه به اینکه مصرف پان در کودکان 
در سنین مدرسه به عنوان خوشبو کننده 
دهان، زیاد است با ایجاد سرگیجه و نئشگی 
موجب افت تحصیلی در آنها می شود و در 
بزرگسالان نیز تاثیر عقیم کنندگی در مردان 
متاسفانه  کند:  می  اضافه  مند  نوری  دارد. 
باورهای غلط بین جوانان و نوجوانان وجود 
استحکام  موجب  پان  اینکه  بر  مبنی  دارد 
دندان ها و لثه و نیز افزایش قدرت بدنی و 
بهبود بیماری های ریوی و گوارشی می شود، 

در حالیکه اینگونه نیست.
متاسفانه امروز ماده مخدر صناعی پان به علل 
گوناگونی از ایجاد احساس سرخوشی و لذت 
در مصرف کنندگان و نیز به خاطراینکه آن را 
ماده مخدر نمی دانند، در حال رایج شدن بین 
کودکان و نوجوانان بوده و این مسائل موجب 
استفاده روز افزون از این ماده شده است.بدیهی 
است قاچاقچیان مواد مخدر برای کسب بازار 
فروش بهتر هر روز از تکنیک ها و ترفندهای 
جدیدی بهره می جویند تا سم مواد مخدر را به 
جان قربانیان تزریق کنند و مسئولان، رسانه ها 
و خانواده ها هستند که می توانند سایه این بلای 

خانمان سوز را از سر جامعه دور کنند.



اجتماعی یکشنبه -هفتم شهریورماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 64085

نرم افزارهای اجتماعی فرصت یا تهدید؟

استفاده از نرم افزار های اجتماعی یک امر کاملا طبیعی در دنیای امروز است بعبارت بهتر 
انسان متمدن در دنیای کنونی شاید ناگزیر باشد تا با بهره گیری از یک نرم افزار ارتباطی 
بحسب موقعیت جغرافیایی اش با دنیای اطرافش ارتباط برقرار کند. استفاده از پدیده مذکور 
در کشور ما با دیگر نقاط دنیا کاملا متفاوت است البته این متفاوت بودن تنها در خصوص 
نرم افزارهای ارتباطی نیست بلکه در خیلی از موضوعات دیگر هم ما ایرانی ها با مردمان دیگر 
نقاط  کره خاکی متفاوتیم ، این قضیه ناشی از آنست  که ما سعی داریم  فرهنگ استفاده از 
یک پدیده را پس از ورود و استفاده از آن فرابگیریم ولیکن در موضوع  استفاده از نرم افزارهای 
اجتماعی  این اتفاق به نوعی  کاملا بومی شده است و بسیاری از زوایای استفاده ی ما اساسا 
با تمام دنیا فرق دارد.از حیث فراگیری برخی نرم افزارهای ارتباطی یا اجتماعی در کشور ما 
حتی از کشور سازنده هم بیشتر است ،برای مثال بعضی آمارها نیمی از کاربران  نرم افزار 
تلگرام را ایرانی معرفی می کنند. در حالی مردم کشور ما با جمعیت حدود 8۰ میلیون نفر 
به نسبت جمعیت بیش از 14۰ میلیون نفری روسیه حضور بیشتری در نرم افزار ساخته 
روس ها دارند که جمعیت دارای  امکانات لازم برای استفاده از این پدیده در روسیه بیش 
از ماست اما پرچم ایران به هر دلیلی بسیار بالاست که جایی بسی تفکر دارد.نکته دیگر در 
خصوص استفاده ما از نرم افزارهای اجتماعی، مدت زمانیست  که به هر دلیل از این پدیده  
بهره می گیریم ؛ در این مورد هم ما ایرانی ها بیش از چند برابر میانگین خیلی از کشورهایی 
که خودشان مبدع این قضیه هستند زمانمان را صرف  استفاده از نرم افزارهای مذکور می 
کنیم. برای نمونه برخی آمارها مدت زمان استفاده مردمان مارا از موضوع  محل بحث بیش 
از 2 ساعت اعلام کرده اند که این زمان تقریبا با  میانگین استفاده مردم ژاپن  برابری می 
کند منتها تفاوت این میانگین در آنست که برای ژاپنی ها این مدت زمان در هفته بوده است 
ولیکن ایرانی ها در شبانه روز چنین رکورد دست نیافتنی را بر جای گذاردند که در نوع خود 
بی نظیر است.کثرت انواع محتوا از عکس و خبر گرفته تا فیلم و تبلیغات باعث شده است تا به 
نوعی یک انفجار اطلاعات در فضای این نرم افزار های ارتباطی صورت بگیرد؛این اتفاق را می 
توان ماحصل تعداد بالای کاربرانی دانست که زمانی طولانی در فضای مجازی نرم افزارهای 
ارتباطی و اجتماعی می گذرانند.یکی از مهم ترین عیوب موجود در پدیده سابق الذکر،عدم 
توانایی در تفکیک محتوای سالم و ناسالم است چرا که با توجه به فرصت مطلوب ناشی از 
بستر ایجاد شده برخی نیز به دلایل مطلوب خویش دست به تولید و نشر محتوای ناسالم 
می زنند که از جمله آن می توان نشراخبار کذب و یا غیر مستند،کلید زدن شایعات،تبلیغات 
دروغ،تخریب شخصیت های سیاسی و یا هنری و دهها نمونه دیگر در این خصوص را نام 
برد. دلیل اصلی عدم تفکیک محتوا ها و ناتوانی از جلوگیری از انتشار آنها در ایران  را می 
توان حضور شرکت های  سازنده این  نرم افزارهای اجتماعی در بیرون از کشورمان دانست 
که اجازه هیچ گونه دسترسی به سرورهای آنرا نداریم وفیلتر نمودن آنها تنها بصورت کلی در 
ایران امکانپذیر نیست .درموقعیت کنونی قطعا می بایست عزمی جدی در سه قوه و مراکز 
فرهنگی آغاز شود تا ضمن آموزش های لازم در خصوص استفاده از پدیده مذکور، بتوانیم 
از فرصت های پیش آمده از این موضوع بهترین  بهره برداری را نماییم چرا که  اگر چنین 
رفتاری از سوی ما انجام نشود قطعا همانطور که بارها مقام معظم رهبری بر توجه به فضای 
مجازی تاکید نمودند ؛بهترین بستر نفوذ و فعالیت دشمنان ما همین نرم افزار های اجتماعی 

خواهند شد ....

معاون هماهنگی امور زائرین استانداری قم :

به دنبال توسعه گردشگری استان هستیم 
معاون هماهنگی امور زائرین استانداری قم با بیان اینکه باید تورهای تخصصی ایجاد کنیم 
که جاذبه فرهنگی و توریستی داشته باشد گفت: توجه به گردشگری طبیعی استان قم از 

موضوعاتی است که در دستور کار قرار دارد و به دنبال توسعه گردشگری استان هستیم. 
یونس عالی پور ، با اشاره به اینکه سال گذشته 23 میلیون زائر و گردشگر به  استان قم وارد 
شده است اظهار داشت: اوج ترافیک مسافر هفته منتهی به سال جدید است که  میزان 
ماندگاری ثبت شده در پایان فروردین ماه سال جاری 36 ساعت بوده است.معاون هماهنگی 
امور زائرین استانداری قم با بیان اینکه میانگین رضایتمندی از خدمات کمیته های 11 
گانه نشان دهنده رضایتمندی زائران بوده است تصریح کرد: با این وجود تا رسیده به نقطه 
ایده آل فاصله داریم، از همین رو ساخت هتل و اجرای برنامه هایی در دستور کار است تا میزان 
ماندگاری مسافران و زائران به 2 روز برسد.عالی پور ادامه داد: آمار گردشگر قم رو به افزایش 
و اقبال عمومی برای ورود به این شهر بیشتر شده است، آمار کشوری هم نشان می دهد 
روزبه روز تعداد زائران و گردشگران رو به افزایش است.معاون هماهنگی امور زائرین استانداری 
قم با تاکید براینکه بخش اعظمی از گردشگران عرب زبان های حاشیه خلیج فارس و از کشور 
عراق هستند، خاطرنشان کرد: گردشگران اروپایی نیز به قم سفر می کنند که در این راستا 
باید ترویج فرهنگ اهل بیت)ع( در جامعه غیرمسلمان در دستور کار باشد.وی با بیان اینکه 
باید تورهای تخصصی ایجاد کنیم که جاذبه فرهنگی و توریستی داشته باشد ادامه داد: باید 
نگاه فرهنگی قم ترویج شود در این راستا لازم است گردشگری معرفتی برای خواص جامعه 
ایجاد شود.عالی پور با اشاره به اینکه شناسایی دیگر ظرفیت های استان قم نیز باید انجام شود 
افزود: توجه به گردشگری طبیعی استان قم از موضوعاتی است که در دستور کار قرار دارد و  

به دنبال توسعه گردشگری استان هستیم.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم اعلام کرد:

 اجرا شش هزار هکتار سیستم
 آبیاری نوین درقم 

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: شش هزارهکتار سیستم آبیاری های نوین در 
این استان اجرا شده است که اگر این روند ادامه پیدا کند آینده خوبی را در این زمینه داریم. 
محمدرضا طلایی درگفت وگویی اظهار داشت: درسالهای گذشته کشاورزان از طرح سیستم 
آبیاری نوین استقبال نمی کردند، یک سال زحمت کشیدیم تا کشاورزان را به اهمیت آب 
واقف کنیم و باید اذعان کرد بهترین دستاورد ما در سه سال دولت تدبیر و امید حرکت 
دراین مسیر بود.وی با اشاره به اهمیت بحث مکانیزاسیون گفت: در سازمان جهاد کشاورزی 
در سه سال گذشته بالغ بر 15 میلیارد اعتبار خط مکانیزاسیون وارد بر مزرعه شد و نزدیک 
به 12 درصد افزایش تولید در سال 94 داشتیم بدون اینکه یک متر سطح زیرکشت را 
افزایش دهیموی دربخش دیگری از گفت وگو اظهار داشت: در سازمان جهاد کشاورزی 
درسالهای اخیر بهترین قفس در زمینه اتوماسیون مرغداریها را داشتیم در این سالها 7 واحد 
از مرغداری های بومی ما تبدیل به مرغداری هایی شد که به صورت اتوماسیون است و مصرف 

گازوئیل آن در حد صفر می باشد.

مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم :

میدان امام خمینی )ره( آذرماه امسال
 به بهره برداری می رسد

مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم گفت: تکمیل میدان امام خمینی )ره( 
از پروژه های مهم و اولویت دار استان است که تا آذرماه امسال به بهره برداری می رسد.

محمدتقی نادعلی در گفت وگویی با اشاره به اینکه وظیفه اصلی سازمان توسعه و عمرانی 
شهرداری انجام فعالیت های عمرانی است اظهار داشت: در زمینه آسفالت در 5 ماهه نخست 
سال به اندازه کل سال گذشته تولید آسفالت داشته ایم.وی با بیان اینکه آسفالت با کیفیت بالا 
تولید شده است افزود: تولید جدول نیز از دیگر اقداماتی است که انجام شد که قبل از آن از 
استان های هم جوار وارد می کردیم و تولید در این زمینه به اندازی خواهد رسید که از دیگر 
استان ها وارد نکنیم.وی با اشاره به اینکه در کارهای جاری تمام عملیات های ماشین های 
سنگین و نیمه سنگین شهرداری توسط این سازمان انجام می شود تصریح کرد: این سازمان 
در فعالیت های عمرانی نیز در برخی پروژه ها نماینده شهرداری و برخی پروژه ها پیمانکار 
است.نادعلی با بیان اینکه 11 پروژه با اعتبار 35۰ میلیارد تومان در دست اقدام است تصریح 
کرد: تقاطع محمود نژاد یکی از پروژه هایی است که 5۰ درصد پیشرفت فیزیکی داشته است.

مدیر عامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم با اشاره به اینکه پروژه پل میثم نیز از دیگر 
پروژه های در دست اقدام می باشد، خاطرنشان کرد: عملیات عمرانی این پروژه تکمیل شده 

و این پروژه تا مهرماه به بهره برداری می رسد.

 یک شاعر طنزپرداز:

۵0 شاعر طنزپرداز در قم فعالیت می کنند
عباس احمدی طنزپرداز شناخته شده  گفت: به همت حوزه هنری از سال 9۰ و 91 

حرکت هایی در زمینه طنز مکتوب در استان قم آغاز شده است.
عباس احمدی طنزپرداز شناخته شده  با بیان اینکه به همت حوزه هنری از سال 9۰ و 91 
حرکت هایی در زمینه طنز مکتوب در استان قم آغاز شده، اظهار کرد: با برگزاری کارگاه های 
طنز مکتوب و شیوه طنزپردازی در استان قم و همچنین برگزاری دو دوره جشنواره »سوهان 
روح« طنز مکتوب در استان قم بیش از پیش مورد توجه قرار گرفت.وی ادامه داد: محفل طنز 
»قمپز« نیز هر ماه در حوزه هنری استان قم برگزار می شود و طنزپردازان تازه ترین آثار نظم 
و نثر خود را در این جلسات می خوانند.احمدی با بیان اینکه استان قم به علت مهاجرپذیر 
بودنش، استعدادهای بسیاری در زمینه طنز دارد، عنوان کرد: دانشجو ها و طلبه های زیادی 
در استان قم حضور دارند و به همین واسطه استعدادهای زیادی هم در زمینه طنز کشف 
می شوند که پیش از این کمتر قدرت ظهور و بروز داشتند. در حال حاضر بیش از 5۰ شاعر 
طنزپرداز در استان قم فعالیت می کنند و با حوزه هنری قم در ارتباط هستند.این شاعر 
طنزپرداز همچنین گفت: متاسفانه در استان قم با محدودیت فضا مواجه هستیم و به همین 
دلیل هم مجبور هستیم در برنامه های طنز ماهانه خود، مخاطبان خاص را دعوت کنیم. 
البته در مواردی که سالن های بزرگ تر در اختیارمان قرار گرفته است، دیده ایم که مخاطبان 

بسیاری برای دیدن و شنیدن شعرخوانی های طنز آمده اند.

رئیس پلیس راه استان قم عنوان کرد: 

واژگونی علت 43درصد حوادث جاده ای
 در محورهای قم 

رئیس پلیس راه فرماندهی انتظامی قم، بیشترین علل حوادث در محورهای منتهی به قم 
را ناتوانی در کنترل خودرو، خستگی و خواب آلودگی و.. برشمرد و خاطرنشان کرد: 43 
درصد حوادث جاده ای در محورهای قم مربوط به واژگونی خودرو و خروج از جاده است. 

سرهنگ اردشیر جمشیدی راد در گفت وگویی به مناسبت هفته دولت با تاکید براینکه پایان 
شهریور اوج مسافرت ها است که تدابیر ویژه ای در این راستا اندیشیده شده عنوان کرد: در 
این راستا استفاده از تمامی امکانات پلیس راه و نیز افزایش گشت های نامحسوس در دستور 
کار قرار گرفته است.وی با اشاره به اینکه پلیس راه از سال 84 روند کاهشی تصادفات و تلفات 
جاده ای داشته است اظهار داشت: سال گذشته این میزان به کمترین حد رسیده است به 
طوری که با تردد 18 میلیون خودرو کمتر از 17 هزار تن جان خود را از دست داده اند.رئیس 
پلیس راه فرماندهی انتظامی قم افزود: اگر حجم تصادفات با روند افزایشی ادامه پیدا می 
کرد امروز باید حجم تصادفات به سالی 6۰ هزار نفر می رسید.وی با تاکید براینکه در جهت 
کاهش تصادفات همراهی مردم سبب توفیق بیشتر می شود تصریح کرد: هر ساله تلاش 
شده نواقص و مشکلات بیش از پیش رفع شود.جمشیدی راد با بیان اینکه محورهای منتهی 
به قم ، معبر تردد 17 استان است عنوان کرد: روزانه 17 هزار اتوبوس از این محور تردد می 

کنند از همین رو نیازمند تلاش بیشتر برای تامین ایمنی این جاده است.

رییس کلانتری لواسان:

 سارق خودروهای فشم حین دزدی دستگیر شد
رییس کلانتری لواسان از دستگیری یک سارق خودرو با 6 فقره سرقت در محدوده فشم 
خبر داد و گفت: این سارق پس از دستگیری به 6 فقره سرقت طی سه ماه گذشته اعتراف 
کرد. سرگرد قدیمی،رییس کلانتری لواسان گفت: در راستای اجرای ارتقای امنیت اجتماعی 
و ایجاد آرامش برای شهروندان از سوی ماموران این یگان و با تلاش های گسترده ای که در 
سطح حوزه استحفاظی این کلانتری صورت گرفته یک سارق سابقه دار لوازم داخلی خودرو 
شناسایی و دستگیر شد.وی تصریح کرد: طی روزهای گذشته در پی وقوع چندین فقره 
سرقت لوازم داخل خودرو در این محله، شناسای و دستگیری سارق یا سارقان این سرقت ها 
در دستور کار ماموران کلانتری 165 قرار گرفت.رییس کلانتری لواسان اظهار داشت:ماموران 
با راه اندازی گشت های آشکار و پنهان، موفق به دستگیری یک سارق حین تخریب قفل 
خودروی یک دستگاه خودروی سواری شدند و برای دستگیری وی اقدام کردند.سرگرد 
قدیمی خاطرنشان کرد:متهم که غافلگیر شده بود سعی کرد از محل فرار کند اما این فرصت 
به وی داده نشد و ماموران وی را دستگیر و به کلانتری منتقل کردند که طی بازجویی های 
انجام شده به 6 فقره سرقت در این محله اعتراف کرد و متعاقبا در این خصوص پرونده ای 

تشکیل و متهم برای سیر مراحل قانوی به مراجع قضایی تحویل داده شد.

فرمانده انتظامی شهرستان بندر لنگه خبرداد:

 کشف مواد نیروزای 1/۵میلیاردی
فرمانده انتظامی شهرستان بندر لنگه از کشف مواد نیروزای قاچاق به ارزش یک میلیارد و 

5۰۰ میلیون ریال از یک خودرو پژو خبر داد. 
سرهنگ محمود حافظی  گفت: ، ماموران انتظامی مستقر در پاسگاه ایست و بازرسی "برکه 
سفلین" حین کنترل خودروهای عبوری به یک دستگاه خودروی سواری پژو مشکوک 
شده و دستور توقف دادند.  وی افزود : راننده خودرو بدون توجه به فرمان پلیس و علائم 
هشدار دهنده اقدام به فرار کرد که پس از یک عملیات پلیسی خودرو متوقف و راننده آن 
نیز دستگیر شد.  این مسئول انتظامی با اشاره به اینکه در بازرسی از این خودرو 368 قوطی 
پودر و انواع قرص نیروزا کشف شد ، اظهار داشت : ارزش ریالی کالاهای قاچاق مکشوفه یک 
میلیارد و 5۰۰ میلیون ریال است که در این راستا یک نفر دستگیر و با تشکیل پرونده به 
مراجع قضائی معرفی و خودرو نیز روانه پارکینگ شد. فرمانده انتظامی شهرستان بندر لنگه 
با اشاره به اثرات سوء قاچاق بر اقتصاد کشور،تصریح کرد : شهروندان در صورت اطلاع از 
هرگونه فعالیت قاچاقچیان، مراتب را از طریق تلفن 11۰ به پلیس اطلاع دهند تا در کمترین 

زمان نسبت به شناسایی  و دستگیری مجرمان و متخلفان اقدام شود. 

دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان کرمان گفت: باند بزرگ هفت نفری گروگانگیری 
و اخاذی پس از چندین ماه کار اطلاعاتی و عملیاتی توسط پلیس اطلاعات انتظامی کرمان 

دستگیر و 13 نفر از افراد گروگان گرفته شده از چنگال آدم ربایان آزاد شدند. 
به گزارش روابط عمومی دادگستری کل استان کرمان دادخدا سالاری افزود: اعضای این 
باند در چندین شهر فعالیت محرمانه داشته و پس از شناسایی بزه دیدگان با پوشیدن لباس 
های نظامی و استفاده از سلاح، آنان را دستگیر و با چشم بند در جعبه عقب خودروهای 
خود به منزلی که از قبل در شهر کرمان تهیه کرده بودند، منتقل می کردند.وی بیان کرد: 
همچنین آنان را در غل و زنجیر و با زدن دستبند و پابند و چشم بند در شرایط سخت و غیر 
قابل تحمل و به صورت گرسنه و تشنه نگهداری و مورد ضرب و شتم شدید و انواع شکنجه 
های غیر انسانی قرار داده و در حالی که صدای ناله آنان بلند می شد با خانواده آنان ارتباط 
برقرار و برای آزادی آنان مبالغ گزافی را مطرح می کردند و از این طریق تاکنون میلیاردها 
ریال از افراد مختلفی اخاذی کرده اند.دادستان کرمان گفت: تاکنون چندین حساب بانکی و 
میلیارد ریال وجه نقد موجود در حساب های بانکی متعدد، انواع خودروهای مختلف، منازل 
متعدد، سلاح و البسه نظامی، شوکر، دستبند و پابند که در عملیات های مختلف گروگانگیری 
از آنها استفاده می شده است از متهمین کشف و توقیف شده است.وی ادامه داد: با توجه به 
اینکه این متهمین با اقدامات ضد امنیتی خود جامعه استان کرمان را ناامن کرده، اقدامات و 
افعال متهمین و قانون شکنان از نظر این دادستانی بر اتهام حد محاربه و افساد فی الارض 
قابل تطبیق و بر مبنای این تشخیص از سوی این مرجع مورد تعقیب قرار گرفته و به پرونده 
آنان به صورت ویژه و در اسرع وقت و طی مراحل قانونی رسیدگی می شود.سالاری اظهار 

کرد: متهمان اتهامات دیگری از قبیل استفاده از البسه نظامی، حمل و نگهداری اسلحه 
غیرمجاز، گروگانگیری، اخاذی و ضرب و جرح عمدی را در کارنامه مخوف خود دارند.

وی ضمن تقدیر از زحمات و تلاش های شبانه روزی فرماندهی انتظامی و پلیس اطلاعات 
استان کرمان در جهت برخورد قاطع با جرایم خشن و برقراری نظام و امنیت با هشدار به 
متخلفین به نظم و امنیت بیان کرد: در خصوص تامین امنیت مردم و مقابله با ناامنی، دستگاه 

قضایی استان با صلاحیت و اقتدار با مجرمین برخورد قانونی متقضی را انجام خواهد داد.

 فرمانده انتظامی استان سمنان  گفت :عملیات مشترك 
و منسجم پلیس کرمان و سمنان، انهدام یك باند قاچاق 
در  را  تریاك  کیلویی  محموله 151  کشف  و  موادمخدر 

شهرستان بم رقم زد. 

سردار روح الامین قاسمی در تشریح جزئیات این عملیات 
اظهارداشت : بهره گیری از شگردهای خاص و فناوری های 
نوین اطلاعاتی از سوی ماموران عملیات ویژه پلیس مبارزه 
با موادمخدر، انهدام یك باند قاچاق را به دنبال داشت. وی 
ادامه داد: با پیگیری های صورت گرفته، سرنخ های چگونگی 
انتقال یك محموله موادمخدر از سوی اعضای این باند به 
دست آمد و پس از هماهنگی با پلیس کرمان، بامداد امروز، 
عملیات ضربتی ماموران در شهرستان بم به اجرا درآمد. به 
گفته قاسمی، در این عملیات، هر سه سوداگر مرگ دستگیر 
و محموله 151 کیلویی تریاك که در یك دستگاه کامیون 

جاساز بود کشف شد. این مسئول انتظامی همچنین از 
کشف یك دستگاه سواری پژو از اعضای باند خبرداد و افزود: 
این محموله از شرق کشور به قصد توزیع در تهران بارگیری 
شده بود که با اقدام به موقع پلیس، قاچاقچیان ناکام ماندند. 
فرمانده انتظامی استان سمنان بر استمرار و تشدید برخورد 
با سوداگران مرگ تاکیدکرد و با قدردانی از همراهی و تعامل 
موثر پلیس دیگر استان های کشور اظهارداشت: علاوه بر 
همکاری های درون سازمانی در بدنه ناجا، عموم مردم و تمام 
دستگاه ها باید به سهم و نقش خود در ریشه کنی این بلای 

خانمانسوز عمل کنند. 

 فرمانده انتظامی استان اصفهان از کشف دو تن و 863 کیلو و 662 گرم انواع مواد مخدر 
توسط ماموران انتظامی استان طی 72 ساعت گذشته خبر داد. 

سردار عبدالرضا آقاخانی  در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس گفت : ماموران 
پلیس مبارزه با مواد مخدر اصفهان باخبر شدند یك قاچاقچی حرفه ای قصد دارد یك محموله 
سنگین مواد مخدر را از جنوب کشور به تهران انتقال دهد و از شهر اصفهان عبور کند که 
بررسی موضوع به صورت ویژه در دستور کار قرار گرفت . وی با اشاره به اینکه در یکی از 
ورودی های شهر اصفهان از سمت شمال، کامیون کشنده حامل مواد افیونی شناسایی 
و متوقف شد افزود: در بازرسی اولیه از این خودرو بشکه های مواد شیمیایی کشف شد. 
آقاخانی افزود:در بازرسی دقیق تر مشخص شد داخل بشکه ها ، یك تن و 415 کیلو تریاك 
جاساز و به طرز حرفه ای رنگ آمیزی و جوشکاری شده است . سردار آقاخانی بیان داشت: 
همچنین 676 کیلو و 712 گرم تریاك توسط ماموران پلیس مبارزه با مواد مخدر اصفهان 
و 651 کیلو و 95۰گرم تریاك و حشیش و 12۰ کیلو هروئین توسط ماموران یگان تکاوری 
ویژه مواد مخدر در بخش های کویری استان ، کشف شد. این مقام ارشد انتظامی ، ضمن 
اشاره به برخورد طوفانی پلیس با باندهای مافیای مواد مخدر و راه اندازی گشت های شناور 
در ورودی های استان اصفهان بیان داشت : در مجموع طی 72 ساعت گذشته سه دستگاه 
خودروی سنگین و هفت دستگاه خوروی سبك توقیف و 11 سوداگر مرگ دستگیر که جهت 

سیر مراحل قانونی به مراجع قضائی تحویل داده شدند. فرمانده انتظامی استان اصفهان در 
پایان ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهدای پلیس مبارزه با مواد مخدر به ویژه شهید اخیر 
شهید "قضاوی" خطاب به سوداگران مرگ و قاچاقچیان مواد مخدر بیان داشت :پلیس استان 
اصفهان برخورد با باندهای مافیای توزیع مواد مخدر را به صورت ویژه در دستور کار قرار داده 
و با راه اندازی ایستگاه های مقطعی ایست و کنترل و اشرافیت خاص ماموران ، این استان را 

برای قاچاقچیان نا امن کرده و اجازه جولان به آنها نخواهد داد.

باند گروگانگیری و اخاذی در کرمان متلاشی شد 

آزادی 13 گروگان در کرمان 

در عملیات مشترك پلیس کرمان و سمنان صورت گرفت: 

کشف محموله 1۵1 کیلویی تریاک 

فرمانده انتظامی استان اصفهان  خبرداد:

کشف 2 تن و 863 کیلو مواد مخدر در اصفهان 

همه ی ما گاهی در زندگی مان به نقطه ای می رسیم 
همکاری  یا  دوست  توسط  ذهنی مان  قدرت  که 
یا  فرسایشی  و  خسته کننده  شغلی  مشکل آفرین، 
رابطه ای پرکشمکش آزموده می شود. به هر حال، 
چالش ما هر چه باشد، اگر در زندگی شخصی و 
حرفه ای مان در پیِ موفقیت هستیم، باید سعی کنیم از 
نظر ذهنی و روانی قدرتمند باشیم و مسائل را با دیدی 
تازه بنگریم و در نهایت مصمم عمل کنیم. همه ی 
ما تمایل داریم که دوستانی خوب، شغلی مناسب و 
روابطی پایدار داشته باشیم و با اینکه داشتنِ همه ی 
این موارد بسیار ساده به نظر می رسند، اما واقعا اینگونه 
نیست و بسیار چالش برانگیز و دشوار است. البته قدرت 
ذهنی نیز مانند سایر مهارت ها اکتسابی بوده و قابل 
یادگیری است. در این مقاله با 9 عادت افرادی که 

ذهنی قدرتمند دارند، آشنا می شوید.
»ایِمی مورین«، روان درمانگر، در کتابی با عنوانِ 
»13 کاری که افرادی با ذهن قدرتمند هرگز انجام 
نمی دهند« می نویسد: »ژنتیک، شخصیت و تجریبات 
زندگی  شما، همگی در قدرت ذهنی تان نقش دارند.«

از آنجا که ما می دانیم افرادی با ذهنی قدرتمند چه 
کارهایی را انجام نمی دهند، بنابراین از مورین درباره ی 

عادات مهم چنین افرادی سؤالاتی مطرح کردیم.
در ادامه، 9 کاری را که افرادی با ذهن قدرتمند هر 

روز انجام می دهند، می خوانید:
1. هیجانات شان را تحت نظر دارند

اکثر مردم اینطور فکر می کنند که افرادی با ذهن 
در  می کنند،  سرکوب  را  هیجانات شان  قدرتمند 
حالی که مورین می گوید: »چنین افرادی کاملا از 
هیجانات شان آگاهند. آنها در طول روز هیجانات شان 
را پایش می کنند و متوجه هستند که احساسات شان 
چگونه روی افکار و رفتارشان تأثیر می گذارند. آنها 
می دانند که گاهی برای دستیابی به بالاترین حد 
کاملا مخالف چیزی که  باید  پتانسیل های شان  از 

احساس می کنند، رفتار کنند.«
2. خوش بینیِ واقع بینانه را تمرین می کنند

و  نیست  ممکن  همیشه  مثبت  دیدگاه  داشتن 
منفی نگریِ بیش از اندازه نیز نتیجه ی عکس دارد.

مورین می گوید: »افرادی با ذهن قدرتمند درک 
می کنند که افکارشان همیشه درست نیستند و تلاش 
می کنند تا ساختار منفی نگری شان را تغییر دهند. 

آنها افکار بیش از حد منفی را با مکالمه ای درونی و 
واقع بینانه با خودشان جایگزین می کنند.«

3. مشکلات را حل می کنند
مورین در این باره می گوید: »اگر بخواهیم ساده 
بیانش کنیم، افرادی با ذهن قدرتمند خودشان را 
درگیر فعالیت های بی بازده نمی کنند.« پس به جای 
از روز بدی که در محل کارتان  اینکه بنشینید و 
داشته اید، شکایت کنید و آرزو کنید که ای  کاش 
اتفاقات بد رخ نمی دادند، دلیل اینکه چرا اشتباهی رخ 
داده را بررسی و ارزیابی کنید و سپس تلاش کنید تا 
آن را درست کنید. او می گوید: »محاسبه ی ریسک ها 
و خطرات را بیاموزید و از آنجا به بعد رو به جلو حرکت 

کنید.«
 4. با خودشان مهربان هستند

به  قدرتمند  ذهن  با  »افرادی  می گوید:  مورین 
اشتباهات شان  خاطر  به  را  خودشان  اینکه  جای 
تنبیه کنند، با خودشان مهربان هستند و طوری با 
خودشان صحبت می کنند، گویا دارند با یک دوست 
صمیمی حرف می زنند.« او در ادامه می گوید: »آنها 
به ندای انتقاد کننده ی درون شان طوری واکنش نشان 
می دهند که انگار در مقابل بچه قلدرهای مدرسه 
قرار گرفته اند. به خاطر اشتباهات شان خودشان را 
می بخشند و همان طور که به سمت اهداف شان در 

حرکتند، به خودشان روحیه می دهند.«
5. مرزبندی های درست دارند

یکی از مواردی که افرادی با ذهن قدرتمند از آن 
است.  قدرت شان  گذاشتن  کنار  می کنند،  دوری 
مورین توضیح می دهد که: »افراد هنگامی که مرزهای 

فیزیکی و احساسی  درستی ندارند، قدرت شان را از 
دست می دهند. اما افرادی با ذهن قدرتمند با رفتاری 
قاطعانه، مرزبندی های صحیحی برای خودشان ایجاد 
می کنند.« او ادامه  می دهد: »آنها مسئولیت کامل 
افکار، احساسات و رفتارشان را می پذیرند و به هیچ 
کس اجازه نمی دهند که خوب یا بد بودن روزهای شان 

را برای شان تعیین کند.«
6. زمان را عاقلانه مدیریت می کنند

مورین می گوید: »افرادی با ذهنی قدرتمند زمان 
را منبعی محدود می دانند.« به همین دلیل سعی 
می کنند که به روشی معنادار از آن استفاده کنند. 
او می گوید: »این افراد به جای اینکه انرژی شان را با 
نشخوار کردنِ گذشته یا نفرت از دیگران به خاطر 
تلف کردن وقت شان، هدر دهند، روی فعالیت هایی 

پربازده تر تمرکز می کنند.«
کردن  عملی  برای  را  تلاش شان  تمام   .7  

اهداف شان می کنند
طور  به  هم  آن  زندگی تان،  اهدافِ  کردن  عملی 
با  افرادی  است.  زمان  نیازمند صرف  موفقیت آمیز، 
ذهنی قدرتمند این را می دانند و روی اصلِ مطلب 
تمرکز می کنند و به یاد دارند که انتخاب های امروزشان 

آینده را تحت تأثیر قرار می دهند.
8. در پیِ قوی تر شدن هستند

قدرتمند  ذهنی  با  »افرادی  می گوید:  مورین 
برای  فرصت هایی  شکل  به  را  هرروزه  چالش های 
توانمندتر شدن می بینند.« به علاوه، آنها هرگز از پای 
نمی نشینند و خودشان را به اندازه ی کافی قدرتمند 
نمی دانند. از دید آنها همیشه جای پیشرفت وجود 

دارد.
او می گوید: »آنها می دانند همان طور که افرادی با 
بدنی قدرتمند برای خوش اندام ماندن نیاز به تمرینات 
ورزشی دارند، خودشان نیز برای پیشگیری از ضعیف 

شدن ذهن شان، باید عضلات آن را تمرین دهند.«
9. پیشرفت شان را بررسی می کنند

اینکه هر کاری که در توان تان است، انجام دهید، 
می تواند شما را در دستیابی به بالاترین و بیشترین 
حد از استعدادهای تان یاری کند. این راه با شناسایی 
نقاط ضعف تان و سپس در پیش گرفتن روشِ »بهانه 

بی  بهانه!« آغاز می شود.
چگونه خشم خود را کنترل کنید؟ 

تصور کنید که دیروقت به خانه آمده اید و غذایی 
حاضر نیست. خسته هستید و عصبانیتتان با دیدن 
سر و روی کثیف بچه ها و دورنمای پرونده هایی که 
باید به آن ها رسیدگی کنید، لحظه به لحظه بیشتر 
می شود. در چنین شرایطی ذهن آرامی چگونه می 

تواند به شما کمک کند؟
عصبانیت برخلاف چیزی که خیلی ها فکر می کنند 
در یک لحظه اتفاق نمی افتد پس نباید انتظار داشته 
باشید که در یک چشم به هم زدن هم فرو بنشیند. 
قابل  هم  ها  خشم  شدیدترین  حتی  حال  این  با 
مدیریت هستند. درک این مسئله که چه عواملی 
احساس خشم را دود می کند و به هوا می فرستد، 
تاکتیک های لازم را در اختیار شما قرار می دهد که 

پادزهر عصبانیت اند. 

۹ عادت افرادی که ذهنی قدرتمند دارند 
 اعظم اشعه شعار

چگونه خشم خودمان را مهار کنیم؟
برای آنکه خشم مان را مدیریت کنیم باید چند نکته را رعایت کنیم: 

خشم مان را تشخیص دهیم
اغلب زمانی که در موقعیت های تجربه هیجاناتی مثل خشم 
قرار می گیریم در این حالت ها غرق می شویم و متوجه احساس 
و هیجان درونی مان نیستیم. آگاهی نداشتن از این احساسات باعث 
زمینه سازی ایجاد رفتارهایی می شود که چون ناشی از هیجان زدگی 
هستند رفتارهای صحیحی نیستند. آگاهی ما از اینکه در یک موقعیت 

عصبانی هستیم خودآگاهی هیجانی نامیده می شود.  
موضوع را رها کنید

 از جر و بحث خسته می شوید و ترجیح می دهید که صحنه را 
ترک کنید. انتخاب خوبی است، چون وقتی که بر می گردید با آرامش 

بیشتری می توانید موضوع را بررسی و نظرات خود را ابراز کنید. 
حواس تان را منحرف کنید

گاهی بهتر است برای مدیریت خشم مان از شیوه های حواس پرتی 
استفاده کنیم. آنچه در حواس پرتی اتفاق می افتد این است که دقت 
و توجه ما از موضوع اصلی منحرف می شود و موضوعات فرعی مورد 
توجه قرار می گیرند. تمرکز در حین یادگیری و در ارتباط اجتماعی 
امری لازم و مفید است اما با این حال موقعیت هایی هم وجود دارد 
که تمرکز، کارکرد طبیعی و سازگارانه خود را از دست می دهد. غرق 
شدن در احساس ها و هیجانات ناخوشایند از قبیل خشم ، غم و ... 
وقتی به وجود می آید که فرد تمرکز خود را بر این حالت ها قطع 

نکند. در اینگونه مواقع است که استفاده آگاهانه و ارادی از حواس 
پرتی باعث می شود فرد از باتلاق حالت های ناخوشآیند هیجانی 

راحت تر خلاص شود. 
خودتان را نجات دهید

 وقتی دعوایی شروع می شود، بازنده کسی است که صحنه را با 
زخم های بیشتر ترک می کند. در حالی که شما می توانید با عوض 
کردن موضوع خودتان را نجات دهید. سعی کنید از طرف مقابل 
معذرت بخواهید، موافقتتان را با نظر او اعلام کنید یا حتی قول بدهید 
که دنبال راه حل می گردید و همه این کارها را قبل از اینکه حرف 

نامناسب یا حرکت بدی از شما سر بزند، انجام دهید. 
سه نفس عمیق بکشید

وقتی عصبانی  می شوید، بدن دچار تنش می شود. نفس عمیق 
کشیدن به کاهش خشم داخلی کمک می کند. پس در حالی که 
تنها روی تنفس خود متمرکز می شوید سه مرتبه آرام نفس عمیق 

بکشید. 
خشم خود را درک کنید

مانند یک کارآگاه باشید موقعیت، افراد، و مناسبت هایی که خشم 
تان را تحریک می کنند را شناسایی کنید. همین که از آنها آگاه 
شدید، سعی کنید در صورت امکان از آنها پرهیز کنید. اگر نمی 
توانستید دوری کنید، حداقل می توانید پیش بینی شان کنید، پس 
فرصت بیشتری برای آماده سازی خود دارید و می توانید تاثیر منفی 

آنها را کاهش دهید. 
کنترل را از دست ندهید

هرکسی کنترلش را از دست بدهد، باخته. وقتی کنترلتان را از 
دست می دهید و از کوره در می روید برای همه شبیه به آدم بده می 
شوید، مهم هم نیست تقصیرکار واقعی چه کسی است. برای اینکه در 
کنترل خشم خود بهتر شوید، صحنه ای را تصور کنید که عصبانی 
می شوید و سپس چندین بار مرورش کنید، هر بار خود را تصور کنید 
که واکنشی متفاوت نشان می دهید. با این کار در واقع واکنش های 
متفاوت را تمرین می کنید و به خود انتخاب های جدیدی می دهید. 
دفعه بعد که نزدیک بود کنترلتان را روی خشم از دست بدهید، قبل 

از هر کاری این تمرین را انجام دهید. 
پیاده راه بروید

وقتی واقعا عصبانی می شوید، از منبعی که باعث خشم تان شده 
دور شوید. به یک پیاده روی 5 دقیقه ای بروید تا کمی هوای تازه 
بخورید، و یا کار دیگری بکنید که باعث آرام شدنتان شود. اگر گیر 
کردن در ترافیک باعث خشمتان شده، برای خود آهنگ پخش کنید 
و یا صدای رادیو را بالا ببرید و خودتان هم با آن بخوانید. هدف از این 
کار ایجاد یک راه فرار روانی و فیزیکی از وضعیت تحریک کننده است. 

همدلی را در آغوش بگیرید
همدلی یعنی به درون ذهن و احساس فردی دیگر بروید تا کاملا 
تجربه شخصی او را درک کنید. این کار را به طرق بی شماری می 

توانید انجام دهید: موقعیت را از ذهن فردی دیگر تصور کنید، داستان 
را از نقطه نظر شخصی دیگر بنویسید تا جای آنها نیز قرار گرفته 

باشید. 
درباره خشم خود صحبت کنید

صحبت کردن درباره خشم یعنی خالی کردن خود پیش یک 
دوست، کسی که بی طرفانه به حرف های شما گوش دهد و بتواند 
کمکتان کند از این موقعیت خارج شوید. حتی می توانید به جایی 

بروید که کسی نباشد و در این باره با خود بلند صحبت کنید. 
با گذشته تصفیه حساب کنید

بسیاری اوقات، آن چیزی که منجر به عصبانیت شدید ما می 
شود فقط موقعیت حاضر نیست، بلکه رنجش هایی است که از 
گذشته در رابطه باقی مانده است. برای اینکه این رسوبات آزردگی 
های گذشته روابط ما را با مشکل و خشم های سرخورده روبرو 
نسازد، باید به راههایی اندیشید تا احساسات منفی گذشته را حل 

و فصل کرد.
یکی از راههای حل و فصل احساسات، داشتن یک دفتر احساسات 
و نوشتن رنجش های گذشته است. بخشیدن طرف مقابل و ثبت آن 
می تواند به ما کمک کند آزردگی های گذشته را وارد موقعیت ها و 
روابط جدید نکنیم و به جای اینکه در کنار موقعیت جدید ایجاد شده 
برای حل و فصل این آزردگی های قدیمی انرژی بگذاریم، انرژی خود 

را صرف مدیریت و کنترل خشم فعلی بکنیم. 



7سیاسی یکشنبه - هفتم شهریورماه 1395 - سال نوزدهم - شماره 4085

نکــته

شهریورسال گذشته بود که وزیر اطلاعات از برنامه داعش برای بمب گذاری در پنج کشور 
منطقه خبر داد. در این میان ایران تنها کشور منطقه بود که توانست قبل از ورود، عاملان 
بمب گذاری به کشور آنها را شناسایی و دستگیر کند. حالا یک سال از آن روز می گذرد و این 
بار وزیر از کشته شدن فرمانده تیپ موصل داعش و دستگیری سه نفر دیگر خبر می دهد، 

جزیره ثبات خاورمیانه همچنان باثبات است.
نام داعش این روزها با اخبار گره خورده است. تقریبا روزی نیست که خبری از اقدامات 
تروریستی این گروه مخابره نشود. آن ها در همه جا هستند. از سوریه و عراق و افغانستان 
گرفته تا قلب اروپا. از ینگه دنیا تا شرق آسیا. حملات انتحاری و بمبگذاری های جهان امروز، 
یا با برنامه ریزی گروه ابوبکر البغدادی شکل می گیرد یا عاملانی که خودسرانه چنین کارهایی 

را انجام می دهند و پیش از آن با داعش بیعت کرده اند.
بسیاری از تحلیلگران بر این باورند که اساس شکل گیری این گروه تکفیری برای 
ضربه زدن به جمهوری اسلامی ایران بوده یعنی تنها دولت شیعی جهان که سلفی ها کافر 
 می خوانندش و کشتن شیعیان برایشان حکم ورود به بهشت را دارد. به نقشه خاورمیانه که 
نگاه کنیم شرق و غرب این کشور شیعی پر است از تکفیری هایی که قطعا در جستجوی 
راه نفوذ به داخل مرزهای آن هستند، اما نتیجه ای که تاکنون گرفته اند چیست؟ بر اساس 

اطلاعاتی که وزارت اطلاعات منتشر کرده تقریبا هیچ.
در این میان وقتی مرزهای گسترده جمهوری اسلامی برای تروریست ها غیرقابل نفوذ 
می شود راه دیگرشان جذب برخی عناصری است که تحت تاثیر تبلیغات وسیع تکفیری ها 
حاضر می شوند برایشان مزدوری کنند. شاید به همین دلیل است که وزارت اطلاعات هر 
از چندگاهی به صورت قطره چکانی اخباری را از آن ها منتشر می کند تا مردم خطری  که 
بیخ گوششان است را فراموش نکنند و از طرفی زحمات سربازان گمنام امام زمان )عج( 

اندکی دیده شود.
در خرداد 95 بود که وزارت اطلاعات در اطلاعیه ای از خنثی سازی اقدام شیطانی 

تروریست های تکفیری در تهران خبر داد:                          
به استحضار ملت شریف ایران می رساند که با ادعیه مردم روزه دار و با عنایات خداوندی، 
یکی از بزرگترین توطئه های تروریستی گروه های تکفیری وهابی، در روزهای منتسب به 

حضرت خدیجه کبری )س( کشف و خنثی شد.
در طرح جنایتکارانه گروهک ضداسلامی تروریستی تکفیری، سلسله بمب گذاری هایی 
در نقاط متعددی در عمق کشور و مشخصا برای مناسبت های پیش رو تدارک دیده شده بود 
که با توکل و توسل و فداکاری های سربازان گمنام امام زمان )عج( در تهران و چنداستان 
دیگر، اقدامات شیطانی تروریست های تکفیری خنثی سازی شد، تروریست ها بازداشت شدند 

و بمب های آماده انفجار و مقادیر انبوهی مواد اولیه انفجاری کشف و ضبط گردید.
با توجه به ادامه داشتن تحقیقات میدانی در داخل و خارج از کشور و استمرار بازجویی 
از تروریست ها، اطلاعات تکمیلی به محض فراهم شدن شرایط حفاظتی، به استحضار ملت 

شریف ایران خواهد رسید.
سربازان گمنام امام زمان )عج( برای ادامه مسیر، شدیدا نیازمند ادعیه مردم روزه دار، 

به ویژه در لیالی قدر هستند.
در این اطلاعیه هنوز ماهیت دقیق گروه های تروریستی تکفیری به صورت روشن بیان 
نشده بود اما حالا دیگر همه گروه تروریستی توحید و جهاد را می شناسند. گروهی که در 

غرب کشور شکل گرفته و قصد انجام عملیات های گسترده سراسری را دارد.
بر همین اساس در 13 مرداد وزارت اطلاعات طی اطلاعیه ای خلاصه ای از اقدامات 

گروهک تروریستی تکفیری سنندج موسوم به توحید و جهاد را منتشر کرد:
در پی ضربات اولیه ای که از سوی تشکیلات اطلاعاتی به گروهک وارد شد، توان انجام 
عملیات نظامی در سطح وسیع از گروه سلب گردید و گروه با جذب عناصر جدید اقدامات 

تروریستی و ایذایی را دستور کار قرار داد که اهم موارد آن به شرح ذیل است:
1- توزیع شکلات مسموم بین پرسنل نیروی انتظامی، نظامی و قضایی شهر سنندج 

)خرداد ماه 88(
2- سرقت مسلحانه از طلا فروشی شهرستان قروه )17 تیر 88، ربایش و قتل طلا 

فروش(
3- حمله مسلحانه به ایستگاه پلیس کلانتری 12 سنندج )22 تیر 88، مجروح شدن 

3 پلیس(
4- ترور مسلحانه دادیار دادگستری سنندج بنام مهدی کامیان )18 شهریور 88، مجروح 

شدن ایشان(
5- ترور مسلحانه و شهادت ماموستا برهان عالی از روحانیون اهل سنت )21 شهریور 88(
6- ترور مسلحانه و زخمی کردن قاضی دادگستری به نام حسن داوطلب )25 شهریور 88(

7- ترور مسلحانه و شهادت ماموستا شیخ الاسلام )26 شهریور 88(
8- درگیری مسلحانه در محله شریف آباد با پرسنل وزارت اطلاعات )5 مهر 88، به 
شهادت رساندن 1 نفر از پرسنل وزارت اطلاعات، 1 نفر پاسدار بازنشسته و مجروح کردن 

یکی دیگر از پرسنل وزارت. در این درگیری 3 تن از تروریست ها به هلاکت رسیدند(
9- سرقت مسلحانه خودروی 4۰5 و مبلغ 6 میلیون تومان از شهروند سنندجی )13 

مهر 88(
1۰- درگیری مسلحانه با نیروهای گشت انتظامی سنندج )28 آبان 88(

11- سرقت مسلحانه و زورگیری 4 دستگاه خودروی اتومبیل در همدان، زنجان و شمال 
کشور )سال های 88 و 89 که منجر به قتل یک راننده شد(

12- سرقت مسلحانه 4/5 کیلو طلا از طلافروشی در همدان )6 بهمن 88 و مجروح 
کردن یک نفر(

13- اقدام ناموفق سرقت مسلحانه در همدان )۰6 بهمن 88(
14- سرقت مسلحانه حدود 4/5 کیلو طلا از طلافروشی در زنجان )24 بهمن 88 که 

منجر به قتل شهروند عادی و مجروح شدن 2 تن از پرسنل نیروی انتظامی شد(
15- درگیری مسلحانه در نزدیکی سنندج با پرسنل وزارت اطلاعات )5 تیر 89 که منجر 

به هلاکت یکی از تروریست ها شد(
16- درگیری مسلحانه در شهر همدان که منجر به شهادت یکی از پرسنل وزارت 

اطلاعات شد )22 خرداد 89(
17- حمله به کیوسک راهنمائی و رانندگی در میدان آزادی سنندج که منجر به شهادت 
4 پرسنل نیروی انتظامی، 1 نفر مردم عادی و مجروح شدن 11 نفر دیگر شد )15 مهر 89(

18- درگیری با نیروهای وزارات اطلاعات که منجر به کشته شدن 2 نفر تروریست شد 
)27 آبان 92(

19- به شهادت رساندن 4 نفر از محیط بانان محیط زیست استان کردستان )13 
اسفند 89(

2۰- درگیری با نیروهای سپاه پاسداران در نزدیکی سنندج )18 اسفند 89(
21- دو حمله جداگانه به کلانتری 15 و 16 سنندج که منجر به شهادت 1 نفر و زخمی 

شدن 2 نفر دیگر از پرسنل نیروی انتظامی شد )4 فروردین 9۰(
22- حمله به گشت نیروی انتظامی محله غفور سنندج )8 فروردین 9۰(

23- درگیری با نیروهای سپاه پاسداران در روستای تجره سنندج )15 فروردین 9۰(
24- درگیری با نیروهای عملیات وزارت اطلاعات که منجر به هلاکت 4 نفر تروریست 

شد )1 اردیبهشت 9۰(
اقدامات آن ها در نهایت منجر به شهادت 2۰ نفر و مجروحیت 4۰ تن دیگر گردید که 
در میان آنها چهره های شاخصی مانند شهید محمد شیخ الاسلام نماینده مردم کردستان 
در مجلس خبرگان رهبری و شهید برهان عالی از روحانیون متنفذ اهل سنت قابل ملاحظه 

است.
در نهایت با تلاش های صورت گرفته در تاریخ 1 اردیبهشت 139۰ آخرین خانه تیمی 

گروه در محله حسن آباد سنندج زیر ضربه قرار گرفت و عوامل آن دستگیر شدند.
همچنین تعداد 1۰2 نفر از عناصر و هواداران گروهک تروریستی تکفیری توحید و جهاد 
شناسایی و مورد پیگرد اطلاعاتی و عملیاتی و قضایی قرار گرفتند که از این افراد تعدادی در 
درگیری مسلحانه با نیروهای انتظامی و امنیتی به هلاکت رسیدند و تعدادی دستگیر که 

برخی از آن ها محکوم به اعدام و تعدادی نیز به حبس محکوم شدند.
هفته های اخیر بود که وزارت اطلاعات در اطلاعیه ای از دستگیری و هلاکت اعضای 
گروهی به نام ابوبکر در غرب کشور خبر داد. »به دنبال گسترش عقاید سلفیت تکفیری در 
منطقه غرب کشور، تعدادی از فریب خوردگان در زمستان سال 1387 فعالیت تروریستی 
خود را معطوف به ایران نمودند، به همین دلیل اقدام به تشکیل گروهی تروریستی که در 
بین مردم به نام« گروه ابوبکر »معروف گردیده بود و در اولین اقدام خود صبح گاه مورخ 4 
اردیبهشت 88 با استعداد 27 نفر نیرو در قالب دو گروه مجزا به ستاد فرماندهی و یگان 
ویژه نیروی انتظامی حمله می کنند که منجر به شهادت و زخمی شدن تعدادی از پرسنل 

نیروی انتظامی می شود«.
به گزارش ایسنا، وقتی نام غرب کشور و شهرهای کردنشین به میان می آید خیلی ها 
بیشتر اقدامات تروریستی را به »پژاک« نسبت می دهند اما این بار وزارت اطلاعات در 
اطلاعیه خود به صراحت از داعش سخن گفت: در ابتدا نوک پیکان اتهامات به سمت 
جریانات قومی از جمله پژاک نشانه رفت. لیکن بر اساس اطلاعات جمع آوری شده مردمی 
و پیگیری های به عمل آمده مشخص شد که این اقدامات از سوی جریانات تکفیری طراحی 
و اقدام شده است، به طوری که این گروه به تأسی از تفکر تکفیری – وهابی به بسته تر 
کردن دایره مسلمانی اقدام و به تکفیر شهروندان کردستان پرداخته به طوری که در اقدامات 
عملیاتی خود برخی از علما و ماموستاها و همشهریان را به شهادت رسانیدند و متعاقب آن 
برای اعلام موجودیت بدون لحاظ اصول و تاکیدات اسلام اقدام به ایجاد رعب، وحشت، ایجاد 

ناامنی و حتی اقدامات تروریستی نمودند و نام گروه را »توحید و جهاد« نامیدند.
با بررسی اقدامات و تفکرات گروهک تکفیری توحید و جهاد مشابهت های فراوانی بین 
این گروه و داعش می توان یافت که برای روشن تر شدن موضوع به برخی از آن ها اشاره 
می شود: 1- بسته تر کردن دایره مسلمانی و تکفیر دیگران بنا بر اجتهاد شخصی، 2- پایین 
بودن سواد فقهی و شرعی نفرات اصلی گروه و اجتهاد مبانی فقهی بر اساس فهم پایین آن ها، 
3- تاثیرپذیری از تفکر تکفیری وهابیت و نفی مبانی فقه شافعی و تکفیر علمای شاخص اهل 
سنت، 4- ماجراجویی، 5- افراط در عقیده، 6- یکجانبه نگری کور و عدم قبول یا تحمل نظر 

و عقیده دیگران، 7- خشونت در رفتار
این اقدامات و مقابله با آن در اردیبهشت به نتیجه رسیده بود اما در مرداد هم اخباری 
در تکمیل اقدامات صورت گرفته وزارت اطلاعات منتشر شد و وزیر اطلاعات اعلام کرد که 
یکی از هسته های وارداتی گروهک تروریستی داعش به سرکردگی یکی از امرای منطقه ای 
این گروه در غرب کشور شناسایی شد و مورد ضربه قرار گرفت که در این عملیات چهار نفر 
از اعضای گروهک به هلاکت رسیدند. حجت الاسلام سید محمود علوی همچنین گفت: با 
الطاف الهی و عنایات حضرت ولیعصر )عج( و به میمنت دهه مبارک کرامت و به برکت میلاد 
امام علی بن موسی الرضا )ع(، طی یک عملیات اطلاعاتی پیچیده، یکی از هسته های وارداتی 
گروهک تروریستی داعش به سرکردگی یکی از امرای منطقه ای، این گروه در غرب کشور 
شناسایی و قبل از هر گونه اقدامی با هوشیاری سربازان گمنام امام زمان )عج( و هماهنگی 

نیروهای انتظامی و امنیتی متلاشی شد.
وی در جمع خبرنگاران یادآور شد: انجام عملیات های تروریستی در مراکز جمعیتی 

و مذهبی شهرهای عمقی کشور از اهداف تروریستی این گروه بوده است. این تیم مسلح 
تروریستی در یک برنامه ریزی گسترده در صدد انجام چندین عملیات در نقاط حساس 
کشور به صورت همزمان و ترکیبی بوده است. در این عملیات چهار تن از عناصر تروریست 
به هلاکت رسیدند و تعدادی از آن ها نیز دستگیر و مقادیر قابل توجهی مواد انفجاری، 
تجهیزات و کمربند انتحاری برای عملیات و نیز تعدادی سلاح و نارنجک به همراه امکانات 
ارتباطی کشف و ضبط شد. در همین این زمینه مدیر کل اطلاعات سنندج گفت: با همکاری 
و مشارکت خود مردم تعدادی از گروه های تکفیری و تروریستی وابسته به داعش در استان 
کردستان شناسایی و منهدم شدند. امروز ما در شرایطی قرار داریم که تمامی سرویس های 
جاسوسی کشورهای غربی در منطقه تلاش می کنند که در داخل کشور ناامنی ایجاد کنند 
و در همین راستا وزارت اطلاعات با همکاری سایر نهادهای متولی و همچنین همراهی مردم 

تمامی توطئه ها را خنثی کرده است.
وی ادامه داد: به دلایل ویژه و خاص، استان کردستان همواره یکی از کانون های اصلی 
برای توطئه ضد انقلاب به شمار می رود و بررسی اقدامات صورت گرفته از سوی اداره کل 
اطلاعات کردستان نشان می دهد که تمامی برنامه ریزی های صورت گرفته برای رسیدن به 
این اهداف شوم خنثی شده است. اعزام تیم تروریستی و وابسته به تکفیری ها و انهدام آن ها 
نشان می دهد که دشمن از هر فرصتی برای ایجاد ناامنی در کردستان استفاده می کند و ما 

باید همچنان هوشیار و آگاه در صحنه حضور داشته باشیم.
مدیر کل اطلاعات سنندج در ادامه بیان کرد: خوشبختانه مردم کردستان هیچ گونه 
اقبالی به جریان های تکفیری نداشته و این گروه ها کمترین میزان جذب را در استان 
کردستان داشتند. این وضعیت نشان می دهد که گروه های تکفیری به ویژه داعش نتوانستند 
اهداف خود را در کردستان دنبال کنند و به دلیل شکست در این بخش، به دنبال اعزام 
گروه ها و تیم های مختلف بود که تمامی این تیم ها در زمان ورود به استان کردستان 

شناسایی و منهدم شدند.
همچنین معاون وزیر کشور یکی از عناصر به هلاکت رسیده در درگیری کرمانشاه را از 
افراد رده بالای جریان تکفیری در کشور عراق معرفی کرد. حسین ذوالفقاری با بیان اینکه 
اشراف اطلاعاتی و کنترل های چند لایه  اطلاعاتی، انتظامی و امنیتی در کشور موجب شد 
تا تلاش های گروه های تکفیری برای ایجاد ناامنی ناکام بماند افزود: برای نمونه می توان به 
خنثی سازی عملیات تیم خرابکاری که اخیرا تصمیم داشتند در یکی از استان های غربی و 

مناطق مرکزی اقدامات ضد امنیتی داشته باشند اشاره کرد.
وی اضافه کرد: نیروی اطلاعاتی، انتظامی و نظامی در دو نقطه از استان کرمانشاه با این 
گروه تروریستی و تکفیری درگیر شدند و 4 نفر از آن ها را به هلاکت رساندند و 6 نفر دیگر 
نیز دستگیر شدند. یکی از عناصر به هلاکت رسیده در درگیری صورت گرفته از افراد از قبل 
شناسایی شده و رده بالای جریان تکفیری در کشور عراق بود. در 3۰ مرداد 95 هم وزارت 
اطلاعات در اطلاعیه ای از اقدام مشترک سربازان گمنام امام زمان )عج( و نیروهای قرارگاه 

نجف سپاه در شناسایی و دستگیری عناصر متواری داعش خبر داد:
به توفیق الهی و عنایت حضرت بقیه الله العظم )عج(، متعاقب ضربه به تیم تروریستی 
تکفیری در غرب کشور در تاریخ 25 و 26 مرداد 95، با پیگیری های اطلاعاتی به عمل آمده، 

سایر عناصر متواری گروه شناسایی و در تاریخ 28 مرداد دستگیر شدند.
همچنین در اقدام مشترک سربازان گمنام امام زمان )عج( و نیروهای جان بر کف قرارگاه 
نجف سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، سایر مخفیگاه ها و دپوی گروه شناسایی و مقادیر قابل 
توجهی کیت و ریموت های الکترونیکی، سلاح کلاشنیکف، سلاح M6  آمریکایی، نارنجک، 
کمربند و جلیقه انفجاری، چاشنی الکتریکی و لوازم ساخت بمب و وسایل مرتبط که برای 

اقدامات تروریستی در داخل کشور مخفی شده بود کشف و ضبط گردید.
در همین زمینه وزیر اطلاعات به مناسبت هفته دولت گزارش ارائه کرد و با اشاره به 
اقدامات انجام شده توسط سربازان گمنام امام زمان )عج( و همچنین نیروهای اطلاعاتی سپاه 
و برخورد با گروهک های تروریستی در غرب کشور گفت: طی روزهای اخیر تیم منافقین 
در غرب کشور با اشراف اطلاعاتی و همکاری وزارت اطلاعات و سپاه و همچنین تیمی در 
شرق کشور که در حال حفر تونل و به دنبال ایجاد ناامنی برای تعدادی از پاسگاه های شرقی 

کشور بوده اند با همکاری اطلاعاتی وزارت اطلاعات و نیروی انتظامی با آن ها برخورد شد.
علوی با اشاره به عملیات انجام شده علیه گروهک های تروریستی در غرب کشور 
خاطرنشان کرد: در این عملیات فرمانده تیپ موصل داعش کشته و سه نفر دیگر از آن ها 
دستگیر شدند، با همکاری یگان ویژه ناجا و همچنین تک تیراندازان ماهر نیروی ویژه و 

همکاری های سپاه پاسداران، شناسایی و دستگیر شدند.
وزیر اطلاعات تاکید کرد: پیوند مردم و نیروهای نظامی و انتظامی با وزارت اطلاعات باعث 

شده که مجالی برای تروریست ها باقی نماند.
علوی همچنین در اواخر هفته ای که گذشت اعلام کرد که در چند عملیات تیم ابوعایشه 
کردی یکی از سرکرده های تروریستی به هلاکت رسید و همه امکاناتشان ضبط شد. به 
گفته وزیر اطلاعات ما هر چه جلو تر می رویم توطئه ها بیشتر شده و تا جایی رسیدیم که از 
اینکه  در طول ماه یک تیم تروریستی کشف می کردیم، حالا به کشف تیم های تروریستی 

در طول یک هفته رسیده ایم.
این اقدامات تنها بخشی از تلاش های شبانه روزی ماموران وزارت اطلاعات در حفظ 
امنیت کشور در مقابل تروریست هایی است که هر روز دامنه فعالیتشان گسترده تر می شود، 
اما همچنان حضور گسترده در مرزهای جغرافیایی جمهوری اسلامی ایران برایشان یک 
رویاست. رویایی که سربازان گمنام امام زمان )عج( آن را برایشان به کابوس بدل می کنند. 
نیروهای امنیتی با هوشیاری خود و در اقداماتی متناوب و گسترده، خواب داعش را برای 

ایران با مرگ تدریجی روبرو کرده اند. اینجا ایران است؛ جزیره ثبات خاورمیانه ی بی ثبات.

وقتی از روی برنامه جنجالی »صندلی داغ«، بلند شد و نظرسنجی 
های تازه را برای او آوردند گمان کرد که می تواند رییس جمهور 
جدید ایران باشد. او تصور کرد که ردای بر جای مانده از رییس دولت 
اصلاحات به جای لباس نظامی که به تازگی از تن در آورده خواهد 
نشست. از آن روز 11 سال می گذرد و محمد باقر قالیباف فقط یکبار 
آن هم با دعوت حسن روحانی از رقبای انتخاباتی اش به اتاق کار 
رییس جمهور ایران راه یافته است. این روزها اما صداهای تازه شنیده 
می شود؛ گویا او به این فکر می کند که آیا می تواند بار دیگر نامزد 

انتخابات ریاست جمهوری ایران شود؟

روزگاری که قالیباف را مشتاق سیاستمدار شدن کرد
جناح چپ ایران در آستانه نیمه دوم دهه هشتاد حال چندان 
خوبی نداشت؛ پارلمان و شورای شهر را از دست داده بود و روزشمار 
پایان صدارت سید محمد خاتمی را نظاره می کرد. تمام شواهد 
گویای این بود که قدرت در یک قدمی جناح اصولگرا قرار گرفته 
است. همه امور به علی اکبر ناطق نوری سپرده شده بود تا بتواند 
جایگزین برای رقیب قدیمی اش در پاستور برگزیند. او اصولگرایان 
را فراخوانده و بنا بود از میان 5 تن از آنان یکی را برای رقابت نهایی 

انتخاب کند.
زمانه اما به گونه ای دیگر پیش رفت. درست در شرایطی که از 
میان آن 5 نامزد، یکی قهر کرد و یکی ناز و آن دیگری هم تصمیمش 
را منوط به تعیین تکلیف هاشمی رفسنجانی کرده بود، ناگهان محمد 
باقر قالیباف تصمیم نهایی را گرفت و با لباس نظامی اش خداحافظی 
کرد. او همان راهی را برگزید که فرمانده سابقش یعنی محسن رضایی 

انتخاب کرده بود.
به سنتی های میدان رقابت تاخت و سیاست را به گونه ای دیگر 
برای افراد حاضر در صحنه تعریف کرد. در این میان طیف جدید 
اصولگرایان نیز علیه شیخ نور دست به کار شدند و بساط »شورای 
هماهنگی 2« را مهیا کردند. چهره های معروفی از آنان به سالن 
حجاب رفتند و درست در هنگامی که سی دی »صندلی داغ« محمد 
باقر قالیباف میان مهمانان دست به دست پخش می شد، فرمانده 
سابق نیروی انتظامی را به عنوان نامزد مورد حمایت خودشان اعلام 

کردند.
محمد باقر قالیباف نوع خاصی از تبلیغات را در پیش گرفته بود. او 
از یک سو می کوشید خود را یک اصولگرای مدرن به جامعه معرفی 
کند و از سوی دیگر برای ضد تبلیغ نشدن سابقه نظامی گری اش، 
با لباس خلبانی در کابین و در کنار هواپیما می ایستاد، عکس می 

گرفت تا بنر و پوسترهایش شهر به شهر توزیع شود.
همه نظرسنجی ها در شرایطی که اوضاع شورای هماهنگی 
نابسامان شده بود، او را شانس اول آن انتخابات نشان می داد. زمانه اما 
با او نساخت. پدیده جدیدی در سیاست ایران در حال ظهور بود؛ یک 

نفر آمده بود تا عرصه را برای سال ها پریشان کند.
نامزد مشهدی انتخابات حالا با یک نامزد سمنانی مواجه بود 
که قاعده بازی را بر هم زده و میان خودش با علی اکبر هاشمی 
رفسنجانی یک دو قطبی بسیار بزرگ ایجاد کرده بود. قاعده که 
تغییر کرد زمین بازی هم عوض شد. حالا در هیچ کدام از دو سوی 
میدان محمد باقر قالیباف قرار نداشت. روزهای سخت آقای خلبان 
به پایان رسید و او که رییس جمهور نشده بود به مسافرت رفت تا 
بعد از آمدنش؛ اصولگرایان سکان هدایت »شهر« را به او بسپارند. 
اصولگرایانی که با فراموشی همه اتفاقات دوران بعد از انتخابات یک 
»با هم بودگی« تعجب برانگیز با محمود احمدی نژاد ایجاد کرده 
بودند. حامیان محمد باقر قالیباف که حتی گفته می شد در روزهای 

آخر پوسترهای دو طرفه به دیوار می چسباندند حالا دست رفاقت با 
رییس جمهور جدید داده بودند.

سکانس دوم از رویاهای آقای خلبان
چند سال گذشت؛ باز یک اتفاق ناگهانی دیگر افتاد. غلامعلی 
حداد عادل در یک سخنرانی، خبری محرمانه را در اختیار رسانه ها 

و اهل سیاست قرار داد.
او گفت که یک ائتلاف سه گانه تشکیل شده و او به همراه محمد 
باقر قالیباف و علی اکبر ولایتی به هم قول داده اند تا بر اساس یک 
فرآیند مشخص فقط یک نفر را از میان خودشان به رقابت نهایی 

بفرستند.
این خبرآنچنان غیر منتظره بود که تحلیل های کاملا متفاوتی را 
در پی داشت. برخی گفتند این بازی محمد باقر قالیباف است برای 
اینکه به یکباره وارد میدان نشود و به تنهایی هزینه های این رقابت 
را تا روزهای متنهی به انتخابات پرداخت نکند. برخی این رویداد را 
حاصل یک اشتباه بزرگ از سوی شهردار تهران دانستند. فردی که 
خودش به تنهایی می تواندوارد این رقابت شود و آینده سیاسی اش 
را با دیگران در فرآیندی که نتیجه و خروجی اش چندان مشخص 
نیست گره نزد. دیگرانی هم بودند که این تصمیم آقای شهردار را 
باعث ترقی اعضای دیگر می دانستند چه اینکه حتی آن زمان برخی 
رسانه ها تیتر زدند: »پرواز حدادعادل با بال های قالیباف«. خودش اما 
در واکنش به همه این حرف و حدیث ها چنین می گفت: »اینکه این 
ائتلاف سیاسی نیست به این معنا نیست که ما سیاسی نیستیم. این 
بدین معناست که نمی خواهیم مکر و حیله بکنیم و از جنس کاسه 
به دست بگیر و بده و بستان احزابی نیست. اگر این ائتلاف منجر به 

اختلاف شود باید در دینداری ما شک کنید.«
روزهای آخر که فرا رسید تحلیل همه آنهایی که می گفتند 
محمد باقر قالیباف باز یک اشتباه بزرگ سیاسی کرده است درست از 

آب در آمد؛ »هیچ کس کنار نکشید«.
این اما تنها معضل آقای خلبان نبود که می خواست باز از »شهر« 
به »کشور« برسد. او برخلاف دور قبل این بار بدترین نوع تبلیغات 

را داشت. یک تبلیغات نه چندان حساب شده که برخی در جمع 
های خصوصی با یادآوری نکات منفی اش از احتمال شکست او در 
انتخابات سخن می گفتند. با همه این حرف و حدیث ها اما محمد 
باقر قالیباف همچنان در نظرسنجی ها شانس نخست بود تا اینکه 

خودش ماجرا را به سمت دیگری هدایت کرد.
ماجرا از این قرار بود که همزمان با تبلیغات انتخاباتی یک فایل 
صوتی از محمد باقر قالیباف منتشر شد، این فایل سخنان قالیباف 
در یک جلسه در دوران حضورش در فرماندهی ناجا و قضایای نوع 
عملکرد و تصمیمات او در یک ناآرامی را در بر داشت. حالا باز وجه 
نظامی آقای شهردار پررنگ شده بود. یک اتفاق که می توانست اعداد 

نظرسنجی ها را جابجا کند.
حالا همه منتظر بودند ببینند محمد باقر قالیباف چگونه با 
این ماجرا روبرو خواهد شد؛ زمان اما نشان داد که او یکی دیگر از 
اشتباهات بزرگ دوران سیاست ورزی اش را انجام داد. آقای شهردار 
که قواعد بازی سیاسی را چندان مرور نکرده بود وارد یک بازی نه 
چندان پیچیده شد تا در نهایت این بار هم حسرت ورود به اتاق کار 
آقای رییس جمهور بر دلش باقی بماند. غیرمنتظره ها همیشه به 
ضرر محمدباقر قالیباف بوده است؛ او این بار هم غیر منتظره بود و به 
یکباره خطاب به حسن روحانی گفت: در سال 82 که فرمانده نیروی 
انتظامی بودم و شما دبیر شورای عالی امنیت ملی بودید، در سالگرد 
حمله به کوی دانشگاه، هر سال برنامه می گرفتند. یک جلسه من 
گفتم اجازه بدهید دفتر تحکیم وحدت مراسم را بگیرد. شما اشاره 
به این میکردید که بابا دنبال دردسر هستی، ول کن چه مجوزی. 
این اصرار من بود که اجازه بدهیم دانشجو حرفش را بدهد، ولی در 
چارچوب قانون. در شورای امنیت کشور هم در سال 82 جلسه ای 
برگزار شد، من معتقد بودم پشت حوادث سال 82 حوادثی که در 
کوی دانشگاه یا خوابگاه طرشت علامه اتفاق افتاد نیروی انتظامی 
تمام قد جلوی لباس شخصی ها افتاد و اجازه ندادیم حوادث 78 رخ 
بیاید. من می گفتم پشت حوادث دانشجویان نیستند. در جلسه اصرار 
کردم اگر دانشگاه اشکال دارد، به نیروی انتظامی اجازه ورود بدهید. 
من با اصرار این مجوز را گرفتم. به خاطر اینکه معتقد بودم سیاسیون 

پشت این ماجرا هستند نه دانشجویان.
حسن روحانی هم در واکنش به این سخنان قایباف گفت »از 
قالیباف خیلی تعجب می کنم. درست است باید رقابت کنیم ولی 
نه اینجوری. آقای قالیباف دلم نمیخواست بگویم. آنجا بحث این بود 
که شما می گفتید دانشجویان بیایند، ما برنامه گازانبری داریم. ما 
می گفتیم راه این است که مجوز بدهیم و دستگیر کنیم. من راجع 
چند کلانتری به شما گزارش دادم. شما چی گفتید؟ نمیخواهم 
بازگوکنم. گفتید کل آدمهای سالم من این تعداد است. برنگردید 
به بحث های آن زمان، این سینه من پر است از مسائل فراوان. 
حرف برای گفتن زیاد داریم. بگذارید رقابتمان سالم و درست باشد. 
هیچ وقت پادگانی فکر و عمل نکردم. جزو افرادی هستم که حقوق 

خواندم. من سرهنگ نیستم، حقوقدان هستم.«
این پایانی زودرس برای خلبانی بود که بار دیگر هواپیمای خود 
را از خیابان بهشت برای فرود در حیاط پاستور  به هوا بلند کرده بود. 
محمد باقر قالیباف با یک دست فرمان اشتباه بار دیگر به صورت تمام 
قد یک نامزد نظامی به تصویر کشیده شد. آقای شهردار هم خودش 
را از ریاست جمهوری انداخت و هم حسن روحانی را به ریاست 

جمهوری رساند.

رؤیابازی های ناتمام قالیباف
محمد باقر قالیباف در زندگینامه اش نوشته است: »دیدم مردان 
بزرگ و خوبی در کارهاى نظامی و انتظامی هستند و دیگر نیازى 
به حضور من در این عرصه نیست. انتخابات ریاست جمهورى نیز 
نزدیک بود. رفتم و از کارهاى نظامی و انتظامی کناره گرفتم. مردم در 
نهایت خدمت گذار دیگرى را پذیرفتند و این براى من هم پیامی بود. 
گفتم که باید دائم در تلاش باشی و جایی را پیدا کنی که نوک حمله 

و محل نیاز است و توان بودن در آن جا را در خودت فراهم کنی.«
خبر رسیده که محمد باقر قالیباف گویی دوباره با همین نگاهی 
که در زندگی نامه اش روایت کرده، باز به پاستور فکر می کند. 
می گویند حضورش را مشروط کرده به حمایت اصولگرایان و اینکه 
نامزد جدی دیگری وارد عرصه رقابت نشود. آیا این اخبار صحیح است 
و محمد باقر قالیباف بار دیگر عزم پاستور کرده است؟ واقعیت این 
است که محمد باقر قالیباف هر چه در سیاست ناموفق بوده و ناکام؛ 
در اجرا چهره مدیری موفقی را نشان داده است. فردی که به خوبی 
کارهای اجرایی را انجام می دهد و به »شهر« سامانی تازه داده است. 
سوال اما این است که چه کسانی و چرا باز فکر پاستور را به ذهن 

آقای شهردار انداخته اند؟
شاید برخی منتقدان دولت که گرد آقای شهردار هم هستند 
تحلیل شان این باشد که چرخ برجام خوب نچرخیده و زمانه به کام 
حسن روحانی نیست؛ شاید برخی گمان کنند که حتی اگر حسن 
روحانی رییس جمهور دو دوره ای هم باشد باید با او رقابت کرد 
تا همه حرف ها و نقد ها را به او گفت؛ شاید برخی دیگر بر این 
باور باشند که باید ریسک کرد و حتی به قیمت هزینه های زیاد به 
رقابت با او پرداخت، شاید برخی آقای شهردار را وسوسه کرده باشند 
که بخاطر رای روحانی در سال 92 او شانس رقابت مجدد دارد، اما 
درست در همین میانه است که باید با صراحت به حامیان نامزدی 
او گفت »شاید محمد باقر قالیباف تنها یک کارت دیگر برای ورود به 
انتخابات ریاست جمهوری داشته باشد. این کارت را حالا و البته به 
مقاصد دیگر نسوزانید. او سرمایه خوبی برای اصولگرایان است؛ فردی 
برای وقتی دیگر!« آنهم در روزهایی که حتی طیفی از اصولگرایان 
هم روحانی را کاندیدایی بهتر و مناسبت تر برای حمایت در سال 

96 می دانند.

ریاست جمهوری قالیباف؛ شاید وقتی دیگر، شاید...!

رویابازی های ناتمام قالیباف

وقتی اطلاعات خواب داعش را به کابوس بدل کرد

مرگ تدریجی یک رویا

تفاوت »جنس« منتقدان روحانی با 3 رییس جمهور پیشین

روحانی و منتقدان فاقد شناسنامه سیاسی
در ماه هایی که به برگزاری دوازدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری منتهی می شود، 
بازار سیاست ایران بار دیگر داغ شده است، محفل انتخاباتی که گویا قرار است با چاشنی 
»تخریب« همراه شود؛ اما برخی رفتارها نشان می دهد که گویا قرار نیست رقابت ها در این 
دوره شکل واقعی به خود بگیرد و شاید این تخریب باشد که حرف اول و آخر را بزند آن 
هم تخریب رییس جمهور مستقر و محتمل ترین چهره سیاسی برای سکانداری دستگاه 
اجرایی در 4 سال آینده. گرچه خود روحانی معتقد است »یکی از افتخارات دولت یازدهم 
این است که همواره نقد از دولت و شخص رئیس جمهور با آزادی و گاهی فراتر از مرز اعتدال 

و ملاحظات اخلاقی انجام می شود.«
شاید روحانی از حیث برخورداری از منتقدینی که بر تمام افعال او و دولتش و حتی 
منسوبین آنها نظارت دارند در نگاه اول تفاوتی با روسای جمهور سلف خود نداشته باشد، 
اما نباید غفلت کرد که منتقدان روحانی یک تفاوت با همنامان خود در دولت های هاشمی، 
خاتمی و احمدی نژاد دارند و آن شناسنامه دار نبودن منتقدان امروز رییس جمهور است. 
دغدغه ای که باعث شد روحانی یکسال بعد از پذیرش مسئولیت در دستگاه اجرایی در 

سخنانی از نگرانی های خود در اینباره پرده بردارد.
روحانی سال 93 در مراسم افتتاحیه نمایشگاه کتاب متذکر شد: »آنچه پسندیده نیست 
آنکه با پول مردم و با بیت المال مردم از دولتی که منتخب مردم است و با رأی اکثریت 
مردم فعالیت خود را آغاز کرده است، کسی بخواهد به جای نقد تخریب را پیشه گیرد، این 
امری است که دولت نمی پسندد، ما از همه می خواهیم با شناسنامه سخن بگویند، بگویند 
از کجا هستند، بگویند وابسته به کدام جناح هستند، با نام جناح خود سخن بگویند نه با نام 
ملت ایران، ملت ایران راهش روشن است، ملت ایران در عصر حاضر به دنبال آرامش است، 
ملت ایران به دنبال اعتدال است. ملت ایران به دنبال پیشرفت است.« دغدغه های روحانی 
از حیث بی شناسنامه بودن آنهایی که تمام رفتارهای دولت را زیر ذره بین گرفته اند نه در 
آن مقطع که رییس جمهور آن را طرح کرد و نه تا امروز آنطور که باید جدی گرفته نشده 
است، شاید رویکرد حرکت با چراغ خاموش از همان ابتدا مد نظر داعیه داران انتقاد از دولت 
یازدهم بوده باشد، رویکردی که می تواند موفقیت آنها را تضمین کند. طی سه سال گذشته 
این منتقدان بدون شناسنامه نه فقط با بزرگ نمایی غیرواقعی برخی ایرادات و رویکردهای 
دولت در مباحثی مانند اختصاص سبدی به عنوان سبد کالا به مردم، چگونگی اجرای فاز 
دوم قانون هدفمندی یارانه ها، مذاکرات هسته ای که نهایتا به برجام منتهی شد و فیش های 
حقوقی نامتعارف کابینه یازدهم را تحت فشار قرار دادند، بلکه در این میان با رفتارهای گاها 
به دور از اخلاق ثابت کردند که حتی خصوصی ترین احوال روحانی و منسوبان او نظیر 
مهمانی های همسر رئیس جمهور برای آنها جالب است تا با همراه ساختن آن با چاشنی 

بداخلاقی و سیاهنمایی فرد مد نظرشان را تبدیل به پاشنه آشیلی برای روحانی کنند.
در این زمینه شاید اظهارات چندی پیش محمدباقر نوبخت دولت سخنگوی دولت 
روحانی مبنی بر فعال شدن اتاق های فکر علیه دولت روشن کننده خیلی از بداخلاقی 
های به اصطلاح منتقدان دولت باشد، اتاق فکری که اصلاح طلبان بحث عبور از روحانی 
را محصول فعالیت آن می دانند، چراکه جریان اصلاح طلب به عنوان حامی روحانی در 
انتخابات 92 که طی 3 سال اخیر کمتر لب به گلایه از دولت گشوده و سعی اش حفظ 
رابطه خود با دولت بوده است. چه آنکه اصلاح طلبان نیک می دانند تداوم بقای آنها در 
عرصه سیاست تا حدودی زیادی به تداوم حمایت از روحانی گره خورده است، در این 
زمینه شاید گفته های اخیر سعید حجاریان، از تئوریسین های جریان اصلاح طلبی در 
صورت صحت تا حدی تعریفی دقیق باشد از ضرورت هایی که رابطه بین روحانی و جریان 
اصلاحات را در سال 96 تعریف می کند. گفته می شود سعید حجاریان در محفلی خصوصی 
اعلام کرده »حسن روحانی می داند که ما چاره ای جز حمایت از او نداریم« اما صرف نظر 
از صحت و سقم این اظهارات بازبینی نظر مجمع روحانیون مبارز نیز می تواند با توجه به 
وزنه و تاثیرگذاری این تشکل در بین اصلاح طلبان اعلام حمایتی هر چند زود هنگام از 
کاندیداتوری روحانی تلقی شود. مجمع روحانیون مبارز اوایل سال جاری آنگاه که نسبت 
این تشکل ریشه دار اصلاح طلب با بحث عبور از روحانی بیان شد طی بیانیه ای تاکید کرد  
»موضع مجمع حمایت قاطع از دولت و خصوصا شخص جناب آقای دکتر روحانی رییس 
جمهور محترم است.« البته از میان اصولگرایان نیز سخنگوی جامعه روحانیت مبارز از 
تشکل های اصیل این جریان با بیان اینکه »احتمال دارد مجموعه اصولگرایان در انتخابات 
ریاست جمهوری آینده از حسن روحانی حمایت کنند.«  زنگ اهمیت حمایت از روحانی 
را در بین اصولگرایان به صدا در آورد جریانی که طی سال های اخیر با وجود وارد کردن 
انتقاداتی به دولت سعی کرده، با رعایت اخلاق سیاسی بین این جریان و افراطیون به قول 
رییس جمهور فاقد شناسنامه سیاسی مرز قایل شود. تا منتقدان و مخالفان رییس جمهور 
دولت یازدهم نه فعالان اصلاح طلب و نه اصولگرایان، بلکه همان چهره هایی باقی بمانند که 

رییس جمهور آنها را بی شناسنامه- البته در حوزه سیاسی- خوانده است.
احمدی نژاد و حامیانی که منتقد شدند

اما محمود احمدی نژاد که بعد از رقابتی دو مرحله ای و در انتخاباتی که جریان های 
سیاسی غالب در کشور بیش از یک نماینده در آن داشتند وارد ساختمان پاستور شد، 
در مرحله اول انتخابات از حمایت چندانی از ناحیه اصولگرایان برخوردار نبود و تنها آیت 
الله مصباح یزدی و یارانش بودند که از ابتدا با احمدی نژاد همراه شدند؛ گرچه دیگر 
اصولگریان نیز در رقابت بین احمدی نژاد و هاشمی، در مرحله دوم انتخابات سال 84 
احمدی نژاد را برگزیدند. تا محمود احمدی نژاد در سالهای اول مسئولیت در دستگاه اجرایی 
مخالفینی جدی از سوی اصولگرایان نداشته باشد. بنابراین با توجه به رقابت سنتی دو 
جریان اصلاح طلب و اصولگرا و با در نظر گرفتن اینکه اصولگرایان احمدی نژاد را از آن خود 
می دانستند اصلاح طلبان به منتقد سیاست های دولت نهم تبدیل شدند، غیر ازدلخوری از 
شکست در رقابت های انتخاباتی در سال 84 و از دست دادن دولت، یکی از اصلی ترین 
دلایل انتقادات اصلاح طلبان از دولت نهم در سال های اول به برکناری وسیع مدیران دولت 
قبل بازمی گشت که خانه نشین کردن محمدجواد ظریف که در آن روزها سفیر ایران در 
سازمان ملل بود از نمونه های آن به شمار می رود. در این سالها همواره تصمیمات خلق 
الساعه و تنش آفرین رییس دولت نهم مورد انتقاد اصلاح طلبان بود. البته قانون گریزی 
احمدی نژاد رییس دولتی که نه همه بلکه بسیاری از اصولگرایان در سالهای اول او را با خود 
هم افق می دانستند در همان دولت نهم صدای مخالفت برخی چهره های اصولگرا خصوصا 
در مجالس هفتم و هشتم را بلند کرد هر چند در سالهای بعد نوع ولایت مداری احمدی نژاد 
باعث شد تا در سالهای پایانی مسئولیت وی در ریاست جمهوری حتی طرفداران آیت الله 

مصباح یزدی به عنوان حامیان اصلی احمدی نژاد نیز با او زاویه جدی پیدا کنند.
اصلاح طلبانی که طرح عبور از رییس دولت شان را زدند

در میان روسای جمهور ایران سیدمحمد خاتمی رییس جمهوری است که به تجربه 
کردن هر نه روز یک بحران مشهور است بحران هایی که گفته می شد از ناحیه مخالفان 
بر وی و دولتش تحمیل می شود. رای 2۰ میلیونی خاتمی در انتخابات خرداد 76 مقابل 
کاندیدای جریان اصولگرا گرچه در ابتدا سدی برابر وی در مقابل منتقدین اصولگرای وی 
ایجاد کرد، اما کم کم بحران هایی مانند کنفرانس برلین، قتل های زنجیره ای، ماجرای کوی 

دانشگاه و ... مخالفان و منتقدانی را پیش روی رییس دولت وقت گذاشت.
البته مخالفان خاتمی در دوره اول ریاست جمهوری اش محدود به گروه  موسوم به لباس 
شخصی ها که در مقاطع بحرانی ظهور می یافتند، نبود، علاوه بر این گروه قدرتمند که برای 
رییس جمهور غریب نبودند و طیف اصولگرا که به صورت سنتی رقیب دولت اصلاحات 
به شمار می رفتند، حتی خود نزدیکان رییس جمهور نیز اغلب در صف منتقدان قرار 
می گرفتند آنهایی که از فضای باز سیاسی به وجود آمده در این دوره انتقاد تند علیه رییس 
دولت را برداشت و درست در آستانه ورود خاتمی به رقابت های انتخاباتی ریاست جمهوری 

در مرحله دوم پروژه عبور از خاتمی را مطرح کردند.
چپ ها منتقدان جدی هاشمیِ رییس جمهور

 هاشمی رفسنجانی در سال 1368 و بعد از ارتحال امام خمینی در حالی که چهارمین 
رئیس جمهور ایران عملا تا 17 مهر آن سال باید در سمت ریاست جمهوری ایفای وظیفه 
می کرد، رییس جمهور شد، در این انتخابات شرایط خاص کشور به هاشمی این امکان را 
داد تا رییس جمهوری باشد که با اجماع همه گروه ها و جریان های سیاسی وارد دستگاه 
اجرایی شود، در این دوره به علت ارتحال رهبر انقلاب، در تاریخ 14 خرداد 1368، انتخابات 
جمعه ششم مرداد برگزار شد و این دوره یک ماه و نیم زودتر از موعد مقرر آغاز شد. در 
ابتدای ایفای مسئولیت هاشمی رفسنجانی در دستگاه اجرایی جناح موسوم به چپ اکثریت 
مجلس سوم را در دست داشتند اما شاید به دنبال رد صلاحت کاندیداهای آنها در انتخابات 
مجلس چهارم آنها مشی انتقاد از  هاشمی را در پیش گرفتند به دنبال این وضعیت همزمان 
با دوره دوم انتخابات ریاست جمهوری برای هاشمی مجمع روحانیون مبارز که در انتخابات 
پنجم ریاست جمهوری )چهارساله اول  هاشمی( به نفع  هاشمی موضع گیری کرده بود برای 
دوره دوم ریاست جمهوری او موضع سکوت در پیش گرفت البته روزنامه سلام روزنامه ای 
که مدیریت آن در دست یکی از بانفوذترین چهره های مجمع روحانیون مبارز بود، انتقادات 
تندی نسبت به عملکرد دولت  هاشمی رفسنجانی مطرح می کرد... راست گرایان سنتی 
در انتخابات دوره دوم ریاست هاشمی بر دستگاه اجرایی از او حمایت کردند و به عبارتی 
از موضع حمایتی 4 سال قبل خود کوتاه نیامدند اگرچه با شرط و شروطی که مهم ترین 
آن مربوط به چینش کابینه بود. در انتخابات ریاست جمهوری سال 72 در شرایطی که 
جناح چپ رسما در صف منتقدان هاشمی رفسنجانی رییس جمهور قرار داشت جامعه 
روحانیت مبارز که  هاشمی رفسنجانی به عنوان یکی از اعضای شورای مرکزی آن شناخته 
می شد، از  هاشمی حمایت قطعی و کامل کرد، همچنین جامعه مدرسین حوزه علمیه 
به عنوان یکی دیکر از پرنفوذترین گروه های جریان راست آن زمان از  هاشمی حمایت 
کرد البته آنها هم با شرط و شروطی. گفته می شود از نکات قابل توجه در حمایت جامعه 
مدرسین از  هاشمی، امضای بیانیه حمایتی توسط آیت الله فاضل بود، در حالی که معمولا 
بیانیه های این تشکل با امضای آیت الله مشکینی منتشر می شد، به دنبال موضع جامعه 
مدرسین، در حالی که انتظار می رفت از کاندیداتوری احمد توکلی حمایت کند اعلام کرد 
از کاندیدای مورد حمایت جامعتین حمایت می کند. امرور وضعیت منتقدان و حامیان 
روسای جمهور در پایان دوره اول مسئولیت شان و در شرایطی که خود را برای رقابت 
در دوره بعد آماده می کردند نشان می دهد که همه آنها منتقدانی داشته اند که در وادی 
سیاست و رقابت انتخاباتی به بازگو کردن نقاط ضعف دولت های مختلف می پرداختند، اما 
در این میان روحانی امروز، وضعیتی متفاوت را شاید تجربه می کند، منتقدان امروز او را 
اکثرا اشخاصی تشکیل می دهند که در عرصه فعالیت سیاسی به استناد سخنان خود رییس 
جمهور شناسنامه ندارند و علاوه بر این آنها به انتقاد بسنده نمی کنند و تخریب به منظور 

تحت فشار گذاشتن روحانی را مد نظر دارند.
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اخبــار
رئیس مجلس شورای اسلامی:

روند آبادانی شهر قم مطلوب است
رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه روند پیشرفت و آبادی شهر قم 
مطلوب است، گفت: موضوع سرمایه گذاری در قم به صورت ویژه در بخش های 
مختلف مورد توجه قرار گرفته و اکنون کارگروه مشخصی برای رفع موانع تولید 

درحال فعالیت است.
دکتر علی لاریجانی در حاشیه بازدید از نمایشگاه هفته دولت استان قم با 
تاکید بر اینکه اجرای برنامه های ابتکاری یکی از ویژگی های استان قم است، 
اظهار کرد: این نمایشگاه به منظور تحقق فرمان رهبر انقلاب اسلامی مبنی بر 

لزوم انعکاس عملکرد بخش های مختلف نظام اسلامی است. 
وی با بیان اینکه روند پیشرفت و آبادی شهر قم مطلوب است، اضافه 
کرد: موضوع سرمایه گذاری در بخش های مختلف به صورت ویژه در قم مورد 
توجه قرار گرفته و اکنون کارگروه مشخصی برای رفع موانع تولید درحال 

فعالیت است.
رئیس مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: مجلس برای پرداخت 
رفع  و  بیمارستان ها  پرسنل  فرهنگیان،  پیمانکاران،  کشاورزان،  معوقات 

مشکلات مالی صدا و سیما لایحه های مطلوبی را به تصویب رسانده است.
وی با تاکید بر اینکه معوقات پیمانکاران مشکلاتی برای استان های 
مختلف کشور از جمله قم به دنبال داشته است، مطرح کرد: پرداخت معوقات 
پیمانکاران به منظور رفع مشکلات پروژه های عمرانی در دستور کار قرار دارد.

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم خبرداد:

اختصاص هشت تن قیر 
برای آسفالت  معابر پردیسان

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم با تاکید بر اینکه شهرداری آسفالت معابر 
پردیسان را بر عهده گرفته است، گفت: تاکنون دو تن قیر به شهرداری تحویل 

داده شده و ارائه 6 تن دیگر در دستور کار است.
حسن صبوری در حاشیه بازدید از غرفه شهرداری در نمایشگاه هفته دولت 
استان قم با بیان اینکه مدیریت ارشد شهرداری قم در حوزه شهرسازی از 
نیروهای بومی استفاده می کند، اظهار کرد: هماهنگی مطلوبی میان شهرداری 
و اداره  کل راه و شهرسازی استان قم وجود دارد که امیدواریم با این تعامل 

بتوانیم به اهداف مورد نظر برسیم.
 وی از انجام تملك های تقاطع غیر همسطح پردیسان توسط شهرداری قم 
یاد کرد و افزود: اکنون عملیات اجرایی این تقاطع آغاز شده است و امیدواریم 
بتوانیم با استفاده از ظرفیت های مختلف این پروژه را به زودی به پایان برسانیم. 
مدیرکل راه و شهرسازی استان قم با تاکید بر اینکه شهرداری آسفالت 
معابر پردیسان را بر عهده گرفته است، خاطرنشان کرد: برای تامین قیر مورد 
نیاز شهرداری در پردیسان تاکنون دو تن قیر تحویل داده شده و ارائه 6 تن 

دیگر در درستور کار است. 
وی با اشاره به اینکه برخی از اراضی پردیسان در منطقه دو و 6 زیر 
دکل های ارتباطی قرار دارد، تصریح کرد: مناطق جایگزین برای این اراضی 
جانمایی شده است که امیدواریم بتوانیم در کوتاه ترین زمان این جابه جایی 

را انجام دهیم.

شهردار منطقه هفت قم:

اقامتگاههای خانگی بدون مجوز 
تعیین تکلیف می شوند

شهردار منطقه هفت گفت: افزایش اقامتگاه خانگی بدون مجوز در سطح این 
منطقه مشکلات و معضلات متعددی را برای شهر قم بوجود آورده که تعیین 

تکلیف و ساماندهی آنها مستلزم هماهنگی دستگاه های ذیربط می باشد.
شهردار منطقه هفت قم معتقد است در این بین بسیاری از خانه های 
قدیمی که بعضی از آنها حتی امکان اسکان نیز ندارند، تبدیل به اقامتگاه 
مسافرین شده است. اقبالیان با اشاره به اینکه بسیاری از این اقامتگاه ها در 
مسیر طرحهای عمرانی و توسعه معابر شهری در هسته مرکزی قم واقع شده 
اند افزود: نبود هماهنگی بین سازمانهای مسئول، عرصه را برای رشد این 
واحدها مهیا نموده و سهم شهرداری و شهروندان، هزینه هایی است که بابت 
ارائه خدمات به آنها صرف می شود. وی ادامه داد: برخی از این خانه ها به 
صورت قدیمی و بدون امکانات اولیه اقامتی هستند که در گذشته نیز شاهد 
وقوع حوادث ناگوار مانند انفجار کپسول گاز، آتش سوزی و تخریب ناشی از 
فرسودگی ملك بوده ایم. شهردار منطقه هفت قم تمرکز محل های اقامتی 
بدون مجوز را در محل های قدیمی قم و در بافت فرسوده عنوان کرد و گفت: 
اقامت گاه های بدون مجوز با تغییر کاربری مسکونی به اقامت گاهی، بدون 
پرداخت هزینه ها و عوارض، سود خوبی را نصیب خود کرده اند. اقبالیان 
اضافه کرد: شهرداری ها موظفند در صورت تغییر کاربری غیر قانونی و با 
توجه به حساسیت واحدهای اقامتی و زائر پذیر، مطابق بند 24 ماده 55 قانون 
شهرداری ها، مراحل اداری تشکیل پرونده و ارسال آن به کمیسیون ماده صد 
را انجام داده و حکم صادره را، پس از ابلاغیه های قانونی به مالك، اجرا نمایند.

مدیر عامل سازمان تاکسیرانی: 

500 دستگاه تاکسی قم 
در سال 95 نوسازی می شود

مدیر عامل سازمان تاکسیرانی شهرداری قم گفت:  برنامه ریزی های لازم 
صورت گرفته تا 5۰۰ دستگاه تاکسی جدید تا پایان سال جاری وارد ناوگان 
حمل و نقل درون شهری قم شود و تاکنون 25۰ دستگاه تاکسی فرسوده 

اسقاط شده است.
مرتضی عزتی در خصوص نوسازی ناوگان تاکسیرانی شهر قم تصریح کرد: 
در سال های اخیر به نوسازی ناوگان تاکسی رانی شهر قم روی آوردیم، تعداد 
کثیری تاکسی پیکان فرسوده در سطح شهر قم وجود دارد که این تاکسی ها 
از ابتدای دهه هفتاد در سطح شهر فعالیت می کنند و آلودگی زیادی را برای 

شهر قم به وجود می آورند. 
وی افزود: سال گذشته با حمایت شهردار قم توانستیم که 2۰۰ دستگاه 
تاکسی پیکان فرسوده را از ناوگان تاکسیرانی شهر قم خارج کرده و خودروهای 
تاکسی سمند را جایگزین آنها کنیم. امسال هم تاکنون 5۰ دستگاه تاکسی 
جدید وارد شهر قم شده، 25۰ دستگاه تاکسی پیکان فرسوده هم تحویل 
اسقاط شده است. مدیر عامل سازمان نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم ادامه 
داد:  امیدواریم تا پایان شهریورماه حدود 3۰۰ دستگاه تاکسی نو وارد شهر قم 
شود که عمدتا این تاکسی ها پژو 4۰5 هستند، همچنین ما هدف گذاری 
کردیم که تا آخر سال این 3۰۰ دستگاه را به 5۰۰ دستگاه برسانیم و این تعداد 

تاکسی نو را وارد شهر قم کنیم.

احمد ترکمن:

60 هکتار از وسعت منطقه 5 قم 
سکونتگاه غیر رسمی است

شهردار منطقه پنج قم گفت: طی پنج ماه نخست سال جاری بیش از 54 
درصد از برنامه کنترل پروژه این منطقه تحقق داشته و طرح ممیزی منطقه 
پنج در راستای توسعه زیرساخت های شهری به پایان رسیده و در حال بررسی 

با پرونده های گذشته است.
احمد ترکمن با بیان اینکه پیاده روسازی بلوار قدس درحال اتمام است 
افزود: ایمن سازی بوستان ها و پارك ها به صورت ویژه توسط شهرداری منطقه 

پنج درحال انجام است. 
وی با اشاره به اینکه عملیات روکش آسفالت خیابان عالی باف در ماه 
گذشته به اتمام رسیده است، اضافه کرد: طی پنج ماه نخست سال جاری 

27۰ هزار متر مربع در سطح منطقه روکش آسفالت انجام شده است.
ترکمن از اتمام جدول گذاری محدوده شمس آباد یاد کرد و گفت: عملیات 

آسفالت  این محدوده در چند روز آینده آغاز می شود.
وی با تاکید بر اینکه بوستان چهار هکتاری انتهای شهر قائم به پیشرفت 
مطلوبی رسیده است، مطرح کرد: بخش ابنیه این بوستان به پایان رسیده و فاز 
نخست آن تا پایان سال جاری تکمیل و فاز دوم با شروع فصل درخت کاری در 

دستور کار قرار خواهد گرفت.
ترکمن خاطرنشان کرد: طی پنج ماه نخست سال جاری بیش از 54 درصد 
از برنامه کنترل پروژه شهرداری منطقه پنج قم تحقق داشته و طرح ممیزی 
منطقه در راستای توسعه زیرساخت های شهری به پایان رسیده و در حال 

بررسی با پرونده های گذشته است.
به  منطقه  وسعت  از  هکتار  اینکه 6۰  بیان  با  قم  منطقه 5  شهردار 
سکونت گاه های غیر رسمی اختصاص دارد، گفت: با هماهنگی های انجام شده 
با مسؤولان استانی در راستای توسعه زیرساخت های این مناطق اقدامات 

مطلوبی در دستور کار قرار دارد.

شب های هجر را گذراندیم و زنده ایم
ما را به سخت جانی خود این گمان نبود
ضمن تقدیر و سپاس از همه بزرگواران و عزیزانی که 

در تشییع و بدرقه با شکوه  مرحومه مغفوره مجلله بانو زاهدی 

فرد متعلقه جناب آقای سیدمحمدجواد آل احمد شرکت کرده و با 

حضور خود موجب تسلی خاطر بازماندگان بودند، بدین وسیله به 

اطلاع میرساند مجلس یادبود هفتمین شب درگذشت آن مرحومه، 

درتاریخ دوشنبه 8 شهریور بعداز نماز مغرب وعشا درمسجد الغدیر 

واقع در میدان ارتش منعقد میگردد. حضورگرانمایه دوستان وآشنایان 

موجب تسلی خاطر بازماندگان خواهد بود.
از طرف بازماندگان

هفت روز است که در فراغیم

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: 
مثبت  ویژگی  دارای چند  قم  استان 
از جمله نزدیکی به پایتخت است به 
همین خاطر ظرفیت و بستر توسعه 
آن  در  تولیدی  واحدهای  و  صنعت 

فراهم می باشد.
محمد رضا نعمت زاده روز شنبه 
در حاشیه آیین بهره برداری از واحد 
در  پاکشوما  خانگی  لوازم  تولیدی 
به  قم  آباد  محمود  صنعتی  شهرک 
مناسبت هفته دولت در گفت و گو 
چند  دارای  قم  افزود:  خبرنگاران  با 
شهرک صنعتی پیشرفته است و روز 
به روز استقبال سرمایه گذاران و تولید 
کنندگان داخلی و خارجی برای فعالیت 
در بخش صنعت استان قم بیشتر می 

شود.
وی با اشاره به اهمیت بهره برداری از واحد تولید لوازم 
خانگی پاکشوما، افزود: این واحد صنعتی که توانایی تولید 
لوازم خانگی پر تقاضا همچون ماشین لباسشویی را دارد، 
در زمینی به مساحت 1۰۰ هزار متر مربع با اشتغال زایی 
برای بیش از 7۰۰ تن مشغول به فعالیت است. وی ادامه 
داد: کارخانه فوق می تواند با افزایش میزان تولید روزانه خود 
علاوه بر پاسخ گویی به نیاز کشور در بخش لوازم خانگی 
سهم صادرات بیشتری در بازارهای جهانی به دست آورد. 
وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به بازدیدهای خود از 
تعدادی از واحدهای صنعتی استان قم، گفت: با توجه به 
امکانات فراهم شده در شهرک های صنعتی و توانمندهای 
واحدهای تولیدی قم این استان ظرفیت خوبی برای تبدیل 

شدن به یکی از قطب های صنعتی کشور را دارد.
تولیدی  واحدهای  از مشکل های  برخی  بیان  با  وی 
کوچک و متوسط، افزود: امیدواریم با کمک بانک ها بتوانیم 
نقدینگی مورد نیاز برای تامین سرمایه در گردش واحدهای 
تولیدی را فراهم کنیم تا این واحدها فعال شده و ظرفیت 

تولید آن ها افزایش یابد.

وی با اشاره به اقدام های صورت گرفته برای رفع مشکل 
واحدهای تولیدی، ادامه داد: در سال جاری بر اساس تصمیم 
ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی، طرح رونق تولید را اجرا 
کردیم و در مرحله اول آن هفت هزار و 5۰۰ واحد صنعتی 
را که مشکل نقدینگی داشتند شناسایی کرده و با استفاده از 

ظرفیت سیستم بانکی مورد حمایت قرار دادیم.
نعمت زاده گفت: تاکنون بیش از چهار هزار واحد تولیدی 
شناسایی شده در سراسر کشور تسهیلات مورد نظر خود را 
دریافت کردند و تا پایان شهریورماه سال جاری بقیه واحدها 

از این تسهیلات بهره مند خواهند شد.
وی افزود: در نهایت تعداد واحدهایی که از تسهیلات 
رونق تولید برای راه اندازی و گسترش کسب و کار خود 
استفاده می کنند به بیش از هفت هزار و 5۰۰ واحد خواهد 

رسید.

ایجاد 638 موقعیت شغلی جدید در قم
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم نیز 
به خبرنگاران گفت: امروز با افتتاح سه واحد صنعتی در 
شهرک های صنعتی شکوهیه و محمود آباد استان قم، 638 

موقعیت شغلی ایجاد شد.
احمد ذاکری ظهر اظهار کرد: حرکت 
در  استانداری  مجموعه  توسط  خوبی 
قالب راه اندازی نمایشگاه دستاورد های 
دولت با عنوان سیمای امید در استان 
انجام شده است که بخش های مختلف به 
ارائه دستاورد های هر بخش طی فعالیت 

دولت تدبیر و امید می پردازند.
و  معدن  صنعت،  سازمان  رئیس 
سازمان  داد:  ادامه  قم  استان  تجارت 
صنعت، معدن و تجارت با حضور پررنگ 
در نمایشگاه سیمای امید، دستاورد های 
سازمان صنعت، معدن و تجارت استان 

قم در دولت و امید را ارائه کرده است.
وی افزود: بر اساس نظر جمعی از 
مسؤولان از جمله استاندار قم، روز ششم 
هفته دولت را به نام روز صنعت نامگذاری 
کردیم و بهره برداری از پروژه های صنعتی را برای این روز 

در نظر گرفتیم.
ذاکری عنوان کرد: آقای نعمت زاده وزیر محترم صنعت، 
معدن و تجارت طی سفر قبلی خود به استان قم، تأکید 
کردند ضمن برگزاری جلسه ای با اعضای هیات رئیسه، موانع 
موجود بر سر راه بخش های تولیدی و صنعتی در استان قم را 
برطرف کنیم تا در این واحد ها علاوه بر تأمین بخشی از نیاز 
کشور، مقداری صادرات هم صورت بگیرد و امروز مفتخر به 

این دستاورد هستیم.
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم ادامه 
داد: برای راه اندازی سه پروژه صنعتی که امروز در شهرک های 
صنعتی استان قم به بهره برداری رسیدند حدود 837 میلیارد 

ریال سرمایه گذاری شده است.
وی در پایان عنوان کرد: امرو با افتتاح سه واحد صنعتی در 
شهرک های صنعتی شکوهیه و محمود آباد استان قم، 638 
موقعیت شغلی ایجاد شد و پیش بینی می شود موقعیت های 
شغلی که با افتتاح این سه واحد صنعتی در استان قم ایجاد 

شده است به هزار مورد هم برسد.

وزیر صنعت، معدن و تجارت در قم:

بستر توسعه صنعت در استان قم مهیا است

فرماندار قم با بیان این که فرودگاه به 
عنوان نقطه ثقل سرمایه گذاری و توسعه 
استان مورد تاکید و تایید همه مسئولان است 
گفت: دولت تدبیر و امید برای اتمام طرح 

فرودگاه بین المللی قم اهتمام ویژه ای دارد.
رضا سیار جمعه شب در دیدار مردمی 
مسئولان استان به مناسبت هفته دولت 
در مسجد سلمان فارسی قم با اذعان به 
این که توسعه این طرح بزرگ در آغاز و 
طی کردن مراحل قانونی خود مقداری با 
ناکامی مواجه شده است، خاطرنشان کرد: 
از زمان آغاز مراحل مطالعاتی این طرح هر 
4 استاندار سابق قم پیگیر این موضوع بودند 

و به صورت دلسوزانه از آن حمایت کردند.
وی گفت: ما قول می دهیم که فرودگاه 
قم که در حال حاضر به صورت نیمه کار 

تمام شده است به اتمام برسد.
وی با تاکید بر مهلت داده شده به مجری 
فعلی طرح برای بهره برداری از آن ضمن 

رعایت قوانین و مقررات، تصریح کرد: در 
صورتی که مجری طرح به هر دلیلی نتواند 
در این کار توفیقی حاصل کند، دولت با 
سرمایه  و  مردم  حقوق  دانستن  محفوظ 
گذاران در ادامه کار و برای اتمام طرح با 
اهتمام  جدید  پیمانکار  نمودن  جایگزین 
ویژه ای خواهد داشت. سیار با تاکید بر بی 
مورد بودن هر گونه نگرانی و دغدغه از سوی 
سرمایه گذاران در این طرح، اضافه کرد: با 
توجه به ورود قوه قضاییه و استانداری قم به 
موضوع فرودگاه و برگزاری جلسه مشترک با 
رئیس مجلس شورای اسلامی و چند تن از 
مسئولان دستگاه های اجرایی مرتبط با این 
طرح، توصیه ها و خط مشی های لازم ارائه 
شده و تا کمتر از چند ماه آینده برای این 
طرح تعیین تکلیف خواهد شد که همکاری 
دارد.  مهمی  نقش  زمینه  این  در  مجری 
فرماندار قم در عین حال اولویت نخست 
برای انتخاب مجری طرح مذکور را مجری 

کنونی آن دانست و افزود: در غیر این صورت 
از طریق انتخاب مجری جدید موضوع به 
مرحله عمل خواهد رسید. ساخت فرودگاه 
بخش  گذاری  سرمایه  با  قم  المللی  بین 
خصوصی در بهمن ماه 9۰ آغاز شد، این 
فرودگاه که در جاده قم - سلفچگان واقع 
شده، از شهر قم تقریبا 25 کیلومتر و از 
کیلومتر  )ره( 125  امام خمینی  فرودگاه 
فاصله دارد. سیار در بخش دیگری از سخنان 
خود با اشاره به طرح قطار شهری قم، گفت: 
تمام  با سرعت  این طرح در حال حاضر 
در حال انجام است. وی افزود: بنابر اعلام 
رئیس مجلس شورای اسلامی مجوزهای 
قانونی خط شماره 2 قطار شهری حدفاصل 
خیابان 19 دی به سمت بلوارامین و شهرک 
پردیسان که تقریبا به دلیل اجرای منوریل 
حذف شده بود، اخذ و اعتبار لازم برای آن 
نیز از طریق سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
کشور حاصل شده و علاوه بر آن مجوز آغاز 

مطالعه خط شماره 3 اخذ شده است. سیار 
به بحث آسیب های  اشاره  با  هم چنین 
اجتماعی موجود افزود: روحانیت و مساجد 
در محله های مختلف نقش ویژه ای در 
کاهش این آسیب ها دارند. فرماندار قم با 
اشاره به ضرورت تشکیل شورای اجتماعی 
در محله ها با محوریت مساجد و امامان 
جماعت گفت: به طور حتم به کارگیری این 
شیوه برای ساماندهی معضلات اجتماعی 
موثر است. وی گفت: به همین منظور مقام 
استفاده  درصدد  قم  استان  اجرایی  های 
از ظرفیت مساجد فعال در حوزه مسائل 
اجتماعی با حضور بسیج، نیروی انتظامی 
و تمامی امکانات مدارس و اماکن متعلق 
به ورزش و جوانان و هم چنین شهرداری 
در قالب برگزاری کلاس ها، کارگاه های 
آموزشی، جُنگ ها و برنامه های متنوع و 
شاد برای پر کردن اوقات فراغت قشرهای 

مختلف جامعه به ویژه جوانان هستند.

فرماندار قم عنوان کرد:

اهتمام جدی دولت به حل مشکل فرودگاه قم

نامحــرمانه 
 پیشنهاد یک اصلاح طلب به دولت

 یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: دولت دستورالعملی را صادر کند که طبق آن وزرا و مدیران 
ارشد اجرایی حق به کارگیری وابستگان درجه یک خود را به عنوان مشاور یا رئیس دفتر نداشته باشند. 
جواد امام، اظهار کرد: در فضای کلی کشور شائبه هایی نسبت به مسئولان در مردم ایجاد شده است، زیرا 
شاهدیم برخی مسئولان دولتی یا شهرداران، نزدیکان خود از قبیل همسر، برادر یا داماد که تخصص لازم 
ندارند را به سمت مشاور، بازرس یا رئیس دفتر خود برگزیدند. وی افزود: دولت برای از بین بردن شائبه 
ها می تواند پیشگام شود و دستورالعملی را برای وزرا و مدیران ارشد خود صادر کند تا آنها از وابستگان 
خود در این سمت ها استفاده نکنند و بدین وسیله پاسخ مناسبی به حساسیت افکار عمومی بدهد و آنها 
را اقناع کند. این فعال سیاسی اصلاح طلب  با بیان اینکه دولت می تواند رونوشتی از دستورالعمل خود را 
به رسانه ها بدهد، اظهار کرد: دولت می تواند رسانه ها را ناظر بر حسن اجرای این دستورالعمل قرار بدهد 

و ارتباط مستقیمی با رسانه ها ایجاد کند.

ایرانی ها دو برابر اروپایی ها نان می خورند
 مدیر کل آزمایشگاه های مرجع سازمان غذا و دارو گفت: مصرف سرانه نان در ایران، دو برابر بیشتر 
از اتحادیه اروپاست حسین رستگار افزود: مصرف سرانه نان در ایران، حدود 32۰ گرم در روز، معادل 
117 کیلوگرم در سال است درحالی که میانگین مصرف نان در اتحادیه اروپا، 5۰ کیلوگرم در سال است. 
رستگار اظهار کرد: بالا بودن مصرف سرانه نان در ایران نسبت به متوسط مصرف جهانی، اهمیت توجه به 
اثرات تغذیه ای آن را دوچندان می کند و بنابراین بهتر است تولید نان با کیفیت و غنی سازی شده در 
اولویت برنامه ریزی مسئولان تغذیه ای کشور قرار گیرد. وی خاطرنشان کرد: نان مغذی به طور کلی در 
نتیجه فعالیت مخمر نانوایی یا خمیر ترش های سنتی به وجود می آید و نان هایی را که ورآمدن خمیر 
آن معلول مواد شیمیایی مانند جوش شیرین، بکینگ پودر یا سایر مواد شیمیایی دیگر باشد، نان مغذی 

به شمار نمی آیند.

سه راهکار دادستان تهران برای اجرای کنسرت ها
جعفری دولت آبادی دادستان تهران به موضوع برگزاری کنسرت ها و مشکلات ناشی از آن پرداخت 
و با یادآوری این نکته که این مراسم از قدیم الایام برگزار می شده و موضوع جدیدی نیست، اظهار کرد: 
دادستانی تهران پیشنهاد می کند برگزاری کنسرت ها در تهران منوط به تضمین و تامین امنیت مراسم از 
سوی استاندار یا فرماندار تهران و تضمین سلامت محتوای برنامه  ارائه شده توسط وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی گردد. وی ضبط رسمی مراسم از سوی پلیس را به عنوان پیشنهاد دیگر مطرح کرد و گفت: این 
اقدام می تواند در جلوگیری از مشکلات کنسرت ها پیشگیرانه باشد.  وی توجه به این سه پیشنهاد را مانع 

از ایجاد تنش  در برگزاری کنسرت ها و لغو آن ها دانست.

1200 پایگاه آمریکا رصد و کنترل می شود
جانشین فرمانده بسیج مستضعفین گفت: موشک های ما مرزهای امنیتی کشور را فراتر برده و امروزه 
دشمنان ملت، هزاران کیلومتر دورتر زمین گیر شده اند. سردار علی فضلی ادامه داد: باید بگویم که سخنان 
سردار جعفری، بسیار متواضعانه بود؛ چرا که پس از 37 سال، امروز جمهوری اسلامی در شرایطی است که 
علاوه بر سرزمین های اشغالی رژیم منحوس صهیونیستی، 12۰۰ پایگاه نظامی آمریکا در اطراف  و اکناف 
کشور را به صورت لحظه ای توسط پهپادهای ایرانی رصد و کنترل می کند و چنانچه موتور جنگنده ای 

به قصد ورود به مرزهای هوایی کشورمان روشن شود، با پاسخ حافظان امنیت ملی مواجه خواهد شد.

نشست مشترک دولت و مجلس؛ مهر ماه 
 عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی از پیشنهاد دولت برای برگزاری نشست مشترک با مجلس 
و موافقت هیئت رئیسه مجلس با این پیشنهاد خبر داد. اکبر رنجبرزاده گفت: پیشنهاد نشست مشترک 
دولت و مجلس را معاون پارلمانی رئیس جمهور مطرح کرده است. وی افزود: هیئت رئیسه مجلس نیز با 
چنین پیشنهادی موافقت کرده است و در اولین جلسه هیئت رئیسه آن را بررسی خواهیم کرد. رنجبرزاده 
اظهار داشت: از آنجا که مجلس از هفته آینده به مدت سه هفته جلسه نخواهد داشت، لذا جلسه مشترک 
دولت و مجلس مهر ماه برگزار می شود. وی محور این جلسه را بررسی مباحث اقتصادی، برنامه ششم 

توسعه و رد و بدل کردن نظرهای مسئولان قوای مقننه و مجریه عنوان کرد.

پهنای باند اینترنت کل کشور چقدر است؟
 دفتر بررسی های فنی اقتصادی معاونت برنامه ریزی و نظارت راهبردی وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات، آخرین وضعیت شبکه زیرساخت ارتباطی کشور را تا پایان خردادماه سال 95 اعلام کرد. براساس 
این گزارش 57 هزار و 936 کیلومتر فیبرنوری بین شهرهای کشور نصب شده است و ظرفیت شبکه 
اینترنت داخلی )IP داخلی( به 4 هزار گیگابیت بر ثانیه رسیده است. بررسی های انجام شده نشان می 
دهد که ظرفیت پهنای باند اینترنت بین الملل 564 گیگابیت بر ثانیه است و ظرفیت مسافت شبکه انتقال 
ارتباطات کشور 13 میلیون و 327 هزار گیگابیت بر کیلومتر برآورد می شود. وزارت ارتباطات پیش از این 

نیز از 6 برابر شدن ظرفیت شبکه پهنای باند اینترنت بین الملل خبر داده بود.

82 درصد مشتریان اصلی تلگرام ایرانی ها هستند
فعال فضای مجازی و معاون اسبق مرکز رسانه های دیجیتال وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: 
آنچه از غرب و تکنولوژی آنان به دست جوامع جهان سوم رسیده است تفاله تکنولوژی است بطوریکه 
ایرانی ها 82 درصد مشتریان اصلی تلگرام می باشند. مومن نسب افزود: امروز فضای مجازی و استفاده از 
شبکه های اجتماعی نوعی سکولاریسم را در ما نهادینه می کند بطوریکه در شبکه های اجتماعی مانند 
تلگرام افراد خیلی خنثی عمل می کنند و حرفی از امر به معروف و نهی از منکر نیست در حالیکه بخش 

عظیمی از این فعالیت ها ضد دینی و ضد ارزشی است.

ترکیب شورای سیاستگذاری اصلاح طلبان تغییر می کند
مسئول روابط عمومی شورای سیاستگذاری عالی انتخاباتی اصلاح طلبان از تغییر ترکیب این شورا 
خبر داد و گفت: این که ریاست این شورا با چه کسی خواهد بود در کارگروهی که به این منظور تشکیل 
شده مشخص خواهد شد. الهام فخاری اظهار داشت: ترکیب، تغییر خواهد کرد و اصلاحات ساختاری قرار 
است انجام شود. وی تاکید کرد: این که ریاست شورا تغییر کند و مکانیزم آن به چه صورت باشد هنوز 
تعیین نشده است. فخاری گفت: کارگروهی برای تدوین و طراحی این مکانیزم با عنوان کارگروه تغییرات 

ساختاری در شورای سیاستگذاری انتخاباتی اصلاح طلبان تشکیل شده است.

ممنوعیت توزیع تنباکوهای میوه ای از مهرماه 
معاون بهداشت وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی از ابلاغ آیین نامه ممنوعیت توزیع تنباکوهای 
معطر به وزارت صنعت و معدن خبرداد. سیاری گفت: 2۰ درصد تنباکوهای معطر تنباکو  و 8۰ درصد 
مواد صنعتی هستند که ضرر قلیان ها را تشدید می کنند زیرا جاذبه بالای این مواد صنعتی موجب افزایش 
مصرف می شود. وی با بیان اینکه این آیین نامه از مهر اجرایی می شود افزود: علت شکایت تولید کنندگان 

به دیوان عدالت اداری برای لغو این آئین نامه پرسود بودن تنباکوهای معطر است. 


